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Справедливост

Творчество Успех Признание

Синдикат иска да не се връща
ДДС на неплащащи фирми

Стр. 5

Стр. 17

Здравка Евтимова води семинар
за млади поети и писатели

Стр. 19

Мода от София триумфира
на изложение във Виена

Стр. 23

Стилиян Петров е играч
на годината в Астън Вила

Стр. 11

Пламен Димитров за
намаляващия оптимизъм
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Туризъм

Облекчават издаването на
визи за руснаците през лятото

Стр. 4

Червен картон на властта
вдигна левицата вчера. Над
7000 души, повечето от които
симпатизанти на социалисти-
ческата партия, изпълниха
площад “Народно събрание”,
за да се обявят срещу сегаш-
ното управление на България
в Деня на гнева. Пространст-
вото пред парламента бе ог-
ласявано от възгласи “Остав-
ка!”, а поводите бяха управле-

Левицата вдигна червен
картон на властта

Няколко
ÄÓÌÈ

Павлета
ДАВИДОВА

1 май, Ден на труда.
Дали звучи изтъркано или
не, отново хиляди бълга-
ри излязоха по улиците.

Я, ама тук има толко-
ва много млади хора, из-
ненада се вчера минувач-
ка, пресичаща пътя на
социалистите. Изненада
се, защото млади хора
наистина имаше. Те вървя-
ха редом до по-опитните
и по-възрастните. Не се
срамуваха, не извръщаха
поглед, макар и дочувайки
подмятания “социалисти -
комунисти”. До тях хора
с побелели коси крачеха,
без да се плашат от жар-
ките слънчеви лъчи. Бащи
водеха невръстните си
деца. Всички бяха там,
всички отбелязаха Деня
на труда, защото... Защо-
то бяха гневни. Гневни на
безработицата, ядосани
на мрачното бъдеще,
възмутени от високите
сметки и празните обе-
щания. Въпреки това
всички те бяха по улици-
те на различни градове, за
да празнуват.

Безработните празну-
ват Деня на труда, звуча-
ха лозунгите от плакати-
те, съпътстващи вчераш-
ните шествия из страна-
та. Може би това е изре-
чението, което най-крат-
ко и най-ясно обрисува на-
стоящето. Въпреки опи-
тите на лицата от екра-
на да убедят народа да си
сложи розовите очила,
въпреки химерните обеща-
ния за добро бъдеще и при-
казните думи за цветно
настояще, хиляди българи
извикаха “Стига”. Стига
на празните приказки и за-
бравени обещания, стига
на думите, които нищо не
значат - казаха го хора-
та, които отбелязаха
Деня на труда, тези, кои-
то се включиха в редици-
те заедно с членовете и
симпатизантите на БСП.
Същите тези хора показа-
ха, че са гневни, но показа-
ха, че имат и надежда. А
тази надежда полетя на-
горе - със стотиците чер-
вени балони, които поле-
тяха в небето.

нието на ГЕРБ, спирането на
проекта “Белене”, замразени-
те доходи и пенсии, следене-
то на хората в интернет и про-
ектът АСТА. За всяко едно от
тези решения хората вдигна-
ха червен картон, който
държаха в ръцете си заедно с
националното знаме. Симво-
лично с възгласи: “Въздух под
налягане, да ги пуснем там,
където им е мястото”, в небето

полетяха балони с ликовете
на Бойко Борисов, Цветан
Цветанов, Цецка Цачева и
Искра Фидосова.

Това правителство трябва
да си ходи по живо, по здра-
во, обърна се към хората ли-
дерът на БСП Сергей Стани-
шев. Няма друг освен БСП,
който да спре ГЕРБ и Бойко
Борисов, и ние ще го напра-
вим, защото иначе България

Над 7000 се събраха в Деня на гнева, за да
се обявят срещу управлението на България

няма бъдеще и ще затъне,
беше категоричен соцли-
дерът.

Ще допуснем ли тези, кои-
то доведоха страната до про-
сешка тояга, да продължат да
управляват, попита хората
председателят на Градския
съвет на БСП Румен Овчаров,
а отговорът на множеството
бе “Никога!”

Над 7000 души, повечето от които симпатизанти на левицата, се събраха вчера
на площад “Народно събрание” в столицата, за да отбележат първомайския
ден на протест срещу сегашното управление на страната

Гласът
на хората

Стр. 2 и 3

Стр. 16

ДЕТСКИТЕ ГРАДИНИ
В СОФИЯ - МИСИЯ НЕВЪЗМОЖНА

Стр. 9

ÃËÎËÓÌË ‚˙ÁÏÛÚÂÌË
ıÓ‡ ËÁÎˇÁÓı‡ ÔÓ ÛÎËˆËÚÂ
ÒÂ˘Û ˇÍËÚÂ ÒÓˆË‡ÎÌË
ÌÂÒÔ‡‚Â‰ÎË‚ÓÒÚË.
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Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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Над 7000 вдигнаха червен
картон на кабинета
Това е антинационална власт,
трябва да си ходи, бе категоричен
лидерът на БСП в Деня на гнева

Н

Дария,
дъщерята
на Сергей

Станишев,
посрещна
първия си

рожден ден
вчера в

Борисовата
градина

ад 7000 души, повече-
то от които симпати-
занти на левицата,
вдигнаха червен кар-
тон на правителството

на Бойко Борисов. Малко преди
11 сутринта вчера площад “На-
родно събрание” се изпълни с
хора - от бебета до баби и дядов-
ци, които носеха знамена на БСП
и националното знаме. Те се
събраха в Деня на труда, но за
да отбележат Деня на гнева.

Първомайският митинг на ле-
вицата започна с четене на сти-
хотворения на Христо Смирнен-
ски. След това официално нача-
ло даде председателят на Град-
ския съвет на БСП Румен Овча-
ров. Той посрещна социалистите

с думите, че днес не са сами и
заедно с тях празнуват цяла Ев-
ропа и светът. Веднага след
встъпителното изречение на Ов-
чаров прозвуча и българският
химн. Хиляди социалисти слуша-
ха химна на България и в публи-
ката се чуваха пожелания меж-
ду хората оттук нататък страната
ни да върви само нагоре. Овча-
ров обяви, че българите са гнев-
ни и всички заедно трябва да се
опълчим срещу престъпното и
некомпетентно правителство.
Той подчерта, че кабинетът е
довел страната до просешка то-
яга и заради това управление
повече не трябва да бъде търпян.
Изтъкна и фактите, че България
се е превърнала в страната с
най-печалните рекорди. Лидерът
на градския съвет припомни, че
миналата година младежите от
левицата искаха да купят едно-
посочен билет за Америка на
Дянков. Тъй като той не се е
възползвал от предложението и
в момента има над 30% младеж-
ка безработица, младежите ор-
ганизираха нова инициатива и
заедно с всички присъстващи
събраха в касичка “последните
си жълти стотинки” в помощ на
министъра на финансите за
държавния бюджет.

Овчаров припомни и че все-
ки българин има право на свобо-
ден достъп до интернет. Няма да
позволим никой да ни отнеме
това, бе категоричен той, а Емил
Марков призова евродепутатите
да не приемат скандалното спо-
разумение АСТА. Хората настоя-
ха Народното събрание да
отхвърли споразумението.

а митинга част от плакатите на левицата гласяха: “БСП
Благоевград срещу безработицата, монопола, управле-
нието на ГЕРБ”, “Аз съм безработен... а ти?!”, “Имаме
право на труд. Шанс за младите специалисти”, “Стига

Н
популизъм! Искаме работа!”. Публиката не пропусна да из-
дигне и плакат, който подкрепя кандидатурата на социалиста
Франсоа Оланд за президент на Франция с негова снимка и
надпис на български и френски “Оланд, ние сме с вас”. В
отговор на това Овчаров заяви, че лявата вълна залива Ев-
ропа и няма да пропусне България, и пожела успех на френ-
ския социалист. Сред хората, които се събраха на площада,
беше и експрезидентът Георги Първанов.

Нека за първи път след преходата българите да  кажат дали
искат АЕЦ “Белене” или не, заяви Станишев. На специални
маси с подписка за референдум можеха да дадат подпи-
сите си присъстващите. Левият лидер призова до три месе-

ца всички заедно да успеем да съберем 500 хил. подписа, за да
може да променим това ограбване на българската държава.
Кметът на Белене Петър Дулев заяви, че е крайно време да
върнем родителите при децата и децата при родителите, а не да
бягат извън държавата ни. Общинският съвет в Белене е приел
единодушно декларация в подкрепа на изграждането на цент-
ралата. 10 000 работнвици и специалисти можеха да се радват
на този ден като празник на труда, ако не беше правителственото
решение за спирането на проекта, подчерта Дулев.

Честитя ви Деня на гнева сре-
щу едно арогантно и нахално
правителство, обърна се към
събралите се на площада хора
лидерът на БСП Сергей Стани-
шев. “Оставка” бе отговорът, кой-
то хората викнаха в един глас.
Това правителство трябва да си
ходи по живо, по здраво,
продължи Станишев. Да ги пус-

нем там, откъдето са дошли,
въздух под налягане, призова
лидерът на социалистите. В този
момент над площада пред На-
родното събрание излетяха ог-
ромни бели балони с ликовете
на Бойко Борисов, Симеон Дян-
ков, Цветан Цветанов, Цецка
Цачева и Искра Фидосова.

Първи май е особен ден за
всеки човек, който държи на до-
стойнството си и вярва в спра-
ведливостта, обърна се към
събралите се Станишев. Този
ден е символ на хората на тру-
да, продължи той. Това е
смисълът на този ден от близо
120 години, каза Станишев, но
подчерта, че вече е и символ на
гнева, символ на надеждата.
Този ден е ден на гнева  срещу
правителството на Бойко Бори-
сов, срещу тази власт, която
ежедневно и системно унищо-
жава хората, продължи соцли-

дерът. Имаме власт, която сис-
темно изгражда авторитарен
режим, която иска да властва
чрез репресия, беззаконие и
произвол, подчерта Сергей Ста-
нишев.

“Не на ГЕРБ. Не на прави-
телството на Бойко Борисов! Ос-
тавка!”, викна от трибуната Ста-
нишев. Целият площад се огла-
си от викове “Оставка”. Няма кой
друг, освен БСП, който да спре
Бойко Борисов, бе категоричен
лидерът на социалистите. В про-
тивен случай България няма
бъдеще, продължи той. Начало-
то на този процес ще е кон-
гресът на социалистите, когато
левицата трябва да излезе с
ясна политика и ангажименти
към българските граждани,
обърна се към хората Станишев.
Той подчерта, че по време на
конгреса трябва да има ясни
цели за парламентарните избо-
ри догодина, да се направи
първата крачка към победата, с
ясни ангажименти за промяна,
възстановяване на солидарност-
та, връщане на държавата на
българските граждани. Защото
левицата е оптимистична и вяр-
ва в по-доброто бъдеще на все-
ки един човек, заключи Стани-
шев. С възгласи “БСП” събрали-
те се на площада потеглиха в
шествие към Борисовата гради-
на, където отбелязаха празника
на вестник ДУМА и левия печат.

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА

Над 7000 хиляди отбелязаха Деня на гнева с шествие от Народното събрание до Борисовата градина. Дори децата четяха с интерес
“червения картон”, който хората вдигнаха на кабинета

Като въздух под налягане
управляващите излетяха към

небето
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Страниците подготвиха
Павлета ДАВИДОВА, Мария
НИНОВА, Искра МИЛЕВА

е на пазарната журналис-
тика! Така издателят на
вестник ДУМА и член на
Изпълнителното бюро на

Николай Малинов:

Н

Не на пазарната
журналистика

БСП Николай Малинов перифра-
зира вчера известния лозунг на
Лионел Жоспен “Да на пазарна-
та икономика, не на пазарното
общество!” От сцената, на която
се провеждаха част от празнен-
ствата по повод празника на ле-
вия печат, той поздрави стотици-
те хора, дошли да почетат 1 май,
а думите му бяха подкрепени с
мощни ръкопляскания.

И.д. главният редактор на
ДУМА Юрий Борисов изрази
възмущението си от това, че
България посреща Деня на тру-
да начело на класация, според
която разслоението между бед-
ни и богати е най-голямото не
само в ЕС, а и в цяла Европа.
”Ние сме изцяло в африканска и
латиноамериканска компания”,
допълни той. “Сред протестира-
щите видях плакат, на който бе
написана единствено думата
“Надежда”. Това е надеждата на
хората с леви ценности да се

борят за общество, което може
да бъде създадено”. И припомни
мотото, издигнато преди десети-
летие от Монд дипломатик -
“Един друг свят е възможен!” “Без
левия печат това няма как да
стане, защото ние казваме на
обществото това, което другите
се опитват да скрият”, отсече
Борисов.

Поздравление за празника
на ДУМА и левия печат поднесе
и лидерът на социалистите Сер-
гей Станишев. “БСП има огром-
ната отговорност да смени тази
безпрецедентно арогантна, бан-
дитска и разбойническа власт.
Вестник ДУМА, “Нова зора”, “Ру-
сия днес”, “Земя” и всички леви
издания ще имат голяма роля за
това”, категоричен бе Станишев.
Той отблеляза, че в момента над
медиите има гьобелска диктату-
ра и те са цензурирани ежеднев-
но чрез натиск, чрез заплахи или
с пари. Управляващите от ГЕРБ
искат медиите да бъдат на коле-
не и да представят една розова
картина в България, която за
съжаление обаче се разминава

Издателят на вестник ДУМА и член на Изпълнителното бюро на БСП Николай Малинов приветства
хората в Борисовата градина за празника на левия печат

много от действителността,
допълни соцлидерът. Той подчер-
та, че страстта и принципността
на основателя на ДУМА Стефан
Продев не може да загине.

Длъжни сме да пренесем огъня
на Ботев, на Продев и на левите
публицисти в бъдещето, отсече
Станишев.

Поздравления по случай

празника поднесоха и главният
редактор на “Нова зора” Минчо
Минчев и съиздателят на “Русия
днес” и “Земя” - Светлана Ша-
ренкова.

По кофите ровят интелектуалци, хора с по няколко езика.
Този народ е обременен, няма усмивки, няма радост в очите,
заяви председателят на обединението на пенсионерите Атанас
Кисьов. Той припомни, че 1 май е бил най-радостният ден за
хората преди години, градили икономиката на три Българии.
Сега какво празнуваме - недоволството си срещу това управле-
ние, продължи той. Децата ни избягаха в чужбина, българите
водят битка за оцеляване. Вдигаме червен картон на това пра-
вителство и в европейската година за активно стареене ще
направим всичко за подобряване на статуса на пенсионерите и
за техните достойни старини, подчерта Кисьов.

ойко Борисов манипулира хората, излъга
ги. Да даде парите за вертолета за запла-
ти на хората, призова от трибуната Нико-
лай Николов, работник от ОЦК - Кърджа-
ли. Имате ли право на труд? - провикна се
той към хората, а те дружно отговориха
“Да”. Вертолет ли трябва да дойде? - по-
пита Николов, “Не”, отвърнаха хората. Ни-
колов продължи с думите, че ако го няма
ОЦК, България губи. Той обаче подчерта,
че има още поне 400 предприятия в също-
то състояние, където не се изплащат за-
плати. Кърджали не иска да приеме, че
всяко изплащане на заплати трябва да
става с идването на Бойко Борисов с хе-
ликоптер, продължи Николов. Това управ-
ление не мисли за хората, то е некадърно.
Най-голямото богатство на България са
хората. Оставка! - провикна се Николов, а
площадът отговори с “Оставка!”.

ПО КОФИТЕ РОВЯТ
ИНТЕЛЕКТУАЛЦИ

Б

Борисов да даде
парите за вертолета
за заплати

Хората в
Борисовата
градина се
спираха с
интерес
пред
изложбата
на карикату-
риста на
ДУМА
Анатолий
Станкулов

С

Искаме работа, провикна се страната
лозунги “Искаме ра-
бота! Стига лъжи!”,
“Хляб, труд, демо-
крация” и “Не на
бедността” стотици

пловдивчани минаха по глав-
ната на Пловдив в Деня на
труда и солидарността, обя-
вен от пловдивската левица
за Ден на гнева. Гайдари от
Калофер и Кукери от с. Суши-
ца поведоха протестното ше-
ствие към площад “Стефан
Стамболов”. Със залп на че-
решово топче започна първо-
майският митинг пред сграда-
та на община Пловдив. Ли-
дерът на пловдивските соци-
алисти Атанаска Тенева в
речта си пред множеството
припомни, че Пловдив проте-
стира на 1 май от 1893 годи-
на. Днес сме тук, за да кажем
гневно и открито: “Правител-

ството на ГЕРБ вече три годи-
ни ни води към все по-
задълбочаваща се криза - в
свят на мизерия и социални
противоречия. Младите хора
напускат България. Страната
ни е с най-висок темп на рас-
тяща безработица в ЕС. Пен-
сионерите бедстват, а за ра-
ботещите трудът няма достой-
но заплащане”, изтъкна в сло-
вото си Тенева. По думите й
такава държава няма бъдеще.
Управляващите нищо не пра-
вят, за да стимулират бизне-
са, посочи Мина Маринова -
млад предприемач. Тя поже-
ла на БСП силен отбор от
работещи хора за следващи-
те избори и сигурна победа.
Героят на социалистическия
труд Гинка Чераджийска при-
помни времето, когато трудът
носеше блага, сигурност,
удовлетворение и празнично
настроение на 1 май.

Бургас също се събра на
протест. “Днес безработните
празнуват Деня на труда”, “Ис-
каме право на бъдеще” и “Ис-
каме право на труд” бяха само
част от плакатите, които мла-
ди социалисти носеха на
първомайското шествие в Бур-
гас. Десетки бургаз-
лии почетоха вче-
рашния празник с
шествие и концерт.
Днес не само праз-
нуваме. Днес е и
Ден на гнева, защо-
то живеем в държа-
ва, в която управля-
ващите допуснаха
да ни бъдат отнети
и миналото, и насто-
ящето, и бъдещето”,
обърна се към
събралите се пред-
седателят на обла-
стната структура на
БСП Атанас Зафи-
ров. Той отчете като
основен проблем на
страната безработи-
цата и особено тази
сред младите хора.

поглед назад - някога е има-
ло хора, които не са се инте-
ресували само от пазарна
икономика, а са направили и
построили неща, които днес
се виждат в нашия град. Така
се обърна към събралите се
хора в Русе общинският ли-
дер на социалистите Иван
Иванов. Той припомни, че

почти всички русенци са със
замразени доходи на фона на
галопиращите цени на основ-
ни хранителни продукти, на
горивата, на тока, водата.

 ПЛОВДИВ  БУРГАС

 РУСЕ

Русе отбеляза в
Деня на труда три
пъти нарасналата
безработица за три
години. Това е един
празник, с който
ние хвърляме един
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кратки

От семейството

ЧЕСТИТ 80-ГОДИШЕН ЮБИЛЕЙ НА
о. з. полковник

ГЕОРГИ ДИМИТРОВ
ГЕОРГИЕВ

роден на
29 април 1932 г.

От все сърце
му пожелаваме

много
здраве, радост,

щастие и
дълголетие!

ЕK пак настоява:

Изборът на членове
на ВСС да е пряк
Въпреки категоричната позиция на комисията
ГЕРБ отлага по „технически причини”

П
рекият избор на членовете на
Висшия съдебен съвет от съдий-
ската квота е най-добрият вари-
ант, който не само ще подпо-
могне за връщането на довери-

ето към съвета от страна на обществото и
магистратурата, но и ще бъде важна на-
чална точка за провеждането на по-сери-
озна реформа в съдебната власт. Това се
посочва в официално писмо на главния
секретар на Европейската комисия Кат-
рин Дей до правосъдния министър Диана
Ковачева, съобщи Медиапул. Категорич-
ната си позиция ЕК декларира за втори
път в рамките на последния месец във
връзка с подготвяните от правителството
промени на Закона за съдебната власт.

“Трябва да е ясно: нашите анализи
показват, че е осъществимо и желателно
директният избор да бъде въведен навре-
ме за сформирането на новия Висш съде-
бен съвет през есента тази година”, пише
Катрин Дей до Ковачева, уточнявайки, че
подобна промяна при избора на състава
на ВСС значително би подобрила
изпълнението на конституционните му
функции.

Въпреки настойчивото желание на ЕК
идеята, предложена от Съюза на съдиите

в България още преди месеци, да залегне
в проекта за нов ЗСВ, това не се нрави на
управляващите. От МП смятат, че трудно
би се намерило място, където да се събе-
рат всички съдии на общо събрание. Ва-
риантът за електронно гласуване също им
се вижда нереалистичен за осъществява-
не до есента.

Въпреки категоричното настояване от
ЕК магистратската общност и подкрепата
на целия неправителствен сектор, специ-
ализиран в тази област, правителството
на ГЕРБ няма никакви намерения дори да
сложи началото на реална съдебна ре-
форма. Освен това с решението си да от-
ложи по едва ли не технически причини
въвеждането на прекия избор на членове
на ВСС с 5 години правителството си га-
рантира критична оценка в предстоящия
доклад на ЕК по механизма за сътрудни-
чество и проверка. Това личи и от послед-
ния междинен доклад през февруари,
чиито оценки очаквано бяха неглижирани
от управляващите с позицията, че не са
негативни, а обективни.

В представените от правосъдното ве-
домство в началото на април готови тек-
стове за нов съдебен закон прекият избор
на членове на ВСС бе възприет само като

“евентуално възможен”, при това - едва
при по-следващия избор на състава на
съвета. За сформирането на следващия
ВСС, който предстои да назначи нови
главен прокурор, председател на Върхов-
ния касационен съд и директор на Наци-
оналната следствена служба, остава в
сила непрекият избор на кадровици в ма-
гистратурата, излъчвани от съдийската
квота. Така отново делегатски, а не общи
събрания ще дадат вота си за членове в
съвета.

Единствената засега промяна пре-
движда всеки делегат да представлява пе-
тима, а не десетима магистрати. Сред ос-
новните мотиви за въвеждането на пряк
избор на членовете на ВСС от съдийската
квота бе стремежът да се засили ангажи-
раността на гилдията към този процес, тъй
като това значително би намалило
възможностите за манипулиране на вота
от различни задкулисни лобита. В подкре-
па на този си аргумент от съдийския съюз
неведнъж са припомняли думите на бив-
шия председател на Върховния админис-
тративен съд и настоящ национален ом-
будсман Константин Пенчев, че в съдеб-
ната власт от години кадрува “кръг на
белите покривки”.

Близо 50 членове на русен-
ското НДСВ напуснаха реди-
ците му и се присъединиха към
общинската структура на ГЕРБ.
Това съобщи депутатът и обла-
стен координатор на ГЕРБ в
Русе Пламен Нунев.

Това са хора, които дейст-
вително могат да бъдат полез-
ни за Русе, за града, за парти-
ята, коментира Нунев. По ду-
мите му по-нататък може би ще
бъдат привлечени и други чле-
нове на НДСВ. Това са едни
нормални процеси при нас.
Елемент от нашата работа е
привличането на нови члено-
ве, допълни народният пред-
ставител.

Той показа множеството
депозирани молби на искащи-
те да постъпят в партията. По-
вечето от тях са млади, на
възраст между 19 и 40 години.
Наред с желаещите да постъ-
пят в най-голямата дясна поли-
тическа сила в региона и стра-
ната, чийто брой с всяка годи-
на се увеличава, в партията са
приети и много симпатизанти.

По думите на Меглена
Трифонова, бивш общински
координатор на НДСВ, която
преди 2 седмици напусна
жълтите заедно със свои ко-
леги, младите хора искат да
работят активно: “Не искат да
стоят в някой политически
офис и да вършат някаква
дейност.” Според нея бившите
членове на НДСВ ще бъдат
наистина полезни.

ладият икономист Радослав Пашов ог-
лави инициативния комитет на партия
“Свободен народ”. Комитетът бе създа-
ден от бившия шеф на Съюза за стопан-

МЛАД ИКОНОМИСТ ОГЛАВИ „СВОБОДЕН НАРОД”

Снимка БГНЕС50 ОТ НДСВ
В РУСЕ СЕ
ВЛЯХА В ГЕРБ

Над 10 хиляди
души
отбелязаха
136-годишнината
от Априлското
въстание в
Копривщица.
С възстановка
отново беше
разиграна
драматичната
история от
началото на
въстанието.
Една от
атракциите на
всенародното
тържество е
т.нар. юнашки
тиган. Той
събира 330
литра вода,
широк е метър
и половина, а за
изработването
му са
използвани
78 килограма
неръждаема
стомана

М
ска инициатива Теодор Дечев, който напусна
ССИ, за да се захване с партийните дела. Фор-
мацията бе обявена за “свободна социалдемо-
кратическа”, а целите й - защита на труда и
заетостта чрез развитие и закрила на малкия,
среден и микро бизнес.

На заседанието на Инициативния комитет
вчера 103-мата участници се обединиха около
тезата, че за да има положителна промяна в

България, е задължителна смяната на поколе-
нията в политиката.

Пашов идва от реалната икономика, препо-
давател е по корпоративни финанси в УНСС,
експерт по европейска лихвена политика. На
базата на негов анализ за състоянието на ли-
хвената банкова политика, изпратен до ми-
нистъра на финансите Симеон Дянков чрез
Съюза за стопанска инициатива (ССИ), е създа-
дена специализираната комисия към Нацио-
налния съвет за тристранно сътрудничество
(НСТС), припомни досегашният председател
на комитета Теодор Дечев.

Младежката организация на БСП в
Каварна отбеляза празника на труда
1 май с инициативата “Да почистим

Каварна за един ден”. Младите
социалисти събраха битовите

отпадъци по стълбищната алея,
водеща към морето
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От полицията сигнализират за нов вид измама сред възра-
стните хора. Преди дни около 16 ч. в районно управаление
в Бургас било получено съобщение от 88-годишен бургазлия
за това, че около час по-рано в градинката до бл. 27 в
комплекс “Лазур” бил заговорен от непознат мъж, предста-
вил се за служител на пощата. Мъжът му предложил съдей-
ствие за увеличаване на пенсията, като искал да види доку-
ментите от пенсионирането. Пенсионерът завел непознатия
в дома си и докато разглеждали документите, “служителят от
пощата” поискал пари за услугата. Възрастният бургазлия
бръкнал в чекмедже на гардероба, където държал плик със
спестявания от 800 лева, като след забележка от страна на
съпругата си тръгнал да прибира парите, без да даде от тях
на непознатия. Той обаче хванал плика и заявявайки, че го
връща на мястото му, си го прибирал в джоба и после излез-
нали заедно с възрастния човек в посока пощата. Изведнъж
измамникът се отдалечил от пенсионера и избягал с такси.

Нивото на Дунав
се покачи с метър

През последното денонощие ни-
вото на река Дунав в началото на
българския участък се е повишило
с близо един метър и вече е 408 см.
При рейката на Видин вчера бяха
отчетени 458 см. До достигане на
критичните за Видин стойности
остават по-малко от 3 метра. Спо-
ред прогнозите на специалисти
тази година Видин не е застрашен
от високи дунавски води.

Полицията търси
мъж, извършил
грабеж в Пловдив

Полицията издирва извършител
на грабеж в Пловдив. Мъжът влязъл
в кафене на “Еврофутбол” в район
“Тракия”, напръскал със спрей 28-
годишния букмейкър и му нанесъл
няколко удара по главата. После
маскираният взел оборота от
2300 лв. и избягал.

Младеж с дълбоки
изгаряния бере
душа в „Пирогов”

А.В. (19) е приет в “Пирогов” с
50% изгаряния. Има опасност за
живота му. При пожар на бул. “Па-
триарх Евтимий” в столицата са
пострадали крайниците, лицето
и гърдите на младежа. В спешното
отделение на “Пирогов” е оказана
медицинска помощ на осмина паци-
енти, пострадали при побои. Шес-
тима, ранени при катастрофи, са
потърсили помощ. С опасност за
живота е приет Н.Н. (60), който
катастрофирал с мотор.

Трима пострадаха,
след като автомобил
блъсна каруца

Трима са ранени, след като ав-
томобил блъсна каруца без светло-
отразителни знаци. Инцидентът
станал в кубратското с. Савин.
Водачът на автомобила бил засле-
пен от насрещно движещо се пре-
возно средство и ударил пътува-
щата пред него каруца. Най-тежко
е състоянието на 60-годишен мъж
- с опасност за живота. 58-годиш-
ната му спътничка е с 3 счупени
ребра, а друга е с натъртвания.

СЪС 7% СЕ УВЕЛИЧИЛИ
ВИЗИТЕ ЗА РУСНАЦИ

За периода януари - април 2012 г. МВнР е издало
общо 70 443 визи в различни страни, съобщиха от МВнР.
Най-голям е броят на визите издадени в Руската федера-
ция - 40 501, което е със 7% повече от визите, издадени
за същия период на миналата година. С наближаването
на летния туристически сезон МВнР продължава да раз-
ширява и облекчава издаването на визи. В резултат на
сключените договори за визово обслужване с VFS Global
в Руската федерация вече работят девет изнесени центъ-
ра и предстои разкриването на още седем. В Турция
действат седем центъра, а в Украйна - осем. Такива визо-
ви центрове са разкрити и в Казахстан, Обединените
арабски емирства, Катар, Бахрейн, Оман и Саудитска
Арабия. До края на 2012 г. се очаква да бъдат сключени
договори за изнесени визови центрове в ЮАР, Йордания
или Ливан, Индия, Индонезия, Беларус, Молдова.

НОВ ВИД ИЗМАМА СРЕД
ВЪЗРАСТНИТЕ ХОРА
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СЛАВЯНСКО ДРУЖЕСТВО В БЪЛГАРИЯ
Днес, 02.05., сряда, от 17.30 ч. се провежда

редовната сбирка на дружеството на ул. “Сла-
вянска” 6. Тема: “Балканските войни на Бълга-
рия 1912-1914 г. и еволюцията на македонския
въпрос в наши дни”.

Лектор: проф. Трендафил Митев

œ”¡À» ”¬¿…“≈œ”¡À» ”¬¿…“≈
œ”¡À» ”¬¿…“≈œ”¡À» ”¬¿…“≈

‚‡¯ËÚÂ Ï‡ÎÍË Ó·ˇ‚Ë, ÔÓÁ‰‡‚ÎÂÌËˇ
Ë ‚˙ÁÔÓÏËÌ‡ÌËˇ Ì‡ ÒÚ‡ÌËˆËÚÂ
Ì‡ ‚ÂÒÚÌËÍ ƒ”Ã¿

œ”¡À» ”¬¿…“≈

ОТ ПОНЕДЕЛНИК ДО СЪБОТА. ЦЕНИТЕ СА С ДДС.

1 КОЛ / 50 ММ ИЛИ
2 КОЛ / 25 ММ = 10 ЛВ. 1 КОЛ / 75 ММ = 15 ЛВ.

2 КОЛ / 40 ММ  = 20 ЛВ. 2 КОЛ / 50 ММ = 25 ЛВ.

2 КОЛ / 75 ММ = 30 ЛВ. 2 КОЛ / 90 ММ = 32 ЛВ.

АДРЕСИ ЗА РЕКЛАМА
И МАЛКИ ОБЯВИ В ГР. СОФИЯ

РЕДАКЦИЯ
НА В-К ДУМА:
1784 бул. "Цариградско шосе" №113А, тел.: 02/9705 205;
9705 221, факс: 9752 604, e-mail: reklama@duma.bg
РАБОТНО ВРЕМЕ:
От понеделник до петък: 10:00 - 17:30
За обяви за следващия ден: 10:00 - 13:00

ИНФОЦЕНТЪР ДУМА:
София, 1000, ул. “Позитано” №20, тел.: 02/810 73 78,
0886 707 551, e-mail: duma_infcenter@abv.bg
РАБОТНО ВРЕМЕ:
9,00 - 16,00 ч.

Синдикати предлагат:

Да не се връща ДДС на
фирми, неплащащи заплати

Снимка БГНЕС

Президентът
на КНСБ
Пламен
Димитров и
социалният
министър
Тотю
Младенов
откриха
конференция
за справедли-
вото
заплащане
на труда

Д

Няма сфера от обществения живот, в която проблемите на заплащането
на труда да не се усещат, призна социалният министър Тотю Младенов

а не се възстановява
данък върху добавена-
та стойност (ДДС) на
работодателите, които
имат задължения към

работниците си, предлага КТ
“Подкрепа”. След като здравният
министър предложи да не се
обслужват административно
граждани, които не са си плати-
ли здравните осигуровки, защо
тази възможност да не бъде раз-
простряна и в други посоки, аргу-
ментира предложението вице-
президентът на синдиката Ди-
митър Манолов пред БНР. Спо-
ред него тази мярка ще помогне
и за намаляване на измамите с
ДДС.

Именно справедливото и до-
стойно заплащане на труда бе
акцентът на вчерашната нацио-
нална конференция, организира-
на от КНСБ. По данни на проф-
съюза един от най-честите про-
блеми за работниците е неизпла-
щането на заплатите им.

Другите сигнали, които
постъпват в КНСБ, са свързани с
уволненията, дисциплинарните

наказания, спазването на работ-
ното време и неизплащането на
извънреден труд, каза изпълни-

телният секретар на синдиката
Чавдар Христов. Затова проф-
съюзът ще настоява още за зако-
нодателни промени, които да
позволят на работниците да по-
лучават обезщетения от Фонда
за гарантиране на вземанията на
работниците не само когато ра-
ботодателят е обявен в неплате-
жоспособност, а и когато има
финансови затруднения.

Синдикатът ще настоява за
приемане на предложението ра-
ботникът да има право да поиска
откриване на производство по
несъстоятелност на предприяти-
ята. Тогава работниците ще по-
лучат по-бързо обезщетение за
неизплатени заплати, припомни
идеята на синдикатите Христов.
Според него трябва да се създа-
де един регистър към Главна ин-
спекция по труда, в който да се
регистрират всички работодате-
ли, които имат неизплатени
задължения, забавени повече от
един месец. За КНСБ справедли-

вото заплащане на труда ще
бъде основен приоритет за след-
ващите години, заяви прези-
дентът на КНСБ Пламен Димит-
ров при откриването на нацио-
налната конференция. Според
него всички работници чакат да
разберат какво става с цената на
труда в България, как се разпре-
деля произведеното благо и как
се гарантира получаването на
заплатите навреме, а не след
протести. През последните 20 го-
дини в България погрешно се оп-
ределя цената на труда. Нетният
размер на минималната работна
заплата остава под линията на
бедност, каза още Димитров.

От своя страна министърът на
труда и социалната политика
Тотю Младенов призна, че няма
сфера от обществения живот, в
която проблемите на заплаща-
нето на труда да не се усещат.
Според него без достойно за-
плащане икономиката не може
да функционира.

инималната работна
заплата в страната се
увеличи от 270 на 290
лева от вчера. Въпре-

МИНИМАЛНАТА
ЗАПЛАТА
СТАНА 290 ЛВ.

М

инистърката на здравеопазването Деси-
слава Атанасова ще предложи допълне-
ние към предложените изменения в За-
кона за здравното осигуряване, публи-

ки това България остава на
дъното по размер на това тру-
дово възнаграждение в ЕС.
Увеличението с по 20 лева на
година до 2015 г. най-вероят-
но няма да измести страната
по-нагоре в класацията, смя-
тат анализатори. Не се плани-
ра увеличение на пенсиите,
освен на минималните с 9
лева. Това ще стане от юли
тази година.  Запазва се раз-
мерът на социалните и на
здравните вноски. Без промя-
на остават социалните помо-
щи - при бременност, ражда-
не и отглеждане на дете.

МЗ предлага:

М

Запазване на таксата при личния
лекар и за болничен престой

вителството утвърди нов размер на минимал-
ната работна заплата за страната. От 1 май
2012 г. тя вече е 290 лв. За да не се допусне
увеличение на досегашната потребителска
такса от 2,70 лв., в постановлението си прави-
телството е предвидило МЗ да извърши про-
мени в съответната нормативна уредба, което
не било направено от предишното ръководст-
во на МЗ.

Атанасова ще внесе в спешен порядък на
заседанието на правителството още днес по-
сочените допълнения в ЗЗО, с които потреби-
телската такса и таксата за престой в болница
да останат непроменени.

Да бъдат публично
оповестени и извадени на
светло бонусите и преми-
ите на ректорите брокери,
които с години прибират
тлъсти наеми от чалготе-
ки и нощни клубове в Сту-
дентския град. За това
призоваха от сдружение-
то “Майки срещу насилие-
то в Студентски град”.
Според организацията
все по-сериoзни са съмне-
нията, че част от наемите

кувани на интернет страницата на министерст-
вото. Щяла да настоява да се запази сегашни-
ят размер на потребителската такса за пре-
глед при личните лекари и за престой в бол-
ница, съобщиха от МЗ.

В момента таксата е определена в Закона
за здравното осигуряване като процент от ми-
нималната работна заплата и е съответно 2,70
лв. за преглед и 5,40 лв. за престой в болница.

С постановление от 9 ноември 2011 г. пра-

МАЙКИ ИСКАТ ДА СЕ ИЗВАДЯТ
НА СВЕТЛО БОНУСИТЕ В УНСС

може би се пренасочват и
трансформират под фор-
мата на бонуси за ръко-
водството на университе-
та. Затова в името на об-
ществения интерес рек-
торските бонуси и всички
парични поощрения и ко-
мандировъчни, получава-
ни от ръководството на
УНСС, трябва да са общо-
достъпни, смятат от сдру-
жението.

Майките ще настояват

БЕЗРАБОТНИ ЗАПОЧВАТ
СОБСТВЕН БИЗНЕС В ДОБРИЧ

Над 500 безработни от Добричка об-
ласт желаят да развиват собствен бизнес
по проект “Подкрепа за предприемчивите
българи - компонент I”. 529 са подадените
заявления за включване в подходящи обу-
чения с цел стартиране на самостоятелна
бизнесдейност.

В рамките на обучението се придоби-
ват специализирани знания и ме-

Дана РУСЕВА

ниджърски умения, из-
вършва се и компетентно
консултиране за разработ-
ване на бизнеспланове.
388 души от тях са одоб-
рени за получаване на ва-
учери, съобщиха от Бюро-
то по труда в Добрич. В
края на април завършили-
те успешно обучението
безработни са 223. При-

емът на заявления за включване в кон-
султиране по проекта продължава. В кон-
султирането могат да се включат безра-
ботни, които успешно са завършили обу-
чението си и са придобили необходими-
те квалификация, знания и умения. Без-
работни с подготвен проект на бизнес-
план за самостоятелна стопанска дейност
могат да продължат във втория компо-
нент по схемата и да регистрират само-
стоятелни предприятия.

незабавно да бъде пре-
кратена и скандалната
практика, толерирана от
ръководството на УНСС,
на учащите се да бъдат
безплатно раздавани
т.нар. UID студентски кар-
ти в самата сграда на
вуза, с които на младежи-
те се осигурява възмож-
ност за поръчване на
твърд алкохол на префе-
ренциални цени в чалго-
теки в Студентски град.
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Кметът на Столичната община Йорданка Фандъкова
присъства на връчването на голямото дарение за децата,
лишени от родителска грижа, от домове в София, направено
от собственика на “Рефан” Ангел Попов. Мотото на нашата
кампания е “Книгата в ръцете на децата - гарант за тяхното
щастливо бъдеще”. Искаме всяко дете да има българска
книжка, каза г-н Попов.

Домът в кв. Драгалевци за деца, лишени от родителска
грижа, получи първото голямо дарение от 1000 книги от
пловдивската фирма. Собственикът на “Рефан” сподели още,
че в близко време предстои фирмата да закупи дрехи, хра-
ни, учебни помагала и други стоки за нуждите на децата по
списъци, специално изготвени от общината.

Кметът на столицата Йорданка Фандъкова горещо бла-
годари на благотворител №1 на годината Ангел Попов и
подкрепи кампанията на “Рефан” с думите: “Грамотността е
в основата на всичко. За мен като учител и човек от обра-
зованието, четенето е най-важното, за да може децата да
бъдат грамотни, тъй като грамотността е в основата на всич-
ко, което след това човек може да постигне в живота си.”

Пред щастливите деца и гости на събитието г-н Попов
заяви, че ще продължи кампанията и в други домове в
столицата. Също така инициативата му ще продължи и в
Пловдив, и във Варна. Бизнесменът призова и своите колеги
да се включат в дарителските инициативи.

КМЕТЪТ НА СОФИЯ

ПОДКРЕПИ ДЕТСКАТА

КАМПАНИЯ НА „РЕФАН”
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КМЕТЪТ НА СОФИЯ

ПОДКРЕПИ ДЕТСКАТА

КАМПАНИЯ НА „РЕФАН”

ма интерес към въвеждането на
нови стандарти за качество и
съвсем скоро ще се появи такъв
и за хранителните добавки, пре-
даде profit.bg. Близо 8 хиляди

Стандарт за качество и
за хранителните добавки

Реколтата от зърно в България
тази година ще е с 13% по-ниска.
Това съобщава центърът за земе-
делски проучвания “УкрАгроКон-
султ”, цитиран от fermer.bg. По дан-
ни на анализаторската агенция към

На седмия конгрес на Федерацията на независими-
те миньорски синдикати беше приета декларация, с
която категорично заставаме против приватизацията
на “Мини Марица-изток”. Това каза пред телевизия
“България он Ер” дългогодишният председател на
федерацията Пенчо Токмакчиев. Според него мините
трябва да се запазят в сегашния си вид на енерги-
ен комплекс, който е нужен на България. Синдикати-
те са категорични, че ако се посегне на “Мини
Марица-изток” и се направи опит за приватизация, то
миньорите ще излязат на протест. Според Токмакчи-
ев и в момента в мините се забелязва разделение
на дейностите, което се тълкува като опит за подго-
товка за приватизация и дава възможности за
източване на дружеството.
Около 29 хиляди души работят в миннодобивния
бранш, обяви новият председател на ФНМС Вален-
тин Вълчев. Той допълни, че през последните години
условията на труд в мините значително са се подоб-
рили и има намаляване на злополуките. Средната
работна заплата на заетите в добива на въглища е
1187 лева, а в добива на метални руди 1401 лв.,
обяви Валентин Вълчев. Очакванията са и тази, и в
следващите години това ниво на заплащане не само
да се запази, но и да се подобри, допълни Вълчев.

ротестът на такси-
джиите, организи-
ран от Национал-
ната федерация на

Преместването на част
от правителствените инсти-
туции извън столицата е
втората голяма глупост в
поредицата от администра-
тивни решения, които това
управление взема по отно-
шение на туризма, обяви
вчера пред БНР изпълни-
телният директор на Наци-
оналния борд по туризъм
Поли Карастоянова.
“Първото беше още при
структурирането на прави-
телството и че туризмът
осъмна, пришит към иконо-
миката и енергетиката в
едно тромаво и несъвмес-
тимо по смисъла на дейно-
стите си министерство”,
припомни Карастоянова.
По думите й действията на
кабинета “Борисов” показ-
ват неразбирането на ма-
щабите и спецификата на
тази индустрия.

Преместването на ми-
нистерството на туризма в
Пловдив е лишено от вся-

Според производител с 90 на сто е спаднал интересът към продуктите „Стара планина”
месеци обаче поръчките на търговците за
храни по стандарти спадат. Според произ-
водителите и търговците търсенето на тези
продукти бележи спад.

Производителите с лого “Стара плани-
на” са повече от 30. Бизнесът обаче виж-
да спад. Според Кирил Вътев от Асоциа-
цията на месопреработвателите спадът е
огромен - с около 90 на сто от това, което
е било в началото, в пика на интереса.
Стандартът бе въведен преди около 2
години. Това означава, че стандартът има
символично присъствие на пазара, комен-
тира Кирил Вътев, цитиран от profit.bg.
Млечните продукти по стандарт, сирене и
кисело мляко, се радват на по-голям инте-
рес. Но свитото потребление като цяло
удря и тях с около 10%.

Около две години след въвеждането
на стандартите от Агенцията по храните
са доволни от свършеното. Стандартът е

по-скъп, но е нормално за по-високо каче-
ство да се плаща и по-висока цена, аз
лично си купувам само продукти по стан-

И

дарт, коментира шефът на Агенцията по
храните Йордан Войнов. Има и интерес
към въвеждането на нови стандарти.

тона храни по стандарт са произведени
само за първите три месеца на годината.
След въвеждането на “Стара планина” за
месата бяха изготвени стандарти и за млеч-
ните храни, хляба и лютеницата. По данни
на Агенцията по храните за първите три
месеца на годината най-много са произве-
дените продукти под логото “Стара плани-
на” - над 3500 тона, следвани от хляба с
надпис “Утвърден стандарт България”.

БДС за млечните продукти, кисело
мляко и българско саламурено сирене
засега отстъпва - с не повече от 900 тона
на пазара. А с чисто новия стандарт за
лютеницата са били отличени малко над
100 тона продукция. През последните

Синдикатите са
против продажбата на
„Мини Марица-изток”

ПРОТЕСТЪТ НА ТАКСИДЖИИТЕ СЕ ОТЛАГА
Мая ЙОВАНОВСКА

бъдем по-категорични и
крайни, заяви Янков. По
неговите думи зад органи-
зацията, която ръководи,
стоят над една трета от
шофьорите на жълти коли
в страната, които са около
40 хиляди. В протеста той
очаква да се включат бли-
зо 20 хил. таксиджии.

По думите на Янков в
таксиметровия бранш има
парадокс - съществува 100-
процентовата държавна
намеса в 100-процентов
частен бизнес. Той каза, че
шофьорите ще настояват
да се приеме предложени-
ето на НФТВБ и на Асоци-
ацията на таксиметровите

синдикати в България за
промени в Закона за авто-
мобилните превози. Проме-
ни, които да дадат възмож-
ност на бранша сам да
определя как да извършва
дейността, както и кон-
тролът да се прехвърли
към браншовите организа-
ции и към “Пътна полиция”.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

П
таксиметровите водачи в
България (НФТВБ), който
бе планиран за днес, се
отлага. Това съобщи пред
ДУМА председателят на
организацията Яне Янков.
По неговите думи новата
дата за протеста ще ста-
не известна скоро, като се
планира той да се състои
в следващите няколко
седмици. През март шофь-
орите излязоха на протест.
Те настояха за промяна в
системата за контрол
върху таксиметровите пре-
вози и за увеличаване на
минималната възраст на
автомобилите, но нищо не
постигнаха.

Таксиджиите планират
да протестират в повечето
от по-големите градове на
страната. Този път ще

Реколтата от зърно ще бъде с 13% пo-ниска
момента 68% от пшеницата в Бълга-
рия е в добро състояние, а от ече-
мика - 60%. Очакванията за зърне-
ната реколта в Украйна тази годи-
на са 7,11 млн. тона, от които 3,6
млн. тона могат да бъдат изнесени.

Царевицата вероятно ще е единст-
вената зърнена култура с по-висок
добив през годината, отбелязва ба-
зираната в Украйна компания. По-
севите от ечемик и рапица са за-
сегнати от суровата зима.

Поли Карастоянова:

Приключиха с туризма година преди края на мандата
какъв смисъл и аргументи,
смята Карастоянова. Звучи
нелепо обяснението, че
Пловдив е туристически
град, обяви тя, като
допълни, че подобни дей-
ствия не се извършват никъ-
де по света. Министерство-
то на туризма има своето
място в столицата, защото
трябва да провежда
държавна политика, каза
още Поли Карастоянова,
като допълни, че полити-
ката в този сектор е дълго-
срочна. По думите й пла-
нираното преместване оз-
начава реално закриване
на дейността в рамките на
следващата година. “Това е
най-нелепото решение,
взето при отсъстваща
мисъл”, коментира Кара-
стоянова, като подчерта, че
туризмът приключи една
година по-рано от края на
мандата на управляващи-
те.

В последните години

независимо от бодрите ци-
фри, които се съобщават за
общия брой на туристите,
който нараствал, всъщност
има един много важен друг
фактор, който се премълча-
ва, и той е, че не нарастват
приходите от туризъм, по-
ясни Карастоянова. По ду-
мите й това означава, че
със същите приходи собст-
вениците са в ситуация да
плащат по-големи аморти-
зационни разходи, да об-
служват кредити и да оси-
гуряват работни заплати,
да покриват инфлацията и
непрекъснато растящите
цени на основните ресур-
си. Реално с този неувели-
чаващ се брой на приходи-
те трябва да се покрият по-
голям размер от разходи-
те, заключи изпълнителни-
ят директор на Национал-
ния борд по туризъм, като
допълни, че това е резул-
тат от липсата на държав-
на политика.Поли Карастоянова
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След настъпилото захлаждане в средата на изминалия период (месец април) с
интензивни валежи и силни ветрове, в началото на настоящата седмица се очаква
затопляне на времето и подобрение на агрометеорологичните условия. Повише-
нието на дневните температури ще активизира развитието на земеделските кул-
тури. През следващия период при есенните посеви ще се наблюдава предимно
“вретенене” и преход от “вретенене” към “изкласяване”. Оптималните почвени
влагозапаси в повечето райони ще задоволяват повишеното водопотребление на
растенията.
Очаква се до края на месеца при най-рано вретенилите посеви с пшеница и
ечемик да се наблюдава и начало на изкласяване. Слънчевото време и доброто
влагозапасяване на почвата ще подпомогнат и началните етапи от вегетацията на
засетите средно ранни пролетни култури.
При слънчогледа и царевицата, засети през първата половина на месец април, ще
преобладават фазите поникване и начален етап на листообразуване. Интензивни-
те валежи от изминалата седмица, довели до преовлажнение на горните почвени
слоеве в част от полските райони, и очакваните нови превалявания на места ще
ограничават нормалното протичане на сезонните дейности. Високата атмосферна
влажност е предпоставка за развитие на редица гъбни болести по овошките,
което изисква третиране с подходящи фунгициди при първа възможност.
До края на месец май не се прогнозират слани, което ще позволява разсаждането
на ранните сортове домати и пипер, а в Южна България и разсаждането на тютюна.

За приключилата Квотна борса 2011/2012 ДФ “Земеделие”
изплати 1 022 602 лева на млекопроизводители, подали заявление
за продажба на индивидуална квота в периода от 1 септември до
15 ноември.

През 2012 г.  бе регистриран голям интерес към продажба-
та на млечни квоти, който надвиши заявките за покупка. Пора-
ди тази причина ДФ “Земеделие” обяви и втори прием на
документи за купуване на квоти. Събраните средства не бяха
достатъчни за изплащането на всички кандидати. От общо 624
одобрени заявления за продажба 546 млекопроизводители
успяха да продадат квотите си. Сумите бяха изплатени по реда
на подаване на заявленията.

От индивидуалната млечна квота на всеки производител,
подал заявление за продажба, се задържа 5% в полза на
Националния млечен резерв, без да се заплащат. На всички
млекопроизводители, продали квотите си, ще бъде извършена
проверка на място. Списък с производителите, продали инди-
видуална квота, е публикуван на електронната страница на
ДФЗ (раздел Новини).

От предложенията на борсата се възползваха 144 купувачи
на квота. Те закупиха 171 700 кг квоти за директни продажби
и над 14 милиона кг квоти за доставки. Търговията бе реализи-
рана при фиксирана цена от 0.07 лв. за килограм квота за доставки и директни
продажби. Средствата за покупко-продажба на млечни квоти се осигуряват из-
цяло от млекопроизводителите, а РА управлява борсата и гарантира прозрачност-
та на процеса.

ЕВРОПЕЙСКА КОМИСИЯ
ЕК предоставя на референтните лаборатории в ЕС близо 14 млн. евро субси-

дия за 2012 година. В ЕС има функциониращи 43 референтни лаборатории. Те
предоставят научна помощ и експертиза в областта на безопасността на фуражи-
те и храните и здравето на животните и са в основата на лабораторната мрежа
на ЕС, включваща ЕС-RLS, национални референтни лаборатории и рутинни лабо-
ратории. Както вече стана ясно,

ФУНКЦИОНИРАНЕТО НА ЕС-RLS СЕ СЪФИНАНСИРА ОТ ЕС
всяка година с безвъзмездната помощ от ЕС и държавите членки. То обхваща

разходи, свързани с поддържането на сгради, съоръжения и оборудване. С от-
пускането на средствата  лабораториите ще могат да съфинансират своите дей-
ности в размер на 100% от допустимите разходи, в съответствие с представените
работни програми.

ФУНКЦИИТЕ И ЗАДЪЛЖЕНИЯТА НА ЕС-RLS се състоят най-вече за предоста-
вяне на информация за методите за анализ и организиране на сравнителни
тестове с националните референтни лаборатории, координиране на прилагането
на методи и изследвания в нови методи за анализ, организиране на обучения и
курсове за всяка отделна национална референтна лаборатория, персонал и пре-
доставяне на научна и техническа помощ.

ЕВРОПЕЙСКА СМЕТНА ПАЛАТА
Отчитат се проблеми от страна на Европейската сметна

палата в новия проект на Брюксел за ОСП.
 Според тях, на първо място ефектът от тавана върху

субсидиите ще бъде ограничен и без съществена полза.
На второ място, няма гаранции, че фермери, които

навлизат в земеделието на ЕС след 2014 г., ще получат
субсидии за земя, ако се приложи новият проект на
Брюксел за ОСП.

Палатата е загрижена, че тази възможност няма да
бъде гарантирана за следващите години, се казва в станови-
щето, което бе представено пред Европейския парламент в края на месец
април от Майкъл Кретин, член на екипа на палатата. Европалатата аргументи-
ра опасенията си с факта, че се предвижда субсидии за земя през 2014 г.
да получават само стопани, които са получавали средства до 2011 г.

Това се прави поради факта, че ЕК се готви да въведе таван на помощта
до 300 000 евро на фермер годишно. Логиката е, че с прага за 2011 г. няма
да има опити за заобикаляне на ограниченото финансиране чрез нарояването
на свързани фирми. За младите фермери се предвижда да сключват догово-
ри с фермери, имащи права, и през тях да получават някакви субсидии до
изчерпване на квотата от 300 000 евро. Европалатата е категорична, че
ефектът от тези тавани върху субсидиите ще бъде ограничен. Ревизорите
считат, че новите правила ще усложнят допълнително тромавите процедури за
фермерите и работата на администрацията.

ДФ „ЗЕМЕДЕЛИЕ” - ПРСР
Слаб интерес към

консултантските услуги по
мярка 114 от ПРСР

 Първите 57 земедел-
ски стопани и собственици
на гори, които ще бъдат
консултирани по ПРСР,
вече са с одобрени проек-
ти, съобщиха от ДФЗ.
Предложенията им бяха
приети за разглеждане
през месеците  ноември и
декември 2011 г.

Младите фермери
очакваха откриването на
мярката още през първите
години от действието на
програмата, но земедел-
ското министерство подготви нормативните документи със закъснение. Затова
и първият прием на заявления стартира едва в края на 2011 г. Въпреки
първоначално заявения интерес към тези обучения, експертите са изненадани
от сравнително малкия брой проекти, внесени за разглеждане от фермерите.
При заложен бюджет в размер на 12,7 млн. лв. за мярка 114 “Използване на
консултантски услуги от фермери и собственици на гори”, одобрените 57
проекта се изчисляват едва за 111 хил. лв.

Консултантските услуги подпомагат стопаните във всички сфери на
селскостопанското производство - от технологиите за отглеждане на
различни земеделски култури до аграрните практики за обработка на
почвите, растителните защити, изискванията за наторяване и др. Консулта-
циите включват и редица съвети към животновъдите, техники за създаване
на организации на производителите и др. Максималните субсидии, които
се отпускат за обучения на животновъдни ферми или собственици на
градини, възлизат на 1500 евро, докато консултациите за собствениците
на гори са в размер на 240 евро.

ЕВРОПЕЙСКА КОМИСИЯ
На 19 април 2012 г., в Брюксел се проведе първото заседание на Групата

на високо равнище на засаждане на винени сортове лозя. Създаването на
Групата е много добър сигнал от страна на ЕК за това, че ще се състои
обективна и прозрачна дискусия за последствията от отпадането на режима в
контекста на реформата в ОСП.

Либерализацията на правата на засаждане е в противовес с целите на
Общата организация на пазарите на земеделски продукти, заложени и в
новото предложение на ЕК за реформа в ОСП, а именно стабилизиране на
доходите на винопроизводителите и управление на търсенето и предлага-
нето на пазара на вино.

Възможността за безконтролно нарастване на лозовите
насаждения поражда тревога, тъй като тя предполага и
множество неблагоприятни последици като свръхпроизводст-
во, масово производство на некачествено вино, а
оттам и  загуба на конкурентоспособност на евро-
пейските вина.

С направената през 2008 г. реформа в сектор
“Вино” на ЕС се целеше повишаване на конку-
рентоспособността на винопроизводителите и
постигане на целите, определени в чл. 33 от
Договора за създаване на Европейската общ-
ност, в частност стабилизиране на пазара на
вино и осигуряване на справедлив жизнен
стандарт на съответната земеделска общност.

Либерализацията на правата на засаждане ще
доведе до значителни промени в лозаро-винарски-
те райони и масовото изселване от селските райони.
Във връзка с тези опасения  България подкрепя предло-
жението системата от права на засаждане да продължи да
се прилага и след 2015 г.
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Русия отново се готви тържествено да отбележи 9 май - Деня на победата над хитлеристка Германия.
По традиция на Червения площад ще има голям военен парад

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

рганизацията за си-
гурност и сътрудни-
чество в Европа
(ОССЕ) потвърди, че
е постигнато спора-

Лидерът на гръцките социалисти Евангелос
Венизелос смята, че членството на Гърция в
еврозоната е застрашено на предстоящите
гръцки избори, съобщи “Ди Велт”. Проучва-
ния на общественото мнение в Гърция
показват нарастваща подкрепа за евроскеп-
тични гръцки партии.
Според бившия гръцки финансов министър
по-нататъшното членство на Гърция в евро-
зоната може би зависи от предстоящия
парламентарен вот на 6 май.
“Има някои неразбирания, които ме трево-
жат. Като например погрешното разбиране,
че независимо от това какво ще се случи,
няма да напуснем еврозоната”, заяви
Венизелос пред британското издание “Гар-
диън”. Той подчерта, че Европа и еврозоната
нямат причина да оказват натиск на Гърция.
“Това обаче е система с много участници,
много страни, много правителства и гласопо-
даватели. И може да има събития, които не
са контролируеми”, подчерта Венизелос.
Той добави, че изборите следващата неделя
са “изключително важни”.

бедени в превъзходството на
своя кандидат, поддръжни-
ците на Никола Саркози вяр-
ват непоклатимо въпреки

ОТНОВО СЕ ЗАГОВОРИ
ЗА ОТКАЗ НА АТИНА
ОТ ЕВРОТО

Последна надежда
за лагера на Саркози

втория тур от изборите някои хора
започват да си представят телеви-
зионен дебат, който ще превърне на-
стоящата “хроника на една предиз-
вестена смърт” в разказ за чудодей-
ното завръщане.

Междувременно Саркози за по-
реден път изрази своето недоволст-
во срещу броя на чужденците във
Франция. Според него те са прека-
лено много. Държавният глава е на
мнение, че системата за интеграция
в страната не работи, съобщава
France 2.

Саркози обаче подчерта, че не
цели “затварянето” на Франция. Ни-
кога не съм настоявал за нулева ими-
грация. Но истината е, че когато ка-
ните повече хора, отколкото можете,
вие не ги интегрирате. Това означа-
ва недостатъчно жилища, недо-
статъчно образование, недостатъчно
работа, отбеляза кандидатът на Съю-
за за народно обединение.

Ще има сръбски
избори в Косово
Белград отваря 90 секции за парламентарния и президентския вот

изборният процес да мине спо-
койно”, допълни Заниер.

На територията на Косово
ще бъдат открити 90 избира-
телни секции. В тях на 6 май
ще гласуват етническите
сърби, съобщиха от Републи-
канската избирателна комисия
(РИК) в Белград.

Избирателните бюра ще
бъдат отворени в 28 населени
места. Секретарят на РИК Вел-
ко Одалович съобщи, че откри-
ването на избирателните сек-
ции е било съгласувано с пред-
ставителите на ОССЕ. Одало-
вич припомни, че на предиш-
ните избори през 2007 година
в Косово е имало 287 избира-
телни бюра. Този път обаче
много от тях са обединени с
цел в нито едно от тях да няма
по-малко от 100 избиратели и
не повече от 2500 гласопода-
ватели.

Сръбските служби за сигур-
ност, както и техни колеги от
чужбина имат информации, че

се подготвят акции за възпре-
пятстване на сръбските избо-
ри. Това съобщи министърът на
вътрешните работи на Сърбия
и кандидат за президент от Со-
циалистическата партия Ивица
Дачич, цитиран от сръбския
вестник “Блиц”. Според него се
планират нападения на изби-
рателните секции, отнемане на
избирателния материал и аре-
стуване на хората, които уча-
стват в изборите.

Във връзка с вота НАТО
започна разполагането в Ко-
сово на повече от 700 войници
от германо-австрийските опе-
ративни резервни войски по
искане на командващия КФОР
Ерхард Дрюс. Прищина обеща
да спре провеждането на ме-
стни избори, но в същото вре-
ме стана ясно, че ще позволи
изборите за сръбски парла-
мент и за президент да се ор-
ганизират от мисията на ОССЕ
в Косово поради правото на
двойно гражданство.

В средата на април Бел-
град съобщи, че Сърбия няма
да организира местни избори
на 6 май в общините, населе-
ни със сръбско мнозинство в
Косово, заедно с общите избо-
ри в Сърбия. Причината, която
сръбските власти цитираха, бе,
че  мисията на ООН отказва да
ги подпомогне. “Получихме от-
рицателен отговор от страна на
мисията на ООН (ЮНМИК) за
организиране на местни избо-
ри и Сърбия няма да ги органи-
зира”, заяви по-рнао сръбският
министър за Косово Горан Бог-
данович. През март Белград
официално поиска от ЮНМИК
да помогне в организирането
на тези избори, но мисията от-
говори, че предвид обстоятел-
ствата няма да е в състояние да
го направи, добави министърът.

На 6 май в Сърбия ще се
проведат парламентарни и
президентски избори. Косово
обяви независимост на 17 фе-
вруари 2008 година.

О
зумение за провеждането на
сръбските парламентарни и
президентски избори в Косово.

Според ръководителя на
ОССЕ Имон Гилмор много е
важно изборите да се прове-
дят съгласно постигнатото спо-
разумение и цялостното зачи-
тане на ролята на ОССЕ. “Ако
това нещо не бъде спазено,
Организацията за сигурност и
сътрудничество в Европа ще се
оттегли”, подчерта Гилмор.

Генералният секретар на
организацията Ламберто Зани-
ер потвърди, че неговите слу-
жители вече са започнали под-
готовката около организиране-
то на изборите, за да може
гласоподавателите да упраж-
нят свободно правото си на вот.
“Призовавам всички да се
въздържат от провокации и

У
всички резултати от социологически-
те проучвания, че телевизионният де-
бат, който ще се проведе в сряда
между Саркози и социалиста Фран-
соа Оланд, ще преобърне прогнози-
те четири дни преди втория тур на
президентските избори във Франция,
коментира АФП. Официално нищо
все още не е решено. А антуражът от
депутати, министри и кадри около
настоящия президент не спира да по-
втаря, че все още е възможна “изне-
нада”. Но при изключени микрофони
и камери настроението в лагера на
мнозинството е унило.

Последните сондажи сочат все
още силна преднина за Оланд с 53-
54% от гласовете при решаващия
вот на 6 май.

Така само няколко дни преди

Снимкa БГНЕС

Афганистанци
обвиняват НАТО

Стотици афганистанци изля-
зоха на протест, в рамките на
който обвиниха силите на НАТО
за убийството на четири деца
по време на сражения с талибани
в южен афганистански град. Де-
цата са загинали в понеделник
при сражения на международни-
те сили и талибаните в Шах-
джой, провинция Забул.

Мърдок не може
да управлява
голяма компания

Рупърт Мърдок умишлено си
затвори очите във връзка със
скандала с подслушването на
телефони във вестника му “Нюз
ъф дъ Уърлд” и е неспособен да
ръководи голяма международна
компания. Това се казва в дълго-
очаквания доклад на британския
парламент, оповестен вчера.

Отново жертви
в Сирия

Най-малко десет цивилни са
загинали във вторник при обст-
рел на сирийските сили срещу
село в провинция Идлиб, предаде
АФП. Девет от загиналите са
членове на едно семейство. Сред
жертвите има четири жени и
две деца. Семейството е загина-
ло при взривяването на граната,
изстреляна срещу дома му.

Египтяни
се опитват
да се спасят
в Италия

Италианската полиция съоб-
щи, че е заловила 79 имигранти
от Египет и е арестувала 15
трафиканти на хора в близост
до южното сицилианско приста-
нище Трапани. Около 30 имигран-
ти са пътували в гумена лодка,
а останалите - в рибарски плава-
телен съд. Част от хората са
страдали от хипотермия и вре-
менно са приютени в импровизи-
ран бежански лагер в местен
стадион.

Бомба уби патрул
в Тайланд

В южната тайландска провин-
ция Патани двама военнослуже-
щи загинаха и още шестима са
ранени при експлозия на бомба,
поставена от сепаратисти в
паркиран мотоциклет. Инци-
дентът се случи в момент, кога-
то военни с два камиона и два
пикапа се завръщаха в своята
част след сутрешно патрулира-
не. Взривното устройство бе за-
действано дистанционно.

Южна Англия и Уелс бяха поставени в
повишена опасност от наводнения,

като хиляди домове са застрашени от
пороя, който до момента е отнел

живота на един човек. Тазгодишният
април беше най-влажният във

Великобритания през последните
повече от сто години
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Руският президент Дмитрий Медведев и избраният за
държавен глава Владимир Путин участваха в

първомайското шествие в Москва

Представители на движението “Окупирай
Лондон” раздаваха цветя по време на

акцията “Окупирай метрото” в
британската столица на 1 май

Слонове участваха в шествието в Тайланд по случай
Деня на труда. Трудещите се в страната настояват

за увеличаване на минималното заплащане

С големи демонстрации отбеляза празника
на труда и Украйна

о решение на съд в Хонконг на търг беше продаден българ-
ският кораб “Сахалин”, задържан заради дългове на хонконг-
ското пристанище на 22 януари, съобщи Газета.ру. Изданието
се позовава на заместник-председателя на Руския профсъюз
на моряците Николай Суханов.

На 3 април група руски моряци от екипажа на “Сахалин”
се обърнаха за помощ именно към този синдикат. Тогава те
съобщиха, че корабът, плаващ под флага на Белиз, е бил
задържан в пристанището на Хонконг заради дългове. Два
месеца след задържането 21-та членове на екипажа не са
получавали необходимото им гориво, питейна вода и храна.
Заплатите на моряците не били изплатени от няколко месеца.

След този призив за помощ към руския синдикат правител-
ството на Хонконг започна да предоставя на екипажа на
кораба продукти и гориво.

Продаденият на търг кораб “Сахалин” ще бъде предаден
на новия му собственик на 3 май. Сумата, за която е бил
продаден корабът, не се уточнява, но моряците ще получат
дължимите си заплати.

Стотици души са загинали при потъване
на ферибот край Индия. До момента
спасителните екипи са извадили 105 тела
от водата, а над 100 човека се издирват.
По първоначални данни загиналите са
били около 40, но бурното време, заради
което плавателният съд се е разцепил на
две и е потънал, е попречило на пътници-
те да се спасят. Въпреки това близо 100
души са успели да се измъкнат от
водата. По информация на индийските
медии, на борда на ферибота е имало
350 души. Жители на села в близост до
трагедията са настанили пострадалите в
домовете си. Местни рибари дори са се
включили в спасителната акция. Един от
оживелите пътници разказа, че на
покрива на ферибота са се возили около
150 души. Всички те паднали в бурните
води, след като плавателният съд бил
ударен от бурята.

ФЕРИБОТ ПОГУБИ
СТОТИЦИ ХОРА

ППППП

Продадоха задлъжнял
български кораб

Снимки БГНЕС

Светът посрещна
празника с протести
Възмутени излязоха по улиците срещу
ярките социални несправедливости

од знака на строги-
те ограничения и
на фона на кризата
на европейския со-

се включиха в демонстра-
циите в Атина и в други
градове. Страната посрещ-
на Международния ден на
труда с поредната вълна от
стачки и демонстрации. Ра-
ботниците от цялата стра-
на недоволстват срещу су-
ровите мерки за икономии,
които правителството беше
принудено да въведе.

Стотици хиляди работ-
ници в градския транспорт
не отидоха на работа. За-

си парламент. Резултатите
от парламентарните избо-
ри обаче са несигурни за-
ради ниската популярност
на двете основни партии -
дясната Нова демокрация
и социалистите от ПАСОК.

„Франция
на французите”

Пет дни преди втория
тур на президентските из-
бори във Франция двамата
кандидати за президент
Никола Саркози и Фран-
соа Оланд продължиха
битката за сърцата и умо-
вете на френските работ-
ници, организирайки
предизборни прояви,
съвпадащи с Деня на
труда. По повод Деня на
труда Саркози организи-
ра вчера следобед в Па-
риж митинг и това му на-
влече критиките на ле-
вицата. Оланд предпоче-
те да участва в предиз-
борна проява в Ньовер,
вместо да остане в сто-
лицата. В Париж ми-
тингът на Саркози се
конкурира с шествията
по повод Първи май, ор-
ганизирани от френски-
те синдикати. По призи-
ва на двата големи
синдиката CGT и CFDT
и на още три - Unsa, FSU
и Solidaires, работници-
те се включиха в 289 ше-
ствия в цялата страна.

Първомайско
шествие
в Москва

Москва отбелязва
Празника на пролетта и
труда с пищна демонстра-
ция. По данни на полиция-
та участие в шествието са

взели над 120 000 души.
На Манежния площад в де-
монстрацията се включиха
и Дмитрий Медведев и
Владимир Путин. Участие-

“Окупирай” се завърна
на Празника на труда, за
да демонстрира отново
позицията си - протест сре-
щу все по-рязката граница
между бедни и богати.
Шествия и блокирането на
ключови места или сгради
са неговата запазена мар-
ка. Демонстрантите бяха
планирали акции в 115
американски града, сред
тях в Ню Йорк, Денвър, Сан
Франциско, Чикаго, Хюстън
и Филаделфия. В Ню Йорк
шествието започна от
градски парк и стигна до
един от символите на фи-
нансовата мощ - Уолстрийт.

Протестиращите срещу
социалната несправедли-
вост и алчността на корпо-
рациите планираха да за-
творят мостове, метростан-
ции и тунели. В Денвър пък
призоваха бизнесмените да
се присъединят към реди-
ците на възмутените. В гра-
да се организира митинг с
дискусии и жива музика.

Зрелищна акция имаше
и в Сан Франциско. Акти-
вистите имаха намерение
да блокират прочутия мост
Голдън Гейт. Организато-
рите правят това в знак на
подкрепа към работниците,
които водят преговори за
колективен трудов договор
с компанията, която управ-
лява съоръжението.

Демонстрациите на
“Окупирай” започнаха през
септември м.г., като неиз-
менно се стигаше до
сблъсъци с полицията.

В Истанбул десетки хи-
ляди хора, принадлежащи
към различни политически
партии, се стекоха към пло-
щад Таксин на европейския
бряг на града, където де-
сетки хора бяха убити пре-
ди 35 години. По официал-
ни данни 20 000 полицаи
бяха мобилизирани да ох-
раняват демонстрацията на
площада. Най-известният
площад в Истанбул беше
отворен отново за демон-
страции на 1 май 2010 г.,
след като те бяха забране-
ни от 1 май 1977 г., когато
неизвестни лица откриха
огън срещу тълпата.

то на президента
и премиера на
страната рамо до
рамо с демонст-
рантите впечатли
руските медии.
Никога преди ли-
дерите не са де-
монстрирали тол-
кова голяма бли-
зост с народа.

Манифестаци-
ята бе организи-
рана от Федера-
цията на независи-
мите профсъюзи в
Русия и управлява-
щата партия
“Единна Русия”.
Многохилядна ко-
лона от активисти
на московските
синдикати тръгна
от сградата на сто-
личното кметство
в посока Боровиц-
кия площад. По-
добни шествия се

проведоха в цялата страна.

Акции на
„Окупирай” в САЩ

Движението “Окупирай
Уолстрийт”, което се бори
срещу социалните неспра-
ведливости, също организи-
ра серия протести. Активис-
тите проведоха акции в То-
ронто, Барселона, Лондон,
Куала Лумпур и Сидни.

ха в центъра на Мадрид по
обед преди началото на
шествието, свикано от два-
та основни испански синди-
ката UGT и CCOO. На при-
цела на демонстрациите,
планирани в над 80 испан-
ски града, бяха бюджетни-
те съкращения и приетата
през февруари реформа на
пазара на труда от консер-
вативното правителство.

“Новата реформа на
труда - към свят на роби”,
гласеше един от титулните
плакати, носен в предните
редици на шествието.
“Имам две безработни
дъщери, те уволниха мла-
дите, които имаха работа”,
възмущава се 51-годишна-
та Хосефа Мартинес Фер-
нандес. “Почти няма рабо-
та”, констатира със съжале-
ние 65-годишният Лоренсо
Мартин Рибера, собственик
на печатница.

Нова блокада
в Гърция

В Гърция, която беше
ударена от още по-строга
политика на ограничаване
на разходите, наложена от
кредиторите й, хиляди хора

творени бяха магазините и
повечето правителствени
офиси. Градските автобуси
и метрото работиха само в
сутрешните часове, за да
извозят участващите в пър-
вомайските демонстрации.

Синдикатът на моряци-
те отстъпи пред туристиче-
ския бранш и фериботите
спряха само за 4 часа. Ра-
ботещите в търговския флот
отказаха преговори и за-
почнаха 24-часова стачка.
Пристанищните работници
протестират срещу орязва-
нето на заплатите и про-
мените в пенсионната сис-
тема.

Железничарите отбеля-
заха също 1 май със стач-
ка в очакване на привати-
зация на затъналата в
дългове държавна желе-
зопътна фирма. В цялата
страна полицията въведе
засилени мерки за сигур-
ност, за да не се допуснат
безредици.

Гръцката икономика е в
рецесия за пета поредна
година, а един на всеки
петима е без работа. На
фона на все по-тежката си-
туация в страната в неделя
гърците избират бъдещия

П
циален модел традицион-
ните първомайски шест-
вия на Стария континент
отбелязаха мрачен праз-
ник на труда с рекордна
безработица.

Под мотото “Работа, до-
стойнство, права. Те искат
да разрушат всичко” хиля-
ди демонстранти се събра-
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Свят

С „Кулаков”
срещу
пиратите

т главната база на
Северния флот в
Баренцево море
отплава големият

Кораби на Северния флот
отидоха в Аденския залив

Корабът “Вицеадмирал
Кулаков” ще пази

плавателните съдове в
Червено море и

Индийския океан от
набезите на пирати

Юрий ГАВРИЛОВ си, които вече са участ-
вали в антипиратски рей-
дове. По-рано Северният
флот четири пъти коман-
дирова в Аденския залив
свои моряци. Там вече
бяха атомният ракетен
крайцер “Пьотър Велики”
и три големи кораба - “Ад-
мирал Чабаненко”, “Севе-
роморск” и “Адмирал Лев-
ченко”. Всички заедно
почти година охраняваха
от пиратските атаки граж-
дански кораби, през
опасните води бяха пре-
ведени над сто междуна-
родни кервана.

Не мина и без сблъсъци
с морските разбойници.
Когато пиратите атакуваха
кораба “Ocean Diamond” и
танкера “United Emblem”,
именно северноморците
спасиха екипажите от пи-
ратския плен, а стопаните
на корабите - от унизител-
ни преговори за откуп и
милиони загуби.

Командването на фло-
та след това внимателно
проучи в детайли бойните
операции на руските ко-
раби в Африканския рог.
Адмиралите подготвиха и
препоръки как трябва да
действа екипажът в една
или друга ситуация. Пре-
ди да тръгне на далечно-
то си плаване, екипажът
на “Кулаков” внимателно
изучи препоръките.

За да подкрепят теори-
ята с практика, моряците се
поупражняваха в ракетна и
артилерийска стрелба, в

оцеляване и отбрана на
кораба, отработиха взаи-
модействието си с палуб-
ните хеликоптери.

Междувременно водите
на Аденския залив вече
напуснаха корабите на Ти-
хоокеанския флот начело с
“Адмирал Трибуц”. Именно
него ще смени “Кулаков”.

О
кораб “Вицеадмирал Ку-
лаков”. Екипажът му и ко-
рабите за осигуряване ще
патрулират няколко месе-
ца в опасните води на
Аденския залив.

“Кулаков” за пръв път го
изпращат да воюва с пира-
тите. Маршрутът му до аф-
риканските брегове преми-
нава през Атлантика, Сре-
диземноморието и Суецкия
канал. Хилядите мили да-
лечен преход са само пре-
людия към основната зада-
ча на кораба - превеждане
на цивилни кораби през ак-
ваторията на Червено
море и Индийския океан.

Екипажът на “Кулаков”
добре знае колко трудно
и рисковано дело е това
от разказите на колегите

Втори човек е
стрелял по Робърт
Кенеди, по-младия
брат на убития пре-
зидент Джон Кене-
ди, който също беше
убит при подобно
нападение през
1968 г. в Лос Андже-
лис, предадоха
Франс прес и елек-
тронното издание на
в. “Кориере дела
сера”. Новината
беше разпростране-
на от американски
медии, които се по-
зоваха на разказа на
актриса, намирала
се на няколко метра
от Боб Кенеди по
време на убийството
му. Боб Кенеди беше
убит през юни 1968
г. непосредствено
след като спечели
първичните избори
на американските
демократи за прези-
дентската номина-
ция. Неговият убиец,

„Кулата на свободата” стана
най-високата сграда в Ню Йорк

ебостъргачът, който се
строи в Ню Йорк на мяс-

наблюдавана от представители
на градските власти и роднини
на загинали по време на траге-
дията на 11 септември. “Кулата
на свободата”, както бе наричан
първоначално проектът, след
като бъде завършен 104-тия й
етаж, ще бъде обявена за най-
високата сграда в САЩ и трета-
та в света. Тя ще бъде висока
1776 фута (541 м), което ще сим-
волизира годината на приемане-
то на Декларацията за незави-
симост на САЩ. Планира се
строителството да завърши в
началото на 2014 година.

Досега строителите са израз-
ходвали 37 хиляди тона стома-
на и над 145 хиляди куб. м ци-
мент. Стойността на кулата ще
бъде не по-малко от 3,8 мили-
арда долара, което ще я напра-
ви най-скъпата в света. Тя ще е

оборудвана с три площадки за
наблюдение, откъдето ще се
открива най-красивата панора-
ма към Ню Йорк.

Първите 90 етажа ще бъдат
дадени под наем за офиси, а
на другите ще бъдат разполо-
жени системите за отопление,
вентилация и електроснабдява-
не. Вече са подписани догово-
ри за наем за над половината
от помещенията.

Освен Световния търговски
център-1 новият комплекс
включва три други високи офис
сгради, а също мемориал и му-
зей, посветени на жертвите на
атентатите от 11 септември. Ме-
мориалът бе открит през сеп-
тември миналата година - за
десетата годишнина от трагеди-
ята, а откриването на музея е
насрочено за тази есен.

ННННН
тото на разрушените при атен-
татите от 11 септември 2001 г.
кули близнаци на Световния
търговски център, отново стана
най-високата сграда в мегапо-
лиса, надминавайки 102-етаж-
ната “Емпайър стейт билдинг”,
съобщиха световните агенции. В
началото на април бе завърше-
но строителството на стотния
етаж на сградата, официално
наричана СТЦ-1, но за да стане
рекордьор, не й достигаха 1,2
метра. Сега тази граница бе
премината: работниците търже-
ствено монтираха на височина
381 м стоманената опора на
101-вия етаж. Така СТЦ-1 стана
по-висок от “Емпайър стейт бил-
динг” (без шпила) с 6,4 м.

Тържествената церемония бе

Двама са убийците
на Боб Кенеди?

Освен Световния
търговски

център-1 новият
комплекс включва
три други високи

офис сгради, а
също мемориал и
музей, посветени
на жертвите на
атентатите от

11 септември

палестинецът Сир-
хан Сирхан, беше
осъден на доживотен
затвор през 1972 г. и
беше представен
като единствения
убиец. Смяташе се,
че той е убил Боб Ке-
неди заради подкре-
пата му за Израел по
време на шестднев-
ната война през
1967 година. В поне-
делник обаче актри-
сата Нина Роудс-Хюс
увери по телевизия
Си Ен Ен, че от дяс-
ната й страна е има-
ло и друг стрелец. Тя
разказа, че са се
чули между 12 и 14
изстрела вместо обя-
вените в съда 8, като
някои от тези изстре-
ли са дошли от кух-
нята на хотела, в кой-
то беше убит Боб Ке-
неди. Това място е
различно от мястото,
на което се е нами-
рал Сирхан в момен-

та на убийството. Ак-
трисата твърди, че е
разказала всичко
това на разследва-
щите, но не е била
изслушана от тях.

“Имаше двама
стрелци, това трябва
да бъде съобщено.
Трябва бъде намерен
този втори стрелец,
защото е ясно, че те
бяха двама”, заяви
68-годишната Роудс-
Хюс. Сирхан Сирхан
очаква решение на
апелативен съд от-
носно затворническа-
та си присъда. Него-
вите адвокати насто-
яват той да бъде ос-
вободен или срещу
него да започне нов
процес, по време на
който те искат да сви-
детелства и Нина Ро-
удс-Хюс. Първона-
чално Сирхан беше
признал вината си, но
после се отметна от
думите си.

Македонското министерство на вътрешните работи съобщи, че са
задържани убийците на петимата македонски рибари край язовира
до село Смилковци, недалеч от Скопие. Вътрешният министър Горда-
на Янкуловска съобщи, че при разследването са арестувани около 20
души, радикални ислямисти. Според Янкуловска те са действали на
територията на Пакистан и Афганистан на страната на талибаните. Те
са участвали и в боеве срещу силите на НАТО. Част от задържаните
“са участвали лично в клането”, каза още Янкуловска на специална
пресконференция, която приключи преди малко в Скопие.

Ислямисти убили
петимата македонци
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Интервю
Пламен Димитров:

Очакванията са с все
по-намаляващ оптимизъм

Интервю на Ева КОСТОВА

42,8 на сто от домакинствата
в страната живеят с доход до 270 лева,
твърди президентът на КНСБ

ПЛАМЕН ДИМИТРОВ е роден на 20 септември 1963 г.
в Русе. Завършил е техникум по електроника в
родния си град и висше Военноморско училище “Н. Й.
Вапцаров” във Варна. Работил е като корабен инже-
нер в Български морски флот. По-голямата част от
кариерата му е свързана с КНСБ, където от 1997 г.
е вицепрезидент, а след смъртта на д-р Желязко
Христов - президент. Пламен Димитров има много
специализации и квалификации в наши и чуждестран-
ни висши училища, между които Пловдивският
университет “Паисий Хилендарски” и универси-
тетът Madison в щатите. Член е на Изпълнителния
комитет на Европейската конфедерация на проф-
съюзите, както и на множество български и чужди
комитети и съвети.  Владее отлично английски
и руски език. Женен, с едно дете.
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 От днес в продълже-
ние на два дни се провеж-
да VII-ят конгрес на КНСБ.
Предстои избор на ново
ръководство. Може ли да
се очакват изненади?

- Координационният
съвет на КНСБ направи еди-
нодушна номинация за по-
ста президент и номинира
мен. По време на конгреса
естествено може да има и
други предложения, но към
момента това е общата воля
на структурите. След това аз
имах възможността да пред-
ложа брой и имена за вице-
президенти. Координацион-
ният съвет прие с внушител-
но мнозинство те да са пе-
тима вместо досегашните
четирима. Това ще бъде за
сметка на намаляване на
броя на изпълнителните се-
кретари, които ръководят
департаментите. Според
мен те трябва да бъдат ок-
рупнени като направления,
които да се ръководят от ви-
цепрезиденти. Смятам, че
досегашните вицепрезиден-
ти д-р Иван Кокалов, Нико-
лай Ненков и Валентин Ни-
кифоров със сигурност тряб-
ва да бъдат номинирани за
още един мандат и към тях
да бъдат добавени изпълни-
телният секретар Чавдар
Христов - юрист, лидер на
общественото мнение в сек-
тора, в който работи, и се-
гашният ни организационен
секретар Пламен Нанков.
Той има качества и умения,
които тепърва да бъдат раз-
вивани. Нямаме претенция
да увеличаваме броя на на-
чалниците в условията на
криза, а да оптимизираме
структурата. Смятам, че чле-
новете на ръководния екип,
който предлагам - и като ха-
рактери, знания, умения, и
като отговорности, се
допълват идеално. Могат до-
стойно да водят организаци-
ята напред в следващия
мандат. А проблеми за ре-
шаване - колкото искате -
на тях ще бъде отделено по-
добаващо място и на сегаш-
ния  конгрес.

 Няма ли да има най-
сетне жена-вицепрези-
дент в КНСБ?

- “Търсете жената”, каз-
ват французите. Това винаги
е нещо, което предизвиква
вълнения. Имахме дискусия
по темата и беше съвсем
нормално тя да бъде поста-
вена на дневен ред. Със си-
гурност липсата на жена-ви-
цепрезидент е дефицит на
организацията, но в по-ши-
рокото ръководство има до-
статъчно дами - сред
изпълнителните секретари,
сред председателите на ре-
гиони, федерации, синдика-
ти и съюзи. Наскоро видях-
ме в действие борбената
председателка на структура-
та ни в Кърджали покрай
протеста на металурзите.
Много са активните жени в
ръководството на структури-
те ни сред учителите, в
транспорта, администрация-
та, енергетиката и много
други. Темата за жените не
е табу в КНСБ, напротив,
ние смятаме, че тя трябва да
бъде развивана, но в сегаш-

ната ситуация това е реше-
нието, което дава възмож-
ности за най-добра консо-
лидация на структурите, т.е.
на единността на нашата ор-
ганизация, което е важно,
независимо че носи някои
елементи на компромиси.

 Г-н Димитров, от 3
години доходите са замра-
зени, а КНСБ настоява те
да бъдат повишени с 10%
от 1 януари 2013 г. Какви
са вашите аргументи?

- КНСБ настоява от 1 яну-
ари всички пенсии, заплати
и социални трансфери да се
увеличат с 10%, за да се
компенсират заради натру-
паната за последните 3 го-
дини инфлация от 9,7%.
Съвсем нормално, приемли-
во и необходимо е да стане
това от началото на 2013 г.
За целта ще трябват между
800 млн. и 1 млрд. лв. Иска-
ме от 1 януари и минимал-
ната заплата да се увеличи
на 330 лв. Трябват промени
и в обезщетенията, да ги
привързваме по-ясно към
официалния праг на бед-
ност. Гарантираният минима-
лен доход, който определя
цялата система на обезще-
тения, трябва да кореспон-
дира в по-голяма степен с
реалната бедност. Да, дохо-
дите в бюджетната сфера и
пенсиите са замразени от
три години. През цялото вре-
ме сме опитвали, и на реди-
ца места сме успявали, на
фирмено равнище да дого-
ворим увеличение на дохо-
дите. Има сектори, предим-
но свързани с износа, като
фармация, IT, машинострое-
не, хидравлика, добивна и
преработваща промишле-
ност, металургия и др., в

които заплатите не са замра-
зени. Там увеличенията са
истински, а не са плод на
артитметиката “по-малко на-
ети - по-високи заплати”.
42,8% от домакинствата в
страната живеят с доход до
270 лв. на човек. Запазва се
огромната разлика в сред-
ните заплати в отделни от-
расли. Всеки трети работещ
получава ниска заплата - до
75% от средната. Става
въпрос за 620 000 души. На-
растването на доходите е
крайно наложително не
само за да спре обеднява-
нето. То е също така инстру-
мент  за стимулиране на
вътрешното потребление, за
съживяване на икономиката
и възстановяване на иконо-
мическия растеж. Очаквани-
ята са с все по-намаляващ
оптимизъм, за ръст на ико-
номиката, клонящ към нула-
та. Дано да не паднем под
нулата, защото това означа-

ва рецесия.
 В кабинета има раз-

нобой за увеличението на
пенсиите - министрите на
финансите и на труда лан-
сират различни варианти,
неясни са и сроковете.

- Заради този разнобой
ние предлагаме временно,
за 1 година, да забравим и
“швейцарските”, и “амери-
канските” правила, които се
опитват да се наложат, и до-
година да приложим едно-
кратно увеличение на пен-
сиите, което да компенсира
натрупаната инфлация. А
след това да бъде възстано-
вено през следващите годи-
ни златното швейцарско
правило в класическия му и
единствен вид - половината
от ръста на инфлацията и
половината от ръста на оси-
гурителния доход, който е
свързан с приходи в Нацио-
налния осигурителен инсти-
тут. Производителността на

труда не носи приходи в
НОИ.

 Възможно ли е Симе-
он Дянков да се е объркал
относно това какво е
швейцарското правило?

- Всичко е възможно.
Може да има някакво недо-
разумение в начина, по кой-
то е разбран, или по начи-
на, по който е поднесено ка-
заното от него. Но това не е
важно. Важно е в края на
краищата какъв краен ре-
зултат ще се постигне и как-
ви аргументи има.

 Алармирате за
задълбочаващо се неравен-
ство и в доходите, и в спе-
стяванията.

- Да. Крайно неуместни
са спекулациите с постоян-
но нарастващите депозити
на хората. Има процеси и
тенденции, които категорич-
но показват, че има нараст-
ваща поляризация и в дохо-
дите, и в спестяванията. “Не-
зависими анализатори” ни
атакуват с данни, че насе-
лението спестява за 17-ти
пореден месец през февру-
ари 2012 г., като натрупва
нови 201 млн. лв. към смет-
ките си и вложенията му в
банките достигат рекордни-
те 32,5 млрд. лв. Всеки от
нас се пита кой притежава
тези огромни суми и как
така българинът мизерства,
за да спестява напук на кри-
зата. Данните от проучвани-
ята на “Галъп” по темата
спестявания обаче отчитат
обратната тенденция, а
именно -  сериозен спад в

дела на българите с при-
брани настрана пари. Само
за две години процентът на
хората и домакинствата със
спестявания е спаднал двой-
но - от 14% през 2010 г. на
7% през февруари 2012 г.
При това 46% от тези “спе-
стовници” притежават заде-
лени суми до 1000 лв. Само
13% от българите, които
имат спестявания, или бли-
зо 60 000 човека, могат да
се похвалят с над 5000 лв.
отделени “бели пари за чер-
ни дни”. Масово хората не
само, че не спестяват, а на-
против - теглят усилено
средства, за да си покриват
всекидневните разходи.
Данните на Националния
статистически институт от
наблюдението на домакин-
ските бюджети потвържда-
ват тази негативна тенден-
ция - от второто тримесечие
на 2010 г. до края на 2011 г.
теглените всяко тримесечие
суми от банките сериозно
превишават влаганите. Ос-
вен това като цяло ниският
им размер на едно лице
показва, че само малка част
от домакинствата имат така-
ва възможост.

 Дойде ли ред за про-
верка на агентите на ДС и
сред синдикатите?

- Да. След други структу-
ри, които бяха обект на
вълнения, в т.ч. синодът на
Българската православна
църква, дойде ред и синди-
катите да са обект на вни-
мание на Комисията за раз-
криване на документи и за
обявяване на принадлеж-
ност към Държавна сигур-
ност. Аз не виждам никаква
драма, никаква интрига, пи-
кантерия. Мен лично нищо
не ме притеснява. Изпрати-
ли сме в съответните сроко-
ве на комисията имената на
всички членове на ръковод-
ни и контролни органи -
председатели на федера-
ции, членове на Координа-
ционния съвет, Изпълнител-
ния комитет и на Централ-
ната контролна комисия.
Комисията поиска да напра-
вим същото и за ръководни-
те органи на федерациите и
то вече е направено. В мо-
мента всички ръководни
органи на КНСБ са предмет
на такава проверка за при-
надлежност или участие в
структурите на ДС като ща-
тен или нещатен, и втората
- дали е бил обект на някак-
ви разработки от структури-
те на ДС. Резултатите би
трябвало всеки момент да
дойдат. Имам данни за себе
си - отдавна съм ги поискал
и няма сензация - отговори-
те са отрицателни и по два-
та канала. Дори и да излезе
някаква интересна инфор-
мация в резултат на провер-
ката, това не може да бъде
причина за синдикална дис-
криминация, ние нямаме
такива текстове в устава.
Лично аз не очаквам да има
агенти и доносници сред
синдикалните лидери.

 В края на миналата
година проф. Михаил Кон-
стантинов заяви, че е кри-
тичен към българските син-
дикати, защото не се от-
читат пред никого с какви
средства разполагат.

- Преди повече от месец
заведох дело срещу проф.
Константинов. Чакаме офи-
циална призовка за съдеб-
но заседание, за граждан-
ски процес за уронване на
престиж, за обида и клеве-
та.

 Успех на конгреса!
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Трудът е стока,
господа и другари!

АЛЕКСАНДЪР
СИМОВ

ВЕСЕЛКА
ВЕНКОВА

Eдин друг партиен
свят е възможен

ПРАЗНИК НА ХАРМАНЛИ. Чества се от 2000
г. по решение на Общинския
съвет. Първите писмени сведе-
ния за селището датират от 1510
г., когато край пътя, свързващ
Азия с Европа, възниква днеш-
ният административен център.
Най-яркият символ на града е
историческата чешма на Изво-
ра на белоногата, претворила ле-
гендата за Гергана, обезсмъртена в прекрас-
ната поема на Петко Р. Славейков.

ПРАЗНИК НА КОПРИВЩИЦА. Чества се
всяка година на 2
май по повод нача-
лото на Априлското
въстание. Тук на 20
април 1876 г. (стар
стил) е изстрелян
първият куршум
срещу турския поро-
бител, а Тодор Каб-
лешков написва
прословутото Кърваво писмо. Градът е съкро-
вищница на българската възрожденска архи-
тектура. Обявен е за град-музей (1952) и за
архитектурен и исторически резерват (1971).

907 - УМИРА БОРИС I, БЪЛГАРСКИ ВЛАДЕ-
ТЕЛ (Р. IX ВЕК). Княз Борис

приобщава българите към хри-
стиянството, организира из-
граждането на българската
църковна йерархия, създава
условия за развитие и разпро-
странение на делото на славян-
ските първоучители св. св. Ки-
рил и Методий и техните учени-
ци, в резултат на което Бълга-
рия се превръща в третия (след
Константинопол и Рим) духовен център на сред-
новековна Европа. Канонизиран за светец и
удостоен с царска титла.

1930 - В ЛЮБИМЕЦ СЕ РАЖДА СТОЙЧО
МАЗГАЛОВ, АКТЬОР (УМИРА 2006 Г.). Един

от основателите на театър
“Сълза и смях” - негов ди-
ректор и художествен ръко-
водител (1969-1983). Играл в
Пернишкия театър, театър
“Трудов фронт”, театър “На-
родна сцена”, Народен театър
“Иван Вазов”. Снимал се в
47 български филма, сред
които “Песен за човека”, “Цар и генерал”, “Ши-
бил”, “Тримата от запаса”, “Тайфуни с нежни
имена”, “Войната на таралежите”, “Хан Аспарух”.

1933 - СЪОБЩЕНО Е ЗА ПОЯВАТА НА ЧУДО-
ВИЩЕТО ОТ ЛОХ НЕС. Неси според леген-

дата е същество, ко-
ето живее в езерото
Лох Нес в Шотлан-
дия. Първото споме-
наване на чудовище-
то е от 565 г., когато
монах твърди, че е
нападнат от него.
Съвременният интерес към Неси е от 1933-та,
когато няколко човека уверяват, че са го виж-
дали. Засега съществуването му не е нито от-
речено, нито потвърдено. Според една от вер-
сиите животното представлява плезиозавър.
(На снимката - статуя на Неси.)

1945 - ВТОРАТА СВЕТОВНА ВОЙНА: СЪВЕТ-
СКИТЕ ВОЙНИЦИ ИЗДИГАТ ЧЕРВЕНОТО
ЗНАМЕ НАД РАЙХ-
СТАГА. На 1 май Съ-

ветската армия навлиза в
Берлин, а немското радио
обявява, че Хитлер е
мъртъв и на негово място
застава адмирал Карл
Дьониц. Един милион
немски и италиански вой-
ници в Италия и Австрия се предават. Три дни
по-късно дивизиите в Холандия, Северозападна
Германия и Дания капитулират.

1998 - В БРЮКСЕЛ Е УЧРЕДЕНА ЕВРОПЕЙ-
СКАТА ЦЕНТРАЛНА БАНКА.

ЕЦБ емитира единната европей-
ска валута - еврото, следи за
нормалното функциониране на
платежните системи, осъщест-
вява монетарната политика на
ЕС и има правомощия незави-
симо да взима решения относ-
но нея. Седалището й се нами-
ра във Франкфурт на Майн (на
снимката), а служителите й са представители
на всички държави - членки на ЕС.

Всичко тече, нищо не се променя...

Анатолий СТАНКУЛОВ

Навръх 1 май една но-
вина разтърси трудовия
свят на модерна България
- 50 души от НДСВ в Русе
колективно се вливат в
ГЕРБ. Мотивът им е връх
на пролетарската съзна-
телност - те искали да ра-
ботят. “Не искаме да стоим
в някой политически офис,
а да вършим някаква дей-
ност”, обобщи бившата об-
щинска координаторка на
НДСВ и настояща гербад-
жийка Меглена Трифонова.

Тази политическа ино-
вация трябва да бъде по-
ощрена. Очевидно жълти-
те кадри на Русе са пред-
видили бъдещето и са ре-
шили да бъдат част от него.
А онези динозаври от пре-
дишните епохи, които из-
бираха цял живот да са
част от една партия, да
вярват в идеи, в обща ви-
зия за бъдещето, трябва да
бъдат морално отречени и
обществено дискредитира-
ни. Останки от палеозоя.

Новата формула е дру-
га. Трябва да са даде раз-
лично определение на со-
циологическото клише
“плаващ електорат”. Оче-
видно вече ще е така - ще
има една група от хора,

които ще преливат от пар-
тия в партия и ще придават
крепкост, твърдост и убеде-
ност на политическата фор-
мация. И така, докато има
живот във и около властта.

След това номадството за-
почва отново.

Това освен смело и ви-
зионерско решение е и
смел опит завинаги да
бъде решен проблемът с

политическото представи-
телство. Мобилната полити-
ческа група, която емигри-
ра от партия в партия, ще
бъде представена абсо-
лютно винаги, което мигом

обезсмисля около десет
хиляди политологически
теории.

Не е ясно дори защо
досега толкова консерва-
тивно не се позволяваше
на хората да сменят парти-
ите си в желание за неспи-
рен трудов ентусиазъм. Че
къде е лошото в желание-
то да искаш да работиш на
власт? Нима това не е до-
стойно за поощрение?

И ако бъдем честни,
каква всъщност е разлика-
та между ГЕРБ и НДСВ?
Единственото, което ги от-
личава, е фигурата на ли-
дера и положението в по-
литическото пространство -
първите са на власт, а вто-
рите са в глуха опозиция и
задънена улица. Съвсем
естествено е групичка от
новопрогледнали да откри-
ят ново божество, пардон
лидер, и да потърсят от
него поредно издигане в
управленските висини. Две
трети от българските пар-
тии всъщност имат структу-
ра на църкви и това прави
преходът от една в друга
толкова лесен.

На 1 май в цял свят
хора с червени знамена
заляха улиците със своята
надежда - “Един друг свят
е възможен”. Те искат раз-
личен свят, различен жи-
вот, защото знаят, че е по-
стижим. А тук от Русе за-
почва друга скромна на-
дежда. В крайна сметка
всеки тълкува големите по-
слания така, както ги раз-
бира. Едни ендесевейци от
Русе искат друг възможен
партиен свят.

Събраха се експерти,
вещи в социалните дела,
и в присъствието на ми-
нистъра на труда си пого-
вориха вчера за справед-
ливото и достойно запла-
щане на труда. У нас. И
на нас - наемниците, кои-
то никак не е обидно да
се наричат “роби на тру-
да”, да прощават класи-
ците. Не е обидно, обид-
ни са “месечните възнаг-
раждения”, които все не
се изчисляват по методо-
логията, която ги за-
вързва за икономически-
те резултати, за енергий-
ната ефективност, за ли-
нията на бедност и пр.
съществени “детайли”.
При това думата ни е за
получаваните редовно и
навреме заплати.

Поставянето на този

въпрос в центъра на вни-
манието подсказва само
един прост факт - че
трудът в България пого-
ловно не се възприема
като стока, а като повин-
ност. Кой знае още колко
години ще минат, докато
нашенецът забрави кри-
латата мъдрост от соц-
фолклора: “Те ни лъжат,
че ни плащат, ние - че им
работим.” Време трябва и
да осъзнаем, че работим
не на някого, а за себе
си. Ама и как да го разбе-
ре българинът, като на
“триъгълната” маса най-
силно звучи гласът на
човека с парите, у когото
са и ножът, и хлябът. А
това са разбрали и управ-
ляващите, затова уж вни-
мателно слушат какво го-
ворят синдикалисти и ек-
сперти, но украсяват де-
легациите си в странство
с мастити работодатели.
Че и правят невъзможно-
то, за да им организират
по едно бизнес форумче,
пък белким си докарат
някоя печалбица, за да
облекчат дереджето на
работниците си.

Иронизирам, разбира
се. Ние сме последната

им грижа! Сериозен чо-
век е подкрепаджията
Димитър Манолов и мно-
го му разбира на синди-
кализма, но искрено ме
развесели с предложени-
ето си “да не се възстано-
вява данък върху добаве-
ната стойност на работо-
дателите, които имат
задължения към работни-
ците си”. Според него
тази мярка дори щяла да
помогне и за намаляване
на измамите с ДДС.

Смешно ми е, защото
ДДС-далаверата преди
години я измислиха точ-
но хората, които трябва-
ше да следят за тези
престъпления. Осъден и
до днес май няма, а
“мозъците” на операция-
та продължиха да растат
в държавната йерархия и
да се инфилтрират в раз-
лични партийни структури.

Справедливо и достой-
но заплащане! Това си е
чиста проба коледно по-
желание, господа, защо-
то хората скачат на бунт
не за прилична, а за как-
вато и да е заплата, но
получена навреме! Не
сте наивни, а все се оста-
вяте да ви заглавикат с

някаква “криза”. Ама тя,
кризата, е вечна и извън
световната икономическа
и финансова стагнация си
е липса на политическа
воля, на административен
капацитет и на жилави
корупционни схеми, кои-
то не върти оня, който
чака заплатата, за да си
плати тока и да нахрани
децата си.

Няма сфера от обще-
ствения живот, в която
проблемите на заплаща-
нето на труда да не се
усещат, призна министър
Тотю Младенов. Разбрал
старият синдикалист, че
без достойно заплащане
икономиката не може да
функционира.

Икономиката може и
да крета, но видяхте как-
во отчетоха от НАП по
данъчните декларации, от
които пък 1/3 били сбърка-
ни... Блага има, господа,
но откакто свят светува,
битката е за разпределе-
нието им. Ударете по-сил-
но по масата и честито! От
вчера - и с ваша помощ -
минималната работна за-
плата е 148,33 евро, на
която би се изсмял и по-
следният грък.

Свят на власт и бонуси.
Свят на магистрали и сте-
нограми. Свят като преми-
ерско слънце.

Поне до другите избо-
ри.
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ма нещо нелогично, неудов-
летворително и дори антиде-
мократично в това, че обще-
ството е разтърсено из осно-
ви от икономически срив, в го-

Излизаме ли от
икономическата криза?
Делът на бедните
домакинства за една
година се увеличава
с 2 на сто

Проф. д-р ик.н. Станьо НЕЙЧЕВ*

*Авторът е председател на Съюза на
учените в България - клон Бургас

Към основните критерии могат да
бъдат отнесени: брутният вътрешен про-
дукт, измерен чрез темпа на изменение
на реалната му стойност; темпът на
безработицата, определен като дял на
безработните лица от икономически
активното население; доходите, пред-
ставени като сума от всички парични и
натурални плащания; потреблението;
инфлацията; равнището на бедност.

Какво е характерно за икономичес-
кото развитие непосредствено преди
кризата, оценено с основните критерии
и показатели?

През годините, предшестващи ико-
номическата криза, темпът на брутния
вътрешен продукт е сравнително висок:
6,4% през 2007 г. и 6,2% през 2008 г.,
а безработицата - относително ниска,
съответно 6,9% и 5,6%.

Международните
икономически сравнения

показват, че в предкризисната 2008 г.
по темп на безработица нашата страна
е на осмо място в Европейския съюз.
Сред страните с най-високо ниво на
безработица са: Испания - 11,3%, Сло-
вения - 9,5%, Франция и Унгария - 7,8%.
Най-ниска е безработицата в Нидерлан-
дия - 3,1%, следвана от Дания - 3,3%,
Австрия - 3,8%.

Освен ниската безработица, същест-
вени фактори за икономическия растеж
са високата заетост - 61,7% през 2007 г.
и 64% през 2008 г., и нарасналата тех-
ническа съоръженост на изпълнителите.
В резултат - макар и несъразмерно на
икономическия продукт - се увеличават
доходите от труд и индивидуалното по-
требление, относителният дял на което
от БВП е 76,6 и 74%. Значително по-
ускорено нарастват доходите от капитал,
формиращ печалбата, размерът на ин-
вестиционните разходи и създадените
материални активи.

Без да се омаловажават чисто
външните обстоятелства, обективността

изисква да се изтъкне, че високата ин-
вестиционна активност, нарушеното
съотношение между притежаваната ква-
лификация и изискванията на производ-
ството и непълното използване на акти-
вите в най-голяма степен предопреде-
лят съдържанието на низходящото цик-
лично развитие.

Кои са основните и типични прояви
на икономическата криза? За разлика
от предшестващия сравнително плавен
подем, тя настъпи с рязък спад на брут-
ния вътрешен продукт, темпът на кой-
то през 2009 г. е отрицателен и висок
(-5,5%).

През следващия период ръстът на
икономическия продукт е несъществен,
почти неосезаем - 0,2% през 2010 г.;
1,6% през 2011 г. В сравнение с пред-
кризисната година, в хода на кризата

системно и ускорено
нараства темпът на

безработицата

- с 1,2 пункта през 2009 г., с 4,6 пункта
през 2010 г. и с 5,8 пункта през 2011 г.
Определена роля за този непрекъснат
ръст принадлежи на така наречената
кейнсианска безработица, последица от
недостиг на съвкупно търсене, което
просто не е достатъчно голямо, за да
поддържа пълна заетост. Главно по тези
причини фактическият темп на безра-
ботицата в годините на криза се откло-
нява съществено от неговата естестве-
на норма, която се получава при произ-
водството на потенциалния брутен
вътрешен продукт.

Нарастват производствените разхо-
ди - главно поради включване в тях на
несвойствени елементи и печалбата.

В противовес на типичните за ико-
номическите кризи явления цените на
продуктите и услугите се повишават с
2,8% (2009 г.); с 2,4% (2010 г.).

Съпоставката на международните
равнища на цените показва, че у нас те
се увеличават по-ускорено в сравнение

с редица страни от ЕС. Ако ценовото
равнище в нашата страна през 2008 г.
спрямо това на общността приемем за
100%, през 2009 г. то вече е 104%.
Показателно е, че спрямо средното
равнище цените в отделните страни се
понижават: в Полша с 15,5%, в Унгария
със 7,5%, във Великобритания със 7,1%,
в Чехия с 3,4%.

Спрямо предшестващата година се
понижава делът на индивидуалното
потребление от БВП - с 3,4 пункта през
2009 г., с 1,5 пункта през 2010 г.

Икономическото развитие на страна-
та през настоящата година се определя
и практически осъществява съгласно
националния бюджет. Отразеният в бю-
джета ръст на производството (2,9%) и
високата безработица (11%) не само са
нереални, но

в определен смисъл -
несъвместими

Неравномерното и незначителното
повишаване на производителността на
труда не може да компенсира спада на
производството в резултат на намаля-
ващата заетост. Същевременно на про-
гнозираната незначителна инфлация
(2,5%) противостои предвиденото в бю-
джет 2012 г. ново увеличаване на мини-
малната работна заплата. Тази промя-
на не се отнася единствено до стандар-
та на живот на една категория наемен
персонал, а до цялостния механизъм за
определяне на заплатите. Поради това
се съпътства от влошаване качеството
на труда, ново увеличаване на произ-
водствените разходи и на инфлацията.

Безработицата, която в началото на
настоящата година надхвърли прогно-
зираната, както и промяната на най-
ниската заплата, засилват разрива
между потенциалното и текущото про-
изводство, обстоятелство, установено
от Международния валутен фонд и Ев-
ропейската комисия. Тези институции
намалиха утвърдения с бюджет 2012 г.
темп на БВП; последва неговото кори-
гиране на 1,7%.

В заключение - обобщеният анализ
на фактическите данни показва рязък
спад на темпа на БВП във върховата
година на кризата и неговия забавен
растеж през следващия кризисен пери-
од; системно повишаване равнището на
безработицата; колебание на доходите
под стойността на работната сила. В
сравнение с максималния предкризисен
обем крайното потребление се понижа-
ва с 7,5%. Делът на бедните домакинст-
ва за една година се увеличава с 2%.

Следователно състоянието и разви-
тието на икономиката, установени на
базата на реални годишни данни, гово-
рят, че кризата продължава, а прогноз-
ните показатели - че нейният край все
още не се очертава. Липсват прояви и
процеси на преход към следващите
фази на стопанския цикъл, присъщи на
които са преди всичко относително
пълна заетост на търсещите работа,
постоянно увеличаване на икономичес-
кия продукт, нарастване на реалните
доходи на всички граждани.

И
ляма степен резултат от съзнателните
действия и решения на овластените в
търговските дружества, държавните ин-
ституции и политическите кръгове. Ряд-
ко толкова много хора у нас, засегнати
толкова тежко от икономическата кри-
за, знаят толкова малко за нейните
причини, развитие и край.

През последните месеци в посвете-
ните на кризата публикации се твърди,
че българската икономика бележи по-
стоянен ръст от средата на 2010 г.,
вследствие на което ще догони този от
2008 г.; че в момента брутният вътре-
шен продукт (БВП) е само с 4% по-нисък
в сравнение с най-високото си ниво
преди настъпването на кризата, което
ще бъде достигнато до края на 2012 г.
и началото на 2013 г.

Посочва се, че от 2009 г. произво-
дителността на труда постоянно нара-
ства, а чувството за обедняване, при-
чинено от замразените заплати, нама-
ляващата заетост и инфлацията, ще
бъде преодоляно, след като през 2013
г. бизнесът и държавата започнат да
увеличават заплатите.

В тези публикации се установява, че
ръководителите на предприятията от
редица отрасли изпитват страх от нови
отрицателни икономически процеси по-
ради поскъпване на горивата и задълбо-
чаване на дълговата криза в Европа.

Несъмнено най-голям интерес пре-
дизвиква категоричното твърдение, че
кризата е свършила, и противополож-
ното на него усещане на хората, че
криза има.

Независимо от непоследователност-
та и противоречивостта на посочените
твърдения, произтичащите от тях изводи
имат известна познавателна стойност и
дискусионно значение. Правени са глав-
но на базата на данни на НСИ; в опре-
делена степен съответстват на междуна-
родната икономическа практика, в част-
ност на изискванията на Световната бан-
ка за времетраенето на прехода от една
фаза на стопанския цикъл към друга.

Тези твърдения и изводи обаче

не са достатъчно
убедителни и безусловни

само частично са съобразени с принци-
пите на макроикономическата теория;
съдържанието им не е еднозначно; не
се основават на единна система от по-
казатели за измерване и оценка на
кризисните процеси и явления.

Сравненията показват, че на иконо-
мическата криза в нашата страна са
присъщи редица исторически установе-
ни кризисни прояви и процеси. Същев-
ременно кризата се характеризира с
неприсъщи черти и нетипични явления,
в известен смисъл противостоящи на
исторически установените и непотвърде-
ни от данни на други развити пазарни
икономики: увеличаване на номинална-
та работна заплата; ускорено нараства-
не на печалбата; забавяне ръста на про-
изводителността на труда и ефективност-
та на производството; повишаване на
цените на стоките и услугите.

Независимо от многообразието на
кризисните явления, практиката и ико-
номическата теория са установили има-
щите характер на критерии за опреде-
ляне същността и колебанията на об-
щото равнище на икономическата дей-
ност през различните фази на стопан-
ския цикъл, както и за прогнозиране на
хода и вероятния край на кризата.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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Общество
усофобията е последното
убежище на българските
либерали. Когато изгубят
позиции пред своите аме-

увствам се из-
к л ю ч и т е л н о
горд, че съм
допринесъл за

Панко АНЧЕВ

Русофобията на
днешните либерали
Извратеното съзнание на
неколцина по върховете на
държавата нанася беди, които
никой не може да предвиди

ван от бъл-
гарски власт-
ници. Те не се
а ф и ш и р а т
като русофо-
би, а само
като трезви и
безкористни
защитници на
национални-
те интереси.
Дори декла-
рират добри
чувства и же-
лание за

стник-министър Соболев да убе-
ди монарха да запази неутрали-
тет и да не се присъединява към
Тристранния пакт. Посрещат го
радушно, разговарят любезно,
обясняват трудността на нашето
геополитическо положение, но
категоричен отговор не му да-
ват. Щели да помислят, да се
консултират, да проучат предло-
женията, за да ги съобразят с
националните интереси, и тога-
ва да преценят доколко са из-
годни за страната ни. Посланикът
на СССР в София многократно
пита какво е решението на
България, нашият посланик в
Москва е канен на разговори, но
отговорът е все един и същ: мис-
лим, разсъждаваме, преценява-
ме. В крайна сметка решението
на мислещите, разсъждаващите
и преценяващите е в полза на
Германия и България вече е

обикнала Хитлер и не желае да
се раздели с него. Резултатът от
тази любов и русофобията е из-
вестен. България без малко за
изгуби свои територии, понеже
след войната е третирана като
вражеска и победена страна.
Наложи се спешно участие във
втората фаза, за да се измие
позорът на безотговорните де-
магози и предатели. И тяхната
съдба е известна.

Перипетиите около АЕЦ “Бе-
лене” много ми напомнят вре-
мето, за което става дума. Ана-
логиите се натрапват от само
себе си, но за да ги прави чо-
век, трябва да познава история-
та и да знае какви са нейните
уроци и наказания.

Три години правителството
на ГЕРБ и самият премиер из-
числяват ползите и вредите от
този грандиозен енергиен про-
ект; три години обсъждат, анали-
зират, оглеждат от всички стра-
ни, мислят, сумтят и обещават в
най-скоро време да решат - ще

се строи ли атомната централа,
или няма да се строи. Нали по-
мните колко горд бе пожарника-
рят, че лично Путин “ни идва на
крака”, за да говорят за нейното
бъдеще. Помните кучето, което
той му подари, пищната вечеря,
тържественото изпращане, пре-
сконференцията и уверенията, че
неясните въпроси са все по-мал-
ко и скоро ще бъде даден ход на
проекта. После пак започнаха
изчисленията, сметките, чесане-
то по тила. Пак идваха министри
в София и отиваха министри в
Москва. Три години.

Освен за АЕЦ “Белене” разго-
вори се водеха и за “Южен по-
ток”. Там фазите на развитието са
същите. Най-важният акцент в
обясненията бе, че пожарникар-
ският морал не позволява да се
харчат безразборно народни
пари. След три години се оказа,

че нищо няма да се строи, защо-
то било скъпо, а пари нямало.

Бойко Борисов обича да бъде
скъп на триците, а евтин на браш-
ното и да повтаря, че харчи пред-
пазливо, защото парите били
народни. И АЕЦ “Белене” бил
изключително скъп проект и
българският народ, обеднял по
времето на Тройната коалиция,
не е в състояние да го плати. Аз
не се наемам да съдя дали той е
прав или не, но какво означава
“скъпо”, когато ще строиш атом-
на електроцентрала, чието про-
изводство ще ти върне парите
многократно и дори ще бъдеш
на печалба. Става дума за елек-
троенергия, а не за ракия или
вино. Ти инвестираш, а не хар-
чиш - разликата е огромна. Кога-
то инвестираш, сметката се пра-
ви по друг начин - не както кога-
то вадиш стотинки, за да платиш
в магазина.

Но въпросът съвсем не е в
парите и в тяхното огромно ко-
личество, което днешните власт-
ници не могат да намерят и не
искат да дават. Проблемът тук е,
че АЕЦ “Белене” е руски проект.
Щом е руски, значи е лош, неиз-
годен, вреден, тъй като ставаме
още по-зависими от Русия и се
отдалечаваме от Европа. Измис-
лиха понятието “диверсифика-

ция”, за да оправдаят отказа от
ядрената централа. Ще правим
други централи, само не е и тази.
Три години мотаеш Русия и сега
си мислиш, че си я надхитрил,
защото Хилъри Клинтън те е по-
здравила за “мъжкото решение”,
а Уорлик те е потупал по рамо-
то. По същия начин Хитлер бе
поздравил българските държав-
ници за отказа им да останат не-
утрални и да не влизат във вой-
на със СССР.

Примитивното русофобство
на Б.Б., ГЕРБ и на либералите бе
продължено с една съвсем ама-
тьорска от политическа и дипло-
матическа гледна точка демон-
страция на сила и независимост
- посещението на министър-пред-
седателя в Грузия. В Грузия, чий-
то президент преди четири годи-
ни се държеше с Путин и Медве-
дев по същия нагъл и просташки
начин, както днес се държи Бой-
ко Борисов. И също като него си
мисли, че ги е надхитрил и защи-
тил народа и държавата. Да
скъсаш практически отношения-
та си с Русия, да измиеш ръцете
си, да облечеш нова риза и да
отидеш не другаде, а именно в
Грузия, за да говориш за газ,
петрол и електроенергия, си е
чиста проба наглост, злоумишлие
и политическа и дипломатическа

простотия. Да не забравяме пък
и кой е министър на външните
работи на многострадалното ни
отечество.

Не е нужно да си русофил,
за да прецениш предателство-
то в действията на Б.Б., подтик-
вани от неговата (пак ще повто-
ря, макар да ми се иска да упо-
требя по-възпитана дума) про-
сташка русофобия. Русофобия,
която се прикрива, разкрасява
и се прави на родолюбие, висо-
ка отговорност, пестеливост и
честност. Цялата работа е, че
властта служи на чужди интере-
си, обвързана е с тях, продала
се е и се е отказала изобщо да
мисли за държавата. Единстве-
ното, което я интересува, е да
спаси кожата си, кълнейки се
във вярност на господарите си и
показвайки им ежеминутно пре-
даност и угодничество.

Русофобията е уродливо яв-
ление. Тя разяжда националния
организъм и го обрича на тежко
настояще и на още по-тежко
бъдеще. Извратеното съзнание
на неколцина по върховете на
държавата нанася такива беди,
които никой не може да предви-
ди. Беди, от които други ще стра-
дат и ще се измъчват. Излишно е
да напомням, че Русия няма да
остане безразлична към сегаш-
ните ни умници, както не се
измъкнаха онези техни предше-
ственици от края на 30-те години
на миналия век. Тя бави, но не
забравя. И не прощава. Но попа-
рата им я сърба целият народ.

Днешните русофоби, наслед-
ници на онези от преди войната,
си мислят, че надхитряват дяво-
ла. Но народът е казал: “Хитрата
сврака с двата крака!”

Живи да сме, ще видим как
историята се повтаря...

Р
рикански господари и се почув-
стват обезсилени и разколебани,
лишени от благини, или господа-
рите им се разсеят и отегчат от
тяхното прекалено старание,
бързат да залегнат зад рубежа
на русофобията, от който да обст-
релват обществото и левите, за
да си върнат милостинята и за-
служат похвали.

За тях русофобията е омраза.
Омраза злобна и агресивна и
като всяка омраза - безразсъдна,
глупава и опасна, макар да я
представят като принципна и
породена от патриотизъм и реа-
листично отчитане на национал-
ните интереси.

Но русофобията днес се гри-
мира с грим, който вече е използ-

сътрудничество. Приемат и изпра-
щат делегации в Москва, говорят
по телефона. И толкова.

Русофобското поведение на
министър-председателя спрямо
Русия ми напомня поведението
на цар Борис III и неговото пра-
вителство в навечерието на Вто-
рата световна война, когато
България трябваше да се опре-
дели към кой от двата противни-
кови лагера ще застане. Съвет-
ският съюз изпраща своя заме-

Врачки и шамани - скритото оръжие на МВР

Константин
ИВАНОВ
разкрити. Потърпевш съм от т.нар.
престъпления срещу собствеността, които
според оповестената статистика представ-
ляват 47,5% от общия брой. Какъв е лич-
ният ми скромен принос?

Селската ми къщица в село Горни
Камарци за този период беше “посетена”
от взломни крадци 6 (шест) пъти. При
първото “посещение” наивно   направих
оплакване в РПУ на МВР в Елин Пелин.
Първо ме покани за разговор следовател,
писахме, изчислявахме стойност на щети-
те - главно винкел, бакърен котел, тенд-
жери, тигани. Минаха - не минаха два
месеца, отново бях привикан, този път от
дознател. Когато ми позвъниха за трети
път (все още сме в досъдебния стадий)
излъгах, че джиесемът е на мой роднина,
който ми го е оставил за ползване, защото
е заминал на гурбет. Защото дори до този
момент разходките до Елин Пелин ми
струваха повече от откраднатите тендже-
ри. При следващите два обира въобще и
не помислих да се оплаквам. Четвъртия
път обаче бяха отрязали проводника на

електрозахранването. Оказа се, че ще ми
излезе солено - няколкостотин лева, ако
се обърна директно към елкомпанията.
Затова - отново в РПУ Елин Пелин, откъ-
дето ми издадоха необходимата служеб-
на бележка, че съм жертва на взлом. Так-
сата за бележката (4,50 лева) преведох
естествено по банков път (такса 3 лева) в
съседната на РПУ сграда на добре изве-
стната Уникредит Булбанк. Съвсем корект-
но от ЧЕЗ ми поставиха новия кабел сед-
мица по-късно. При следващите две взлом-
ни “посещения” естествено не се оплаках.
Смятам, че по този начин - две оплаква-
ния при общо 6 взлома - съм дал своя
скромен принос за свеждане само до 134

519 на общия брой на регистрираните
престъпления през въпросния период.

Имам личен принос и за 47,6-те про-
цента разкрити извършители, тъй като
за обекта на първото ми оплакване -
задигнатия бакърен котел, лепнаха ви-
ната на дежурния заподозрян Ваката,
който наближи ли зимата, си признава
всичко, за да го приберат на пълен пан-
сион в затвора.

Освен че съм горд с тези си приноси,
силно обнадежден съм и от неотдавнаш-
ното инсталиране в присъствието на вице-
премиер Цветанов на 6 камери за наблю-
дение в пропищялото от набези на крадци
село Мечка. В България според статисти-

ката в момента има 5100 села, чиито жи-
тели имат дертове, сходни с препатилите
от Мечка. Това значи, че на вицепремиер
Цветанов му се отваря перспективата да
се появи по телевизията 5100 пъти при
инсталирането на камери във всички
български села, защото очевидно друга
оправия с битовата престъпност не се
очертава. Само Цецо да внимава Бойко
да не започне да ревнува.

Впрочем, очертава се. Току-що опо-
вестената програма на МВР за превен-
ция на престъпността до 2020 г. ни дава
представа как ще я преборим оконча-
телно. В програмата е записано: “МВР
ще работи за разкриване на лица, кои-
то имат намерение да вършат
престъпления, и ще ги разубеждава да
се откажат от престъпните си мисли.”

Грандиозността на тази концепция
творчески е обогатена в добронамере-
ните коментари по форумите.

“По тази логика трябва да се назна-
чи разубеждавач във всеки катун”, пише
“Ченгел”.

“Трябва да назначат врачки, шама-
ни, екстрасенси, гледачки на карти,
хвърлячи на боб и други такива специ-
алисти”, прави своя принос “9623”.

Злонамерен е обаче “Пижо”: “Гени-
ално! Няма повече да се обяснява защо
подслушват този или онзи без съдебна
заповед”.

На злонамерените обаче няма да
обръщаме внимание, а ще запеем всич-
ки в хор заедно с Веско Маринов “Род-
ната полиция ни пази”.

Ч
разкриваемостта на
престъпленията. От
МВР докладват, че за
периода 2007-2011
са регистрирани 134
519 престъпления,
като в 47,6% от тях
извършителите са

Подписка в защита на АЕЦ “Белене”
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Позиция Животописи

Тодор КОРУЕВ

де Гергьовден. Ще лит-
не песен като тази: “Утре
ми рано станете / ворзи-
те ясни чанове / и си

сюрийка вдигайте...”. Ще ми се
да раздрънкам празнично ча-
новете и тюмбелеците, та да
запеят като моминки. И викам
на помощ баш майстори на
словото.

Първом отварям “Време раз-
делно”. Антон Дончев е предал
удивително гергьовденската
омая: “На другия ден тръгнаха стадата през Родо-
па. Най-напред вървеше елчият с тюмбелека, след
него петдесет и два еркича, всеки със сребърен
чан. Четири пълни дизии чанове - два с каба чанове
и два с джирици - звъняха през планината, та се
носеше над нея звън и песен, по-сладка от песента
на Света гора, когато звънят камбаните на мана-
стирите. А овните с чановете бяха безчет, ала
ходеха по-ситно, люлееха чановете на енгън, уче-
стено, та не беше песента им празнична като на
еркичите. Сто каба гайди свиреха зад еркичите. И
всеки овчар надуваше я кавал, я пищялка от бело-
морска тръстика... Лаеха кучета, гърмяха пищови,
блееха агнета”.

Истинска експлозия на радостта от настъпващата
пролет. Драгостта е озвучена от звъна на чановете и
тюмбелеците, от буботенето на подкараните стада,
предвождани от еркичи и овни, от свирнята на каба
гайдите. Не ще се найде под небето такъв многочис-
лен оркестър. Музикална страхотия!

В разказа си “Калинкините чанове” Николай Хай-
тов възкресява чудната песен на чановете: “Люшнали
се ония звънци, заечали ясните им гласове, чудом
да се чудиш: звънци ли са като звънци, камбани ли
бият, невести ли пият и поплакуват...” И тук сме
в “засукания свят” и “мъжките времена” на писате-
ля, но по-добре да послушаме още малко чановете:
“Има едни звънци, люшнат ли се, звъннат и
замълчат, като че ли на шията си ги настъпил, а
тия двата - чукне веднъж “езичето”, а десет пъти
му отпява “майката” на талази - моми сякаш пеят
и отпяват. Слушат овчарите, радват се, надува
ги драгото извътре, та ходят, ходят, а че спре
някой и отпуши глас: - Хе-хе-хе-е-е-е-е!”

И в прозаичните бисерчета на Станислав Сивриев
пропяват чанове: “Баща ми разклаща малките “каби”,
още по-големите “инджи”, още по-големите “стам-
боли”, след това останалите. Люмва и двойният
зил в баша на най-големия чан, на “докузинджията”.
Дъбовата гора е заприказвала, кучетата лавват и
спират задъхани пред звънците, които баща ми
бие със затворени очи, защото в тоя миг дванаде-
сет приказни еркича с вити рогове и къносани
перчеми са тръгнали към хоризонта на планината.
Той се снишава пред сребърната дизия, намерила
най-сетне истинския си глас”. Това са редове от
разказа “Възкръсналата дизия”, чийто герой Шабан
може да “вади” гласа на звънците и да ги съешава.
Той е и мъдрец: “Чанът и човекът са едно - секи със
свой глас... Чан, който е глух и не те удря в душата,
е тунук... Сам чан и сам човек нищо не са...”

Едър коч - калауз води стадото на Провалтата. С
приведен врат от звънеца, семейна реликва, излят е
от сребърен нагръден кръст. Неврокопски чанджия го
стопил, смесил го с пиринч и отлял тунч обадник
“тежък и ясен, какъвто втори да няма по Пирин и Али
Ботуш”. Валентин Караманчев е свързан утробно с
този край, той превърна Мървашко в своя литератур-
на територия, но ако нямаше тънък гледец и писател-
ско обоняние за людския живот, не би могъл да “оз-
вучи” така планинската овчарска нощ в “Мървашки
песнивец”: “Не спеше гората. Преживяваше светли-
ната, нагълтана през деня. Не спеше многогласни-
ят дюзен - осемнайсет лети звънеца. Когато ста-
дото върви, дрънкането им не е музика. Дюзенът е
песен нощно време. Звънците се сглашат като моми.
Бравите само да мръднат, ясниците пеят. Ето
чукна гласникът на Каба чана. Обади се Малкият
юзлук, дрънна два път Ока деве - голямата камила.
Припна след тях заподскача тънкото гласче на
Инже чан. Ред е на Стодрамника, но го предвари
Средното деве. Отекват като далечна манастир-
ска камбана петте оки на сребърния Баш окалък”.

“Слушам” чановете и тюмбелеците от книгите на
любимите ми белетристи, наляга ме жалба по няко-
гашното славно овчарство, та се питам няма ли да си
остане нашенският овчар с позакъснелия мерак да
кротува оня овен в ръцете му и да чака да му върже
на врата пет оки. Пет оки, но пълни с песен... “Чан се
туря на еркич, не на пръшничево шиле!” - има такава
родопска поговорка и към когото е адресирана, е
оценен и помазан. Ако някъде у нас все още отглеж-
дат овце и се чуват звънците им - това са хлопки и
татралки, те имитират жалко някогашната звучност
на планината. А дизиите с чанове днес са само кичи-
ло и добавка за разкош в хладни механи и чеверме-
джийници.

P.S. За 20 години овцете у нас са намалели
седем пъти. Тази година са с 200 000 по-малко
от миналата.

И

ЧановетеЧановетеЧановетеЧановетеЧановетеЧановетеЧановетеНай-страшното е,
че идва още
по-страшно!
Страхът по време на управлението
на ГЕРБ много активно и болезнено
присъства в живота на всеки човек

З
аглавието е заключение-
то и прогнозата на един
млад социален психолог,
който с научна цел и ме-
тодика е изследвал реал-

Георги ЗЛАТИНОВ,
социален психолог

ната действителност на българския
преход към пазарна икономика. Пра-
ви му чест, че без политически ре-
веранси на една или друга полити-
ческа сила - така типично за нашето
време - той е открил и разчел много
документи, факти и човешки свиде-
телства, за да констатира както ня-
кои успехи на прехода, така и голя-
мата неоправдана разруха и
престъпна приватизация. От нея се
възползваха немалко хора, които са
заграбили народното богатство, за-
богатели са и днес са се наредили
в първите редици на новите българ-
ски банкери, милионери и милиар-
дери.

Не зная кога и как този млад со-
циален психолог ще огласи резул-
татите от своя научен труд! Зная
само, че още се колебае и страхува
от ответна по-жестока реакция от
средите на управляващите. И това е
съвсем естествено, тъй като на бял
свят излизат факти и улики, които
възбуждат страх и говорят, че идва
още по-страшен страх за България
и българите.

Страхът е спътник на човека от
най-древни времена и до наши дни.
Учените са го открили още в първо-
битния човек. Затова в световния
дневник на вечността четем: “Само
един живее от началото на света до
края - СТРАХЪТ”. Знам, че някои няма
да се съгласят с мен, но си позволя-
вам да кажа, че страхът по време на
целия преход и особено по време на
управлението на ГЕРБ много актив-
но и болезнено присъства в живота
на всеки човек, на всички хора. Той
сменя власт и властници. Разделя
приятели и съдружници. Променя по-
соката, времето, условията, но вина-
ги е битка за живот и оцеляване. В
тази битка всеки се стреми да осво-
боди терен за себе си, за своята по-
голяма крачка. Всеки тегли чергата
към себе си. А очите и крачката на
страха са големи и широки. Те нямат
граници, нито таван. Богат или бе-
ден, млад или стар, безработен или
работещ, болен или здрав, студент
или ученик, учен или бизнесмен, все-
ки се страхува от всеки, от всички и
за всичко.

По време на прехода хората така
се увълчиха, намразиха и отчужди-
ха един от друг, че трудно се пона-
сят и повече се подозират и обвиня-
ват, а Държавата я няма. Държав-
ността се разпада. Семейството се
разрушава. Образованието не може
да намери своя път към човека. За-
това страхът, като социално-психо-
логическо явление и състояние у
нас, вече има по-голяма власт над
човека, отколкото разумът. Той уби-
ва вярата, душевността и добротата

В понеделник Боби показа червен картон на
шефа на СОС...

Във вторник би дузпата на шефа на зала Аре-
на Армеец...

В сряда Боби би дузпата на протокола със ски-
орската си шапка!

В четвъртък вкара два гола във вратата на
“Позитано” 20 и Тройната коалиция...

В петък направи пълен анализ на играта на
Тигрите от Бистрица и след тренировката отряза

Из дневника на Боби
няколко трикольорни лентички, да не губи фор-
ма...

В събота остана в Банкя. Загряваше сам на
двора. Сам като куче...

В неделя имаше шахматен турнир с десетго-
дишната Виктория, с която щеше да завърши
реми... Но продължи да води по точки, защото
малката шахматичка още не беше чела “Винету”...

Записал от СРС на Яне Янев Лозан ТАКЕВ

в него. А житейска истина е, че кой-
то не носи в душата и сърцето си
добротата, в него няма нито спокоен
живот, нито човечност. Страхът бло-
кира съзнанието, задържа волята за
полезни действия, отваря широк път
на безумието и глупостта. В същото
време страхът води до стрес. Нару-
шава функциите на централната
нервна система и енергийния ба-
ланс в сърдечната област. Нали пред
очите ни българската нация се
превръща в болна нация. Почти все-
ки българин се оплаква от някакво
заболяване, свързано със сърцето,
кръвното, ставите или костната сис-
тема.

Поставям така широко и остро
проблема за страха, защото имам
усещането, че управляващите, опо-
зицията, и особено Бойко Борисов,
не са с лице в борбата срещу него.
Получава се интересна картина. Ко-
гато силна буря или градушка уни-
щожат реколта и поразят райони,
властта веднага организирано се
намесва и помага. А сега, когато

страхът е обхванал цялото населе-
ние и представлява национално бед-
ствие, организирана правителствена
реакция няма. За нас, социалните
психолози, това е непростимо. Няко-
га във времето и за времето Ф. Руз-
велт - този изпечен политик и прак-
тичен държавник - остави като заве-
щание за всички управляващи в све-
та посланието: “Страхът е единстве-
ното нещо, от което трябва да се
страхуваме”.

Тъкмо този страх не се усеща в
стила на нашите управляващи! Кой
не се радваше и не подкрепяше
онова, което те направиха в помощ
на хората от пострадалите райони
от природни бедствия. Страховата
психоза е като природно бедствие,
но с други тревоги и измерения.
Защо правителствен екип не посети
някои от районите, в които страхова-
та психоза се е настанила по-трай-
но и по-дълбоко? Със страха на

хората не бива да се играе на жмич-
ка, нито да се проси човешкото
търпение. Търпението има граници,
а заплахите и безгрижието раждат
гнева и чувството за отмъщение.
Този гняв всеки ден расте у работ-
ници и селяни, учени и лекари, учи-
тели и писатели, пенсионери и без-
работни, полицаи и пожарникари,
железничари и учители, студенти и
ученици. Какво ще стане, ако проте-
стите прераснат в размирици, атен-
тати и бунтове? Ще стане нещо мно-
го страшно, срамно и гибелно за
България. Този страх и срам не бива
да ни сполети. Засега обаче нито
парламентът със своите комисии,
нито правителството със своите ми-
нистри, нито опозиционните сили,
никой не издига като приоритет бор-
бата срещу страха като национално
бедствие. Дали не дойде времето
държавният глава - Росен Плевне-
лиев, да постави на вниманието на
всички политически сили и цялото
общество този проблем? Още пове-
че, че като президент той сам издиг-

на националната кауза за своя лич-
на мисия. Няма никакво съмнение,
че една такава инициатива ще бъде
подкрепена и подпомогната в раз-
работката на съответен проект и
документ от учените, социолозите,
социалните психолози, лекари и
различни други експерти. Не бива
повече да се търпи това положение,
при което всеки се страхува от всич-
ки и от всичко. Страховата психоза
като национално бедствие има “лек”,
“лекари” и “световен опит”. Те трябва
да се открият и впрегнат в действие.
Тук политическият инат, дебелогла-
вието, заяждането и взаимното от-
рицание не помагат на “житната
оран на плодородната нива”. В бор-
бата срещу страховата психоза се
иска нова политика, единство на
думи и дела, нов морал и нова нрав-
ственост. Иначе в действителност
най-страшното е, че идва още по-
страшното.
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същност сравнението с детските
градини и университетите не е до-
статъчно коректно, тъй като във
ВУЗ вече определено се влиза по-

“Нашето дете за ясла ли кандидатства или за университет?”
Това се питат почти всички столични родители, опрели до
нуждата да запишат малчуганите си в общинско детско
заведение. Остават само два дни преди да избухне бомбата,
която за поредна година ще оповести, че хиляди родители
не могат да се върнат на работа и ще трябва да търсят
алтернативни начини за спасяване, защото децата им са
останали извън системата на детските ясли и градини.
От няколко години родителите вече не се борят по нощни
опашки, за да са сред първите, подали заявления за прием,
а се възползват от новите информационни технологии.
Въвеждането на Информационната система за обслужване
на детските заведения обаче се оказа едновременно победа
и провал за Столичната община. От кметството действително
отдъхнаха с премахването на опашките пред забавачките, но
всъщност само прехвърлиха войната във виртуалното прост-
ранство. Там сблъсъкът остава скрит таен и извън фокуса на
общественото внимание.

Между 1992 и 2000 г. в София са
закрити 44 детски заведения, сочи
официалната статистика на Столич-
ната община. През 2004 г. от пожар-
ната са издадени предписания за
закриване на още 20 забавачки
заради пожароопасност на сградите.
Части от 21 градини се използват от
външни структури. Броят на непри-
етите деца в яслена възраст за
2010-2011 г. е около 6000.
По данни на Дискусионния клуб
за социална и местна политика
кандидатите за градини и ясли са
23 869. За над 15 000 от тях места
няма. Част от чакащите искат да
бъдат прехвърлени в друго детско
заведение.

Късметлиите, попаднали
в списъците с приетите

Често креватчетата не
достигат заради приетите над

допустимата бройка деца

Деси
ВЕЛЕВА

Така се оказва, че за 5-10-20 места се
борят по 40-60 деца в зависимост от рай-
она на града. Въпреки че децата се изби-
рат на случаен принцип, на практика те
не са равнопоставени, тъй като условията
на информационната система са до-
статъчно сложни, за да объркат всеки
средностатистически столичанин. Много
хора не успяват да проучат добре прави-
лата и не се съобразяват с разни врътки,
хватки и хитринки, които могат да дадат
предимство на подрастващия хлапак. Това
допълнително изнервя родителското тяло
и му носи усещането за абсурдност на
ситуацията. Истинското вълнение и възму-
щение покрай приема за тях обаче изоб-
що не е започнало...

Скритите мини и бонусите

Създателите на системата и критерии-
те са помислили как да създадат подходя-
щи условия за избухване на истиска роди-
телска война със залагането на скрити
мини. Въпреки че системата за приема
залага основно на случайността, тя няма-
ше да е чисто българска, ако не допуска-
ше пролуки. Предимствата на някои деца
непрекъснато стават повод за виртуални
форумски и дори живи битки между роди-
телите. Те люто спорят във форума и гра-
динки защо друго дете има право да по-
падне без проблем в ясла, а тяхното не
може да се ползва с привилегии. Драмите
идват от критерия, според който едно дете
получава бонус от 3 точки, ако има има
поне един родител или баба/дядо, които
работят в общински детски заведения. Спо-
ред другата засегната страна предимство-
то е дискриминационно. Според ясленски-
те сестри, педагозите и помощник-възпи-
тателите с многогодишен стаж пък е
напълно логично децата и внуците им да
могат да влизат, без да чакат.

Социалните критерии за прием, носе-
щи допълнителни точки, които се дават на
децата в нужда, обаче също предизвикват
конфликти. Докато приемът на близнаци,
сираци, малчугани от многодетни семей-
ста и деца на инвалиди не дразни никого,
самотните майки излизат на прицел. “Осем-
точковците” бурно оспорват правото на ня-
кои мними самотни майки да вкарват де-
цата си по този критерии. Оказва се, че
много от родителките са наясно с трудно-

стите, които ги очакват при влизането в
детски градини, и съзнателно в официал-
ните документи си позволяват да не обя-
вят името на бащата. Така те ползват пре-
имуществата на самотни майки, въпреки
че на практика имат пълни семейства и
отговорни бащи.

Ябълката на раздора -
точка 2.2.4

Истинската ябълка на раздора обаче е
една друга точка - 2.2.4, според приетите
правила от Столичния общински съвет. Тя
дава възможност на “децата със специал-
ни образователни потребности (СОП) и с
хронични заболявания, както и тези със
заболявания с решение на ЛКК или ТЕЛК
да се приемат на място в ясли и градини
съгласно действащата нормативна уред-
ба”. С други думи точка 2.2.4 е детската
“врата у поле”. Тя дава широки правомо-
щия на директорите да приемат здрави и
болни деца извън класациите по свое ус-
мотрение. Така се оказа, че някои заба-
вачки са пълни с болни деца. Родители
непрекъснато алармират Регионалния
инспекторат по образованието, Министер-
ството на здравеопазването и Столичната
община, че повечето деца, приети по този
начин, изобщо не са болни и представят
фалшиви бележки. Така например прост
документ от личния педиатър е достатъ-
чен да покаже наличието на заболяване
като астма или атопичен дерматит. Обще-
ствена тайна е, че десетки деца са приети
с измислени диагнози от отчаяните им
майки. Много от тях са принудени към ме-
дицинската бележка да прибавят и даре-
ние или да обещаят услуга.

Ровейки в документи и нормативни ак-
тове, активни родители откриват, че
всъщност никъде не пише кои са точно
хроничните заболявания, с които се мина-
ва по прекия път. Нито от Регионалния
инспекторат, нито от Столичната община
могат да предоставят списък с болестите,
което дава още по-голяма власт на дирек-
торите. От двете институции не могат да
посочат и нормативен акт, който позволя-
ва на ръководствата на градините да при-
емат деца до 3-годишна възраст с хронич-
ни заболявания в детска ясла.

Тъй като приетите по тази точка под-
растващи трябва да се обявят все пак в
информационната система, всеки може да
види фрапантни бройки на приети уж бол-
ни деца. От колонките в сайта на ИСОДЗ
става ясно, че има случаи, при които брой-
ката на “болните” деца е по-голяма от
тази на приетите по общ ред. Пример за
това е 2 ОДЗ в район “Триадица”, обяве-
но от някои родители за “санаториално”
заради поразяващото число на хронично
болни деца. От таблиците за градината
личи, че за трета група по общ ред са
записани 17 малчугани, а по скандална-
та точка - 28. За втора група съотношени-
ето е 18 към 35, а за първа - 7 към 16.
Формално обаче директорката на това и
други ОДЗ-та не прави нищо незаконно
или нерегламентирано.

Предимствата и точките всъщност
съвсем не са случайни. Те съзнателно са

измислени и допуснати от Столичната об-
щина, която е напълно наясно, че напре-
жението заради хилядите неприети деца
е огромно. Затова допълнителните крите-
рии и т. 2.2.4 са начин да се намали обще-
ственото недоволство, като се пропускат
още деца извън нормалната допустима
бройка. Защото няма как официално да
обявиш 60 места за яслена група, след
като по здравните норми капацитетът й е
25. По-лесно е да въвеждаш “правила”,
които тайно да разрешават нередности. А
от тях страдащи са две страни - децата,
наблъскани в тесни помещения, спящи на
походни легла, които не получават до-
статъчно и адекватни грижи, и персоналът
- работещ за малко пари, полагащ неимо-
верни усилия за отглеждането и възпита-
нието на следващото поколение.

Печеливши са само от Столичната об-
щина - без да решат кардинално пробле-
ма, оттам гледат сеира с разправящите се
родители, които умуват кои критерии са
справедливи и кои дискриминационни.
Истината е, че каквито и да са правилата,
те винаги ще са нередни за едни и допу-
стими за други. Изходът не е в нови пра-
вила, а в търсенето на начини за увелича-
ване на сградите на детските градини. Но
вместо да работят усилено по този въпрос,
от общината очевидно разчитат раждае-
мостта в София да намалее и проблемът
да изчезне от само себе си.

Системата
за прием в
забавачките
изобилства от
нередности и
дискриминация,
алармират
родители
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В
лесно от забавачка в София. А и кон-
курсният принцип за допускане до вис-
ше образование напълно липсва при
влизането в системата на детските заве-
дения. Във втория случай са съчетани
възможността за ползване на привиле-
гии и случайният жребий.

Новата система за прием в детските
градини бе въведена през 2008 г. за деца-
та, родени след 31 декември 2005 г. Първо-
началната идея за влизане в забавачка
според реда на регистрация в интернет
сайта обаче претърпя пълен провал. След
като хиляди родители опитаха в един и
същи момент да впишат името на детето
си за съответната детска градина, систе-
мата просто блокира. За да се избегнат
подобни неуспехи, от общината побърза-
ха да изработят система от критерии, ко-
ито да определят шанса за достъп до гра-
дините. Напълно логично се оказа, че
когато няма достатъчно места за всички
деца, всякакъв подбор изглежда неспра-
ведлив. Това показа и практиката през
последните години, в които родители бяха
принудени да изучават издъно системата
за прием, критериите, правилата и шансо-
вете детето им да попадне в групата на
“богоизбраните”.

Прословутите 8 точки

Няма как всеки родител на дете до 6
години да не е чувал за прословутите 8
точки за прием в детско заведение. Точно
толкова са пунктовете, които събира сред-
ностатистическото дете при кандидатства-
нето си. Те се натрупват от отговарянето
на няколко критерии. Постоянният или на-
стоящ адрес на територията на Столична-
та община на поне единия от родителите
дава например 3 т. на детето в борбата му
за градина. За социално осигурен рабо-
тещ родител пък то получава по 1 точка.
Събраните по този начин осем точки оба-
че съвсем не са повод за радост, тъй като
те дават минимален шанс, съчетан с
късмет, за попадане в мечтаната сграда.
За децата с масовия брой точки се теглят
случайно генерирани номера и в групата
на приетите попадат най-малките числа.

Снимки АВТОРКАТА
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Култура
очаквайте

исателката Здравка
Евтимова ще води се-
минар за начинаещи
поети и писатели в ате-

Проф. Леонид Феодор
гостува във Варна

Веселин Демирев пак ще свири
с Нов симфоничен оркестър
Веселин Демирев пак ще свири
с Нов симфоничен оркестър
Веселин Демирев пак ще свири
с Нов симфоничен оркестър
Веселин Демирев пак ще свири
с Нов симфоничен оркестър
Веселин Демирев пак ще свири
с Нов симфоничен оркестър

Изложбата “Иномерия” - жи-
вопис и графика от проф. Леонид
Феодор, е подредена във варнен-
ската галерия “Арт Маркони” на
ул. “Охрид” 22. Куратори на из-
ложбата са Ваня Маркова и Вла-
димир Стоянов. Тя поставя на-
чалото на Дните на изкуствата
“Струни и думи”, организирани
от Общество за приятелство с
народите на Русия, Украйна,
Беларус и ОНД, Институт за
стимулиране на икономиката,
Тракийско дружество “Кап. Пет-
ко Войвода”, Сдружение на писа-
телите - Варна, и “Кръгът на
барда” - Бургас. Леонид Феодор е
засл. художник, засл. деятел на
изкуствата на Руската федера-
ция, член-кореспондент на Меж-
дународната академия за култу-
ра и изкуства, вицепрезидент на
Международната асоциация “Из-
куство на народите по света”,
професор в катедра “Дизайн”,
създател и ръководител на Му-
зея по митология, история и
култура на Русия. Авторът е
познат на варненската публика
от 2007 г., когато за първи път
гостува в града с изложбата
“Мит и реалност”.

Дни на европейското
кино в София

Като част от събитията за
отбелязване на 9 май - Деня на
Европа, както и по повод пета-
та годишнина от членството на
България в Европейския съюз,
Европейската комисия организи-
ра Дни на европейското кино в
София в периода 9-19 май. Про-
ектът се осъществява в парт-
ньорство с посолствата и кул-
турните институти на държа-
вите членки на ЕС и цели да
покаже как културата, колкото и
да е специфична за всеки народ,
е силата, която ни обединява,
защото е универсалният език на
европейската ни идентичност.
Дните на европейското кино ще
бъдат открити официално с
българския филм “Подслон” на
Драгомир Шолев на 9 май в зала
1 на Националния дворец на кул-
турата, предшестван от музи-
кални изпълнения на Елица Тодо-
рова от 19.30 ч. Прожекциите на
останалите филми, включени в
програмата, ще бъдат в кино
“Люмиер”. Входът е свободен за
целия фестивал.

Софийската
филхармония ще
изпълни музика от
датски композитори

Софийската филхармония ще
изнесе на 3 май от 19 ч. концерт
в зала “България” с музика от
датски композитори по случай
председателството на Кралст-
во Дания на Европейския съюз.
Дирижира Ангел Станков, а со-
лист ще бъде флейтистът Томас
Йенсен от Дания. В програмата:
Фридрих Кулау - Увертюра “Ел-
верхьой”, Карл Нилсен - Концерт
за  флейта и оркестър, Руд Лан-
гаард - Симфония 9 “От града на
кралица Дагмар” и Ханс Кристиян
Лунбю - “Champagner galop”.

Здравка Евтимова
води семинар за
поети и писатели

Известната
авторка ще
работи с млади
таланти в ГПЧЕ
„Симеон Радев”
в Перник

Снимка ЛИЧЕН АРХИВ

Николая ИВАНОВА

тели”) е публикуван като еле-
ктронна книга от издателство
“Books publishing”, Далас, Тек-
сас, САЩ, през 2004 г. Сбор-
никът с разкази “Някой друг”
(“Somebody Else”) е отпечатан
през август 2004-та от изда-
телство “MAG Press”, Кали-
форния, САЩ, и печели на-
градата “Най-добър сборник
с разкази от утвърден автор”,
издаден от издателството.
Този сборник е номиниран за
американската награда
“Pushcart”. Два от разказите
на Здравка Евтимова са излъ-
чени по радио Би Би Си Лон-
дон в седмицата на източно-
европейската литература
през февруари 2004 г. заедно
с творби на Исмаил Кадаре.
Разказът й “Твоят ред” е един
от десетте наградени разка-
за в световния конкурс за къс
разказ на тема “Утопия 2005”

в град Нант, Франция. Той е
включен в антологията “Уто-
пия 2005 - Десет писатели от
цял свят”. Евтимова печели и
специалната награда за къс
разказ на немската фондация
“Lege Artis”, във Франция -
“Lieux d’etre”, Индия - “Taj
Mahal International Literary
Review”, в Русия, Чехия, Ар-
жентина, Словакия, Турция,
Унгария, Македония, Сърбия
и Албания.

В България Здравка Ев-
тимова е носителка на пре-
стижните литературни награ-
ди “Генчо Стоев” за къс раз-
каз “Кръв от къртица” от бал-
кански автор на издателство
“Балкани” 2004 г., Национал-
ната наградата за проза
“Анна Каменова” 1995 г., на-
градата за съвременен ро-
ман на фонд “Развитие” за
“В студената ти сянка, лей-
ди” през 1999 г., приза за
най-добър роман на Съюза

на българските писатели за
романа “Четвъртък” за 2003
г., наградата “Чудомир” за
хумористичен разказ. Освен
на романа “В студената ти
сянка, лейди”, Евтимова е
авторка и на сборниците
“Разкази срещу тъга”, “Раз-
кази за приятели”, “Разкази
от сол”. Наскоро тя бе избра-
на за ръководител на дви-
жение, борещо се със соци-
алните неравенства. Почти
10 години сега световно-
призната писателка е препо-
давала английски език в ези-
ковата гимназия в Перник,
където има много почитате-
ли и приятели.

Ръководител на ателието
е Ангел Малинов, препода-
вател по български език и
литература в гимназията.
Самият той се изявява твор-
чески и има издадени стихо-
сбирки и учебни помагала
по литература.

П
лие към ГПЧЕ “Симеон Радев”
в Перник. Здравка Евтимова
е известна авторка с българ-
ска и англоезична аудитория.
Родена е в Перник. В Бълга-
рия са публикувани 4 нейни
сборника с разкази и 4 рома-
на. Сборникът с разкази “Bitter
Sky” (“Горчиво небе”) е изда-
ден през юни 2003 г. от изда-
телство “Skrev Press”, Велико-
британия. Романът “God of
Traitors” (“Божество на преда-

омът на киното ще бъде домакин в сед-
мицата 4-10 май на много специално
събитие - при нас ще гостува носителят
на “Оскар”, знаменитият унгарски режи-
сьор Ищван Сабо, съобщава Владо Три-
фонов. Както ДУМА писа, световноизве-
стният режисьор пристига в България по
покана на НАТФИЗ, където ще му бъде
връчена почетната титла Доктор хоно-
рис кауза. Визитата на Сабо се осъщест-
вява и със съдействието на Унгарския
културен институт в София.

На 10 май, четвъртък, от 18.15 ч. в
Дома на киното ще бъде прожектиран
филмът на Сабо от 2004 г. “Да бъдеш
Джулия” - екранизация по романа “Те-
атър” от У. Съмърсет Моъм, в която вирту-

Четири десетилетия на сцената и
60 години от рождението си
отпразнува актьорът от староза-
горския драматичен театър “Гео
Милев” Ивалин Димитров.
Роденият в Шумен, възпитаник
на класа по актьорско майстор-
ство на проф. Надежда Сейкова
във ВИТИЗ творец има зад
гърба си над 130 роли и дузина
постановки като режисьор.
Навръх юбилея си Димитров се
превъплъти в образа на Оргон от
класическата комедия “Тартюф”
на Молиер, постановката е
негово дело и бе посветена на
починалия наскоро ветеран на
старозагорската драма Бойо
Боев. “Продължавам да бъда
порасналото лошо момче,
държавата се е “погрижила”
поне още пет години да ме
гледате и слушате, надявам се
да правите това с усмивки!”,
заяви след финалните аплодис-
менти актьорът и целуна покри-
тата с червен килим сцена. От
колегите в трупата Димитров
получи комплект събрани съчи-
нения на Шекспир с пожелание-
то да намери време да постави
някоя от неговите пиеси, както и
да си избере образ от богатия
репертоар на класика.
“Жив съм, ваш съм!”, възкликна
Ивалин Димитров с репликите от
“Големанов”, в чийто образ
неведнъж се е превъплъщавал.

Двоен юбилей отбеляза старозагорски артист
Ивалин Димитров след

последната реплика в
премиерата на

“Тартюф” в Стара
Загора

Ищван Сабо гостува в Дома на киното

Д озно си партнират Анет Бенинг и Джеръ-
ми Айрънс. След прожекцията, от 20 ч.,
ще се състои 50-минутен разговор с име-
нития режисьор.

През тази седмица премиерно по ки-
ната в България излиза тазгодишният но-
сител на “Оскар” за чуждоезичен филм,
отличеният и със “Златна мечка” 2010
ирански филм “Раздяла” на Асгар Фарха-
ди, допълни Трифонов. В рубриката “Со-
фия филм фест” за учащи ще бъде пред-
ставена класическата екранизация
“Оливър Туист” от 1948 г. на режисьора
Дейвид Лийн. Прожекцията на този филм
е част от честванията по случай 200-го-
дишнината от рождението на Чарлс Ди-
кенс, организирани от Британския съвет.

Христо ДИМИТРОВ
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“Приказка” от Николай
Ангелов-Гари е шейсета-
та поред изложба във вар-
ненската арт галерия
“Ларго” (ул. “Свети Кли-
мент” 16) и се открива на
3 май в 18.30 ч., научи
ДУМА от Нели Вълчева.
Бургаският художник гос-
тува за първи път със са-
мостоятелна изложба в
галерията и в морската
столица (до 16 май). Един
млад автор, доскоро поч-
ти непознат, в последните
две години Гари направи
няколко поредни самосто-
ятелни изяви в култови
галерии в Пловдив и Со-
фия и това беше до-
статъчно, за да привлече
силно вниманието на це-
нителите, колекционерите
и гилдията. Представяне-
то на Гари за първи път
във Варна през декември
2011 г. в последната за
годината сборна изложба
“Зимна разходка по Лар-
гото” пожъна невероятен
успех и предизвика неби-
вал интерес. Този факт,
както и характерният стил
и сюжети на картините му
бяха причините за покана
за самостоятелна излож-
ба във Варна, отбелязва
галеристката.

И в “Ларго” Николай
Ангелов ще се представи
с емблематичните вече за
него портрети. Около 15
творби ще разкриват при-
казните сюжети и нежните

Гари разказва
живописна
приказка в „Ларго”

Столичният куклен театър провежда репе-
тиции на мултижанровия авторски спек-
такъл на холандския режисьор Дуда Пайва
- “Свещен”, международен проект на
театъра. За пръв път на сцената на СКТ се
поставя западноевропейски режисьор, ако
не броим далечната изява на чешкия
режисьор Йозеф Крофта през 1980 г.,
припомнят от трупата.
Самият Дуда Пайва, който поставя в Бълга-
рия за първи път, определя “Свещен” като
“бунтарски” експеримент, който ще промени
много от “клишетата” в актьорската игра,
мултимедията и изобщо в кукления театър.
Танцовият театър в духа на Пина Бауш,
специфичните кукли и сюжет, стилът на
работа - без конкретен сценарий, а на
монтажен принцип на базата на импровиза-
циите с актьорите, мултимедията, която
пресова представлението през една “риали-
ти” гледна точка - правят най-новото ни
представление наистина безпрецедентно
артистично събитие за българската куклена
сцена, подчертават от театъра.

офийската градска художествена галерия пред-
ставя едно изпълнено с настроение музикално
пътуване във времето от барока към настояще-
то с изпълнението на струнен квартет “Адамас”.
Концертът днес от 19 ч. е в рамките на Австрий-
ските музикални седмици (26.04 - 17.05), които
са под почетния патронаж на Герхард Райве-
гер, посланик на Австрия у нас. Програмата
включва струнни квартети от Йозеф Хайдн, Ерих
Волфганг Корнголд и Феликс Менделсон-Бар-
толди, научи ДУМА от Петър Димов.

Квартет “Адамас” е съставен от Клаудия
Шварцл и Мария Валмюлер - цигулки, Анна Де-
кан - виола, и Якоб Гислер - чело. Създаден е
през 2004 г. и работи в този състав от 2011-а.
Квартетът успява да докаже способностите си
благодарение на множество покани за концерти
в страната и чужбина. Участвал е в Музикалните
седмици в Милщат - Австрия, в музикалния фес-
тивал Загоре об Сави, Словения, фестивала Тар-
визио и музикалния фестивал в Опчина/Триест,
Италия. Квартетът е удостояван с много високи
отличия, сред които първа и специална награда
за най-добра интерпретация на Шуберт на меж-
дународния конкурс “Шуберт” в Русе (2009). На-
ред с изпълнението на класическа музика, квар-
тетът се ангажира и в проекти, които свързват
класическата музика с други форми на изкуство-
то. Така в рамките на Международната лятна
академия Виена-Прага-Будапеща възниква сце-
ничен пърформънс със студенти по актьорско
майсторство със заглавие “Talk Haydn”, който за-
познава публиката с реторичното съдържание
на музиката на Йозеф Хайдн. Членовете на квар-
тета се събират в последната фаза на следване-
то си, което завършват при проф. Бенджамин
Шмид (Клаудия Шварцл) и проф. Хайди Личауер
(Якоб Гислер) в университета “Моцартеум” в
Залцбург, при проф. Томас Феодороф (Мария
Валмюлер) и проф. Илзе Винкор (Ана Декан) в
Университета за музика и изобразителни изкуст-
ва във Виена. Освен това членовете на състава
учат камерна музика при проф. Йоханес Майсл.

Варненската арт галерия представя самостоятелна
изложба на младия бургаски художник

чувства, вълнуващи сърце-
то на автора. Заглавията и
темите за самостоятелни-
те изяви на Гари никога не
са случайни. Може да се
каже, че всяка негова из-
ложба е отражение, ехо от
силните чувства и емоции,
вълнуващи автора по вре-
мето непосредствено пре-
ди зараждането и по вре-
ме на реализацията на из-
ложбата. Това е художник,
смело разкриващ и огол-
ващ пред публиката душа-
та си, автор, споделящ със
своите почитатели най-
тайните кътчета на сърце-
то си, най-съкровените си
мисли и вълнения. Може би
това се дължи на младост-

та му - както житейска, така
и творческа. А може би -
на позитивността и вярата
му в доброто, пише Нели
Вълчева.

Първата му изложба в
родното Карлово се нари-
ча “Изход” - заглавие,
подсказващо преломен
момент в живота на тво-
реца. След завършването
на университета Гари по-
вече от 6 години работи,
рисува, търси себе си,
развива идеите си, но не
показва творбите си. Как-
то самият той споделя - не
е готов, не е дошъл мо-
ментът... И най-накрая
идва “Изходът” - изход от
дългото творческо лутане,
изход от мъчително-слад-
кото търсене на собстве-
ния почерк, изходът към
търпеливо строения, над-
граждания, развиван стил,
изходът към светлината на
прожекторите, които ще
осветят един ярък, непод-
ражаем талант, който вед-
нага ще бъде забелязан.

Следва изложба в га-
лерия “Париж” в София,
неслучайно наречена
“Нов живот”. Авторът

очаква първата си рожба.
Вълнението, любовта,
нежността се изливат в
прекрасна серия картини,
населени главно с женски
и детски образи. Следва-
щата изложба е “Начало”
в елегантната и изискана
галерия “Бяла зона” в
Пловдив. “Началото” на
един творчески път, “На-
чалото” на една успешна
кариера, “Началото” на
една страстна и непре-
одолима любов от пръв
поглед - между талантли-
вия художник и една от
най-взискателните публи-
ки - пловдивската.

И ето че идва ред и
на варненските ценители.
Отново заглавието е зна-
ково - всяка картина е
като една “Приказка”, ко-
ято рисувачът реди с бла-
га усмивка и дяволито
намигане, със сърце,
преливащо от доброта и
нежност.

Николай Ангелов-
Гари е роден на 13 ноем-
ври 1978 г. в Карлово.
През 2003 г. завършва
ВТУ “Св. св. Кирил и Ме-
тодий” със специалност
“Скулптура”, но работи
основно в областта на
живописта. От 2009 г. е
член на Дружеството на
бургаските художници и
участва активно във
всички прояви на група-
та. Има 5 самостоятелни
изложби в Карлово,
Пловдив и София и мно-
жество участия в сборни
експозиции. Гари често е
канен и участва в плене-
ри в страната. Авторът
има известен опит в об-
ластта на иконописта и е
участвал в изписването
на параклис “Св. Панте-
леймон” в Карлово (2003)
и на черквата “Рождест-
во Богородично” в с. Бра-
тово (2007). Живее и ра-
боти в Бургас.

Музикално пътуване
във времето с
квартет „Адамас”

Холандски режисьор
с „бунтарски”
експеримент
в Столичния
куклен театър

СССССС

Снимка СКТ
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о четете утре

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

Жив     т

Далтонистът Колев все още си
мисли, че нарежда кубчето на Ру-
бик за 8 секунди...

БОРИСЛАВ ВЛАДИКОВ,
учредител на клуба
„Приятели на ДУМА” в Благоевград
Чл.-кор. проф. ВАСИЛ ПРОДАНОВ,
философ
ВЕНЕТА РАЙКОВА, тв водеща
ЕВТИМ МИЛОШЕВ, продуцент
ЙОСИФ СЪРЧАДЖИЕВ, актьор
КОЙНА РУСЕВА, актриса
ЛЮБОМИР МЛАДЕНОВ, актьор
Д-р ЛЮДМИЛ БОЯДЖИЕВ,
кардиохирург
МАЯ КИПРИНСКА-ГЬОШЕВА,
юрист, член на ВСС
РУМЕН МАРКОВ, юрист
ТАНЯ ДИМИТРОВА,
народен представител
ТОНЧО ТОКМАКЧИЕВ, актьор
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2
Св. равноапостолен цар Борис-Ми-

хаил Покръстител на българите († 889).
Св. Атанасий Велики († ок. 373)

Свети цар Борис-Михаил - покръсти-
тел на българите, бил родственик на св.
мъченик княз Боян Български. За
покръстването преговарял с папа Нико-
лай, но приел Христовата вяра от Изток
- Цариград, и патриарх Фотий Цариград-
ски изпратил епископи и свещеници в
България. Борис се кръстил с цялото
си семейство, като при кръщението
приел името на византийския импера-
тор - Михаил. Кръстили се болярите и
целият народ през 865 г. След смъртта
на светите Кирил и Методий учениците
им намерили прием в България и подпо-
магали Борис в религиозно-просветна-
та и книжовната дейност. Обикнал мо-
нашеския подвиг, цар Борис в 889 г.
поставил на престола по-големия си син
Владимир и се отдалечил в манастир.
Но недоволните боляри подтикнали Вла-
димир към преврат, за да възвърне
езическата религия. Узнал това, Борис
се върнал в столицата Плиска и поту-
шил метежа. Владимир бил свален и на
негово място бил поставен по-малкият
син Симеон. Борис се върнал в манас-
тира на пост и молитва и завършил
живота си като монах в 906 г. на 2 май.
Като покръстител св. цар Борис е наре-
чен “равноапостолен светец”.

17-годишната Ина Манчева, ученичка
в Природо-математическата гимназия
на Враца, е тазгодишната носителка
на титлата “Мис България”. След като
близо два месеца претендентките за
короната се подготвяха пред очите на
зрителите в риалити формата на TV7

пределиха Джей Ло за звезда-

та, която се осмелява да носи

най-дръзките и сексапилни дре-

хи в S размер. 42-годишната

Село Адампол е наречено на името на княз Адам Йежи Чарториски
(1770-1861), ковчежник на Великия приорат на Малтийския орден в
Русия, министър на външните работи на Русия (1804-1806), сенатор на
полското кралство (1815), награден с Ордена на Белия орел. Оглавява
Временното полско емигрантско правителство в х-л “Ламберт”, Париж,
след потушаването на Ноемврийското въстание в Полша през 1830 г.
През 1840 г. огласява програма за обновяване на славянския свят в
пределите на Османската империя. През 1841 г. създава Източната
главна агенция към Временното правителство, ръководена от Михаил
Чайковски (известен у нас като Садък паша). По заповед и със средст-
ва, дадени му от Чарториски, Чайковски купува земя и бивши въстани-
ци, емигрирали в Турция, основават селото.

“Âëàäèñëàâ Âàðíåí÷èê”
ïîñðåùà ïîëñêè ðîêåðè

Рени ще пее на живо
на турнето си в САЩ
Рени ще пее на живо
на турнето си в САЩ
Рени ще пее на живо
на турнето си в САЩ
Рени ще пее на живо
на турнето си в САЩ
Рени ще пее на живо
на турнето си в САЩ

Мотоциклетният пробег минава през Украйна, Молдова, Румъния,
България, Турция, Гърция, Албания, Македония, Сърбия, Унгария и Словакия

Рокери от Мотоциклетното друже-
ство “Изток - запад” от град Гроджиск
Великополски ще пристигнат днес в
14 ч. в парка-музей “Вл. Варненчик”.
Посещението е част от двуседмичния
пробег, посветен на 170-годишнина-
та от създаването на село Адампол
(Полонезкьой) над Босфора (Истан-
бул) и почитането на паметта на всич-
ки поляци, жертвали живота си за
родината, сред които е и полско-ун-
гарският крал Владислав III Ягело.

Идването на рокерите у нас ще е
в Деня на полския флаг и в навечери-
ето на Националния празник на Ре-
публика Полша, който се чества на 3

май. В парка-музей членовете на мо-
тоциклетното дружество ще положат
венци и цветя пред саркофага на
Владислав Варненчик, след което ще
се отправят към южната ни съседка -
следващата страна по пътя им. Марш-
рутът на пробега под наслов “По сле-
дите на поляците до Турция - битки,
събития, личности” минава през Ук-
райна, Молдова, Румъния, България,
Турция, Гърция, Албания, Македония,
Сърбия, Унгария и Словакия.

Посещението на рокерите у нас е
организирано със съдействието на
Полското училище във Варна “Адам
Мицкевич” и Полски клуб - Варна.

НАРИЧАТ АДАМПОЛ
С ИМЕТО НА КНЯЗ

азгодишното, десето издание на
“Модепаласт” (Дворец на модата),
което се открива на 4 май във виен-
ския музей на приложното изкуство
МАК, празнува юбилея си с програ-
ма, посветена на модата от София
“Spot on Sofia”, научи ДУМА от Ири-
на Симова, ръководителка на Ком-
ПРес София - Бюро за връзки с
община Виена. Така българската
група отново е най-силно предста-
вена след австрийците сред общо
130 творци от 19 страни. 20 млади
български дизайнери представят
авангардна мода от българската
столица. Организаторите на модно-
то изложение определят съвремен-
ната българска мода като феномен
на международните подиуми. Ново-
то поколение български дизайнери
се вдъхновява в търсенията си от
дългогодишната текстилна тради-
ция в България.

Силно присъствие демонстрират
младите дизайнери от шоурум за
съвременен дизайн “Иван Асен 22”
начело със създателката му Нели

Парк-музей
“Владислав
Варненчик”

ИНА МАНЧЕВА Е „МИС БЪЛГАРИЯ 2012”
тието. Във вота на публиката най-много
гласове събра отново Ина Манчева,
като на официалния сайт http://
missbulgaria.tv/ тя бе харесана от
3365 души. Благодарение на този
факт хубавицата получава специална
награда - колие от Altinbas.

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

“Пътят към короната 2”, на бляс-
кавата церемония на финала
красавицата, живяла в Америка,
успя най-много да очарова
9-членното жури. Новата “Мис
България” получи първия
у нас автомобил “Skoda Citigo”,
както и възможността да пред-
стави страната ни на най-пре-
стижния конкурс за красота
“Мис Свят”, който т.г. ще се
състои в Ордос, Китай. Габри-
ела Василева бе определена
за първа подгласничка на “Мис
България 2012”, а Паула Колен-
цова - за втора. И трите отличе-
ни красавици получиха много
награди от спонсорите на съби-

Джей Ло е звездата
с най-дръзка рокля

О
певица заслужи приза в шоуто за та-

ланти в САЩ, в което участва като

жури. Актрисата се появи с най-късата

рокля, която някога е обличала в сво-

ята кариера. Дизайнер на модела е

ливанският топ стилист Зухаир Мурад,

който е любимец на холивудските звез-

ди. Безброй пъти негови тоалети са

били обличани от звезди, минавали по

червения килим. Роклята на Дженифър

Лопес, отприщила лавина от комента-

ри, била полупрозрачна, черна на

цвят, с големи кръгли пайети. Звезда-

та е известна с това, че не пропуска

да покаже красивите си крака, и този

случай не е изключение. Латинодива-

та подчертала великолепието на фи-

гурата си с високи обувки на дизайне-

ра Кристиан Лубутен.

Мода от София триумфира на
дизайнерско изложение в Австрия

Костюм,
създаден от
Георги Флоров С

ни
м

ка
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Митева. Сред участниците са и Ге-
орги Флоров, Игор Илийовски,
“ЙОД” на Яна Дворецка, Петя Ка-
занджиева, Борислава Горанова от
Варна, създаденият през 2010 г. в
София лейбъл “Carevitsa”, Динка
Касабова от Пловдив, “Етикет” на
Ива Станчева от София и колекции
на “Ham&Eggs”, вдъхновени от
българските фолклорни традиции.
Младите, но вече известни у нас
Джина Шеовска и Калина Чанкова
представят дизайнерски бижута.

Започналият през 2003 г. като
панаир на виенската мода “Моде-
паласт” вече се утвърди като тради-
ционно международно събитие.
Проявата е съпроводена от много-
бройни модни ревюта, партита и
прояви в целия град. За първи път
тази година от 13 до 15 април “Дво-
рец на модата” се състоя и в авст-
рийския град Линц. Акцентът на
изложението в Линц беше “зелена-
та” мода, където се запази минало-
годишният фокус върху екологични-
те материали.

Т
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Култура

1933-1993

ТРИ ГОДИНИ с твоята вечност!
ТРИ ГОДИНИ без тебе, Мамо!

ТРИ ГОДИНИ обич и тъга!

Почивайте в мир!

След тежко боледуване на 30 април 2012 г.
ни напусна Стоян Ангелов Ризов,

извънреден и пълномощен посланик
на Република България в Република Казахстан.
Роден през 1953 г., той завършва Юридическия

факултет на СУ “Св. Климент Охридски” и
Дипломатическата академия в Москва.

Постъпва на работа в Министерството на
външните работи през 1983 г. Работи в Банкок

(Тайланд) и Кайро (Египет). Стоян Ризов бе
също адвокат в Софийската адвокатска коле-
гия и съветник на министъра на вътрешните
работи (2005-2008).  Преизбран бе за член на
Управителния съвет на Българското диплома-

тическо дружество, участваше активно в
дейността на Националната асоциация за

международни отношения.
Стоян Ризов живя достойно и честно, като

отдаде всички свои сили за благото на Бълга-
рия. Горди сме, че той бе наш член, колега и

приятел. Поднасяме нашите най-дълбоки събо-
лезнования на опечаленото семейство и родни-

ните на Стоян.
Поклон пред светлата му памет!

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ IN MEMORIAM
Напусна ни

СТОЯН РИЗОВ

 Българско дипломатическо дружество
       Национална асоциация за

международни отношения

Поклонението ще се състои на 3 май 2012 г.
от 13 ч. в Ритуалната зала

на Софийските централни гробища.

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

На 27 април 2012 г. се навършиха
19 ГОДИНИ от кончината на нашата
скъпа съпруга, майка, сестра и баба

От семейства Рашкови и Кирови

Годините следват една след друга,
но не намаляват мъката ни по теб.

Никога няма да те забравим!

Поклон пред светлата ти памет!

‰- –¿…Õ¿ Ã.–¿ÿ Œ¬¿- »–Œ¬¿

ЙОВКА
КУМАНОВА

Твой Цони, Маша, Камен, Ана

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

10 години без

НАДЕЖДА ПЕТРОВА
1921 - 2002

и 3 години без

ПЕТЪР ПЕТРОВ
1915 - 2009

оя обществена
сграда във Вие-
на се “движи”?
Къде се събират
и до днес Тев-

Справочник

Потайностите
на Виена
К Пътеводителя, съставен от англичанката

Сара Уудс, издава на български „Егмонт”
съвети как да превърнем
гостуването си във Виена в
неповторимо и уникално
изживяване. Например ще
научим как може да се
включим в обиколката из
катакомбите под катедра-
лата “Св. Стефан”, да си
направим сами шоколад
в Алзергрунд или да се
повозим на лодка в езе-
рото Алте Донау.

Пътеводителят съ-
държа също предложе-
ния за екскурзии до
малко познати дестина-
ции, включително на-
блюдение на дивата
природа и нейните оби-
татели в Лобау и коло-
ездене из долината
Вахау. Както и множе-
ството идеи на фотогра-
фи, автори и изследо-
ватели на “Нешънъл
джеографик” за попу-
лярни места и заведе-
ния. Предложените
маршрути за разходки
пеш из Виена са при-
дружени от карти с цве-
тен код към описания-
та на забележителнос-
тите, сред които двор-

цовият комплекс “Хофбург”,
живописният “Шпителберг”
и площад “Карлсплац”. Вся-
ка глава от пътеводителя
съдържа и списък, който
препраща към подробни
описания на горещо пре-
поръчвани места и събития.

Майсторски направените
цветни снимки, илюстрации
и карти ще улеснят избора
и бързата ориентация.

Авторката, трикратно
удостояваната с престижни
награди за своите пътево-
дители Сара Уудс, е роде-
на във Великобритания.
Близо две десетилетия тя
неуморно кръстосва света
във всички посоки, измина-
вайки над 100 хиляди ки-
лометра. Наред с остана-
лите пътешествия дълго
време пътува из Европа и
точно тогава Виена пече-
ли сърцето й. Уудс се е но-
сила във вихъра на валса с
едни от най-известните
танцьори на Австрия, пла-
вала е по водите на Дунав
и с наслада е погълнала
няколко килограма от про-
чутата торта “Сахер”. Но не
е спряла дотам, а е
продължила да изследва
потайностите на Виена и
нейните не толкова извест-
ни кътчета, за да открие в
тях вълнуващи и необичай-
ни съкровища и ревниво
пазени тайни от областта
на културата.

тонските рицари? Какво оз-
начават инициалите “К и К”
пред входа на някои виен-
ски магазини и забележи-
телности? Защо Часов-
никът Анкер си няма цифер-
блат? Тези и още множест-
во любопитни подробности
за града на валса и слад-
ките изкушения са разка-
зани в най-новия пътеводи-
тел от поредицата “Не-
шънъл джеографик” на “Ег-
монт България”, научи
ДУМА от Емилия Кокалова.

Наред с отговорите на
тези въпроси пътеводите-
лят ни изпълва с желание
да се разходим из изиска-
ната и пъстра европейска
столица, за да усетим сами
атмосферата на спокойна-
та и някак организирана
красота. Изданието може
да бъде от безценна по-
мощ при планиране на
пътуването и разглеждане-
то на града. Задълбочени-
ят встъпителен очерк пома-
га за организирирането на
посещението според вре-
мето, с което разполагаме,
и интересите ни. Дадени са

В снимки

Над 300
статисти от

Плевен са
ангажирани за

участие в
снимките на

руската
продукция

“Иван
Падубний”. Те

се представят
като

французи,
германци,
белгийци,

англичани,
дошли да

наблюдават
боевете на

руския борец
Падубний в

Париж през
1903 г.

МБАЛ ПО СПЕШНА МЕДИЦИНА "ПИРОГОВ"
бул. "Ген. Тотлебен" № 21
Централа: 9154-411

ВОЕННО-МЕДИЦИНСКА АКАДЕМИЯ
ул. "Св. Георги Софийски" 3
тел. 9225-543,
Централа: 9226-000

I-ВА МБАЛ ЕАД
бул. "Патриарх Евтимий" № 37, Тел.: 988-36-31

МБАЛ "ЦАРИЦА ЙОАННА"
Адрес: ул. "Бяло море" 8
тел. 9432-203,
Централа: 9432-170

Спешна медицинска помощ

СБАЛ ПО ЛИЦЕВО-ЧЕЛЮСТНА ХИРУРГИЯ
Адрес: ул. "Св. Георги Софийски" № 1, Стоматологичен
факултет, ет. 11 Тел.: 952-60-01, 954-48-22

СЛУЖБА ЗА ТРУДОВА МЕДИЦИНА “СЕНТ ТОМА - КО”
адрес: бул. “Цар Борис III” № 91 тел.: 953 1764

ОБЛАСТЕН ДИСПАНСЕР ЗА ПСИХИЧНИ
ЗАБОЛЯВАНИЯ
СЪС СТАЦИОНАР
Адрес: ул. "Екзарх Йосиф" № 59, Тел.: 981-00-06

ЦЕНТЪР ПО ТРАНСФУЗИОННА
ХЕМАТОЛОГИЯ
ул. "Братя Миладинови" 112, тел. 92 104 17,
регистратура 92 104 70

Над три часа продължи гала концертът
на Международния фолклорен фестивал

“Врачанска пролет” във Враца, в който над

600 танцьори и певци представиха народна музика

от различни фолклорни области на България,
Сърбия, Македония и Украйна

Снимки ПРЕСФОТО/БТА
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нес ще остане слънчево, след обяд - горещо.
През деня ще се появи слаб източен вятър.
Максимални температури между 27 и 32°, в
София 28°. Атмосферното налягане сутринта ще

бъде близко до средното за май и през деня слабо ще
се понижи. Над планините ще бъде слънчево. След
обяд ще се появи купеста облачност, но ще бъде топ-
ло. Вятърът ще бъде слаб от изток. Максимална темпе-
ратура на 1200 метра около 21°, на 2000 метра 13°.
Слънчево ще бъде времето и над Черноморието. Ще
духа слаб морски бриз. Максимални температури меж-
ду 20 и 25°. Температурата на морската вода - 11-15°.
Вълнението на морето ще бъде слабо.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.47844

GBP
2.39891

CHF
1.62796

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

В четвъртък времето ще бъде предимноВ четвъртък времето ще бъде предимноВ четвъртък времето ще бъде предимноВ четвъртък времето ще бъде предимноВ четвъртък времето ще бъде предимно
слънчево. След обяд над планините ще имаслънчево. След обяд над планините ще имаслънчево. След обяд над планините ще имаслънчево. След обяд над планините ще имаслънчево. След обяд над планините ще има
купеста облачност, но само на отделни местакупеста облачност, но само на отделни местакупеста облачност, но само на отделни местакупеста облачност, но само на отделни местакупеста облачност, но само на отделни места
ще превали за кратко. Максимални температурище превали за кратко. Максимални температурище превали за кратко. Максимални температурище превали за кратко. Максимални температурище превали за кратко. Максимални температури
между 25 и 30между 25 и 30между 25 и 30между 25 и 30между 25 и 30°. В петък над Западна България. В петък над Западна България. В петък над Западна България. В петък над Западна България. В петък над Западна България
ще се развива купесто-дъждовна облачност ище се развива купесто-дъждовна облачност ище се развива купесто-дъждовна облачност ище се развива купесто-дъждовна облачност ище се развива купесто-дъждовна облачност и
там на места ще превали и прегърми. Дневнитетам на места ще превали и прегърми. Дневнитетам на места ще превали и прегърми. Дневнитетам на места ще превали и прегърми. Дневнитетам на места ще превали и прегърми. Дневните
температури ще са с 2-3 градуса по-ниски.температури ще са с 2-3 градуса по-ниски.температури ще са с 2-3 градуса по-ниски.температури ще са с 2-3 градуса по-ниски.температури ще са с 2-3 градуса по-ниски.
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22°/27°22°/27°22°/27°22°/27°22°/27°

“≈À≈÷
ŸÂ ÒÂ Ì‡ÎÓÊË
‰ÌÂÒ Â‰ÌÓ‚ÂÏÂÌ-
ÌÓ ‰‡ ÒÂ Á‡ÌËÏ‡-
‚‡ÚÂ Ò ÔÓ·ÎÂÏË

Œ¬≈Õ
ƒÌÂÒ ‚‡¯ËˇÚ Î˛-
·ËÏ ˜Ó‚ÂÍ ÌˇÏ‡
‰‡ ‚Ë Ó·‚ËÌˇ‚‡ ‚
Í‡Í‚ÓÚÓ Ë ‰‡

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ÕÂ ·˙Á‡ÈÚÂ ‰‡ ‰‡-
‚‡ÚÂ Ó·Â˘‡ÌËˇ
‰ÌÂÒ! ¿ÍÓ Ì‡ÒÚÓˇ-
ÚÂÎÌÓ ËÒÍ‡Ú ÌÂ˘Ó

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
—Â„‡ Â ÔÂÍ‡ÒÌÓ
‚ÂÏÂ, ‰‡ ÒÂ ÔÓ-
„ËÊËÚÂ Á‡ Ò‚Óˇ
‰ÓÏ, ‡ Ò˙˘Ó Ë Á‡

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
œÓÒÚ‡‡ÈÚÂ ÒÂ ‰‡
·˙‰ÂÚÂ ÔÓ-‰Ó·Ë
Í˙Ï Ò‚ÓËÚÂ ·ÎËÁ-
ÍË. “Â ÒÂ ÌÛÊ‰‡ˇÚ

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
«‚ÂÁ‰ËÚÂ Ò‡ Ì‡
‚‡¯‡ ÒÚ‡Ì‡
‰ÌÂÒ. ¬Â˜ÂÚ‡ ÒË
ÛÂ‰ÂÚÂ ÔÓÒÂ˘Â-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
Õ‡ ÚÂÁË, ÍÓËÚÓ
Ò‡ÏÓ ‚Ë ı‚‡ÎˇÚ,
Ó·˙˘‡ÈÚÂ ÔÓ-
Ï‡ÎÍÓ ‚ÌËÏ‡ÌËÂ,

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
œÂÔÓ˙Í‡Ú‡ Ì‡
Á‚ÂÁ‰ËÚÂ Á‡ ÚÓÁË
‰ÂÌ Â ‰‡ ÔÂÍ‡‡-
ÚÂ ‚Â˜ÂÚ‡ Á‡Â‰-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
œÓÒÚ‡‡ÈÚÂ ÒÂ ‰‡
ÒÂ Ò˙ÒÂ‰ÓÚÓ˜ËÚÂ
Ó˘Â ÓÚ ÒÛÚËÌÚ‡ Ë
·ÎÂÒÚˇ˘Ó ˘Â ÒÂ

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
¬‡¯ËˇÚ Î˛·ËÏ
˜Ó‚ÂÍ ˘Â ÔÓËÒÍ‡
‰ÌÂÒ ‰‡ ‚ÎÓÊËÚÂ
Ï‡ÍÒËÏÛÏ ÛÒËÎËˇ,

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ƒÂÌˇÚ ÌÂ Â ÎÓ¯
Á‡ Á‡ÔÓ˜‚‡ÌÂ Ì‡
ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌ‡ ‡·ÓÚ‡
ËÎË ËÌ‚ÂÒÚËˆËˇ ‚

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

·ËÎÓ, ‰ÓË Ë ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓ
‰‡ ÒÚÂ ‚ËÌÓ‚ÌË.

‰ÓÏ‡ÍËÌÒÍË ÔË‰Ó·Ë‚ÍË ÓÚ
ÍÓÈÚÓ ËÏ‡ÚÂ ÌÛÊ‰‡.

ÓÚ ÏËÌ‡ÎÓÚÓ, Ì‡ÒÚÓˇ˘ÂÚÓ Ë
·˙‰Â˘ÂÚÓ.

ÓÚ ‚‡¯ÂÚÓ ÏËÎÓÒ˙‰ËÂ Ë ÔÓ-
ÏÓ˘.

ËÏÂÌÌÓ ÓÚ Úˇı ‰ÌÂÒ Úˇ·‚‡
‰‡ Ó˜‡Í‚‡ÚÂ ÌÂÔËˇÚÌÓÒÚË.

ÌÓ Ò˙Ò Ò‚Óˇ Î˛·ËÏ ˜Ó‚ÂÍ.
ŒÚ‰ÂÎÂÚÂ ÏÛ ÔÓ‚Â˜Â ‚ÂÏÂ.

ÓÚ ‚‡Ò, ÏÂÍÓ, ÌÓ Â¯ËÚÂÎÌÓ
Í‡ÊÂÚÂ ìÌÂî.

ÌËÂ Ì‡ ÌˇÍ‡Í‚Ó ÍÛÎÚÛÌÓ Ò˙·Ë-
ÚËÂ.

ÒÔ‡‚ËÚÂ Ò Û‰Ë‚ËÚÂÎÌÓ ÍÓÎË-
˜ÂÒÚ‚Ó ‰Â·ÌË Á‡‰‡˜Ë.

·ËÁÌÂÒ Á‡Â‰ÌÓ Ò Ó‰ÌËÌË Ë
ÔËˇÚÂÎË.

Á‡ ‰‡ Â¯ËÚÂ Á‡Â‰ÌÓ ÌˇÍ‡Í˙‚
ÔÓ·ÎÂÏ.

¬ŒƒŒÀ≈…
”ÚÓÚÓ ˘Â ÒÂ ÓÁ-
Ì‡ÏÂÌÛ‚‡ Ò ÓÔÂ-
‰ÂÎÂÌË ÛÒÔÂıË, ÌÓ
Á‡ÔÓ˜ÌÂÚÂ ‰‡ ÒÂ

Á‡ÌËÏ‡‚‡ÚÂ Ò ÌÓ‚‡ ‡·ÓÚ‡
ËÎË Á‡‰‡˜Ë ˜‡Í ÓÍÓÎÓ Ó·ˇ‰.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò

 ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ

12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
12.35 ÕÂ‰ÂÎˇ ı 3/Ô/
13.40 “ÂÌËÒ:  ÛÔ‡ ìƒÂÈ‚ËÒî 2012

/„ÛÔ‡ 3, ÁÓÌ‡ ì≈‚ÓÔ‡î/,
ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ Õ‡ˆËÓ-
Ì‡ÎÂÌ ÚÂÌËÒ ˆÂÌÚ˙ /—ÓÙËˇ/

15.30 »ÁÍÛÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ 21 ‚ÂÍ
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/2969 ÂÔËÁÓ‰/
17.05 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-

ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/
17.50 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ - ÍÛÎË-

Ì‡ÌÓ ¯ÓÛ
19.00 ÃÓÏË˜ÂÚ‡Ú‡ √ËÎÏÓ - Ú‚ ÙËÎÏ

/8 ÂÔËÁÓ‰/
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
20.55  Ó‰ ì◊Â‚ÂÌÓî - Ú‚ ÙËÎÏ /

10 ÂÔËÁÓ‰/
22.00 ¬ËÊ ¡Ë¡Ë—Ë: ì¬ÂÎËÍËÚÂ ‚Î˛-

·ÂÌË Ì‡ ’’ ‚ÂÍ:  ‡ÓÎËÌ
¡‡ÒÂÚ Ë ƒÊÓÌ  ÂÌÂ‰Ë-ÏÎ‡‰-
¯Ëî - ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
23.00 ≈‚Ó‚ËÁËˇ 2012 - ÍÎËÔÓ‚Â

Ì‡ ÔÂÒÌËÚÂ
23.05 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ

‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ
00.05 ¡ÛÌÚ¿–“/Ô/
00.35  Î‡ÒË˜ÂÒÍË ÍÓÌˆÂÚ: Yotzov

Clarinet Sextet

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî
- ËÌÙÓÏ‡-
ˆËÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚ Ó ‰ Â ˘ Ë

¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍÚÓ ÕËÍÓ-
Î‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ ÚÓÍ-
¯ÓÛ

10.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î - ÍÛ-
ÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì «‚ÂÁ-
‰Â‚

11.00 ìÃÂ˜Ú‡ÚÂÎËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
206

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡ ÂÏË-
ÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ì ÓÏ¯ËËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 4
15.30 ìƒÓ ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ‰˙ıî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 104
16.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚ËÌ‡î -

ÒÂË‡Î, ÒÂÁÓÌ 7, ÂÔ. 20
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ì»Á·Ó˙Ú Ì‡ À‡‡î - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.26
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 73
21.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî - ÒÂ-

Ë‡Î, ÒÂÁÓÌ 3, ÂÔ. 9
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜ÂÌÓ

ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚ËÌ‡î /

Ô./ - ÒÂË‡Î 7, ÂÔ. 20
00.00 ìŒÚ˜‡ˇÌË Ò˙ÔÛ„Ëî - ÒÂË‡Î,

ÒÂÁÓÌ 6, ÂÔ. 7
01.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
02.00 ìƒÓ ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ‰˙ıî /Ô./ -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 104
03.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
03.30 ì¬ËÒÓÍË ÚÓÍ˜ÂÚ‡î /Ô./
04.00 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î /Ô./

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ‚Ë-
ÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÒÂË-
ÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÕÂÁ‡·‡‚ËÏ‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î - Ú‚

¯ÓÛ /Ô/
17.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î - Ú‚

¯ÓÛ
21.00 ìƒ‡ ÚË Ô‡‰Ì‡Ú 100 ıËÎˇ‰Ë

ì - Ú‚ ¯ÓÛ
22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
22.30 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 11 ÒÂÁÓÌ
23.30 ì√ÂÓËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 4

ÒÂÁÓÌ
00.30 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/
01.30 ì≈‚‡ ÀÛÌ‡î- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
03.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/
04.00 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡

Õ“¬ /Ô/

06.00 ì Ó‰Ó‚Ó ËÏÂ Ò˙ÒÂ‰ÒÍË ‰Âˆ‡î
- ‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î

08.00 ì ÓÒÚËî/Ô./- ÒÂË‡Î, Ò. 2,
ÂÔ. 11

09.00 ìΔË‚‡ ÏË¯ÂÌ‡î /Ô./- ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 4

10.00 ì√Î‡Ò˙Ú Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇî /Ô./ -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 11

11.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î/Ô./ -
ÒÂË‡Î, Ò.3, ÂÔ. 11

12.00 ìœÓÍÛÓ˙Úî/Ô./ - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 1

13.00 bTV ƒÓÍÛÏÂÌÚËÚÂ
14.00 ìƒÓ·Â ‰Ó¯ÎË ‚ ‰ÊÛÌ„Î‡-

Ú‡î/Ô./ - ≈Í¯˙Ì, —¿Ÿ, 2003
„., ¬ ÓÎËÚÂ: ƒÛÂÈÌ ƒÊÓÌÒ˙Ì
(—Í‡Î‡Ú‡), ’‡Ë √Â„Ò˙Ì ”È-
ÎˇÏÒ, ÿÓÌ ”ËÎˇÏ —ÍÓÚ,  Ë-
ÒÚÓÙ˙ ”ÓÍ˙Ì

16.00 ì¬‡‚ËÎÓÌ 5î - ÒÂË‡Î, Ò.4,
ÂÔ. 3

17.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î- ÒÂË-
‡Î, Ò.3, ÂÔ. 12

18.00 ì ÓÒÚËî- ÒÂË‡Î, Ò.2, ÂÔ.
13

19.00 ìœÓÍÛÓ˙Úî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 2
20.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî- ‡ÍÚÛ-

‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘
Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

21.00 ìΔË‚‡ ÏË¯ÂÌ‡î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 5

22.00 ì÷ÂÎÛ‚Í‡Ú‡ Ì‡ ÒÏ˙ÚÚ‡î -
ƒ‡Ï‡, —¿Ÿ, 1995 „., ¬
ÓÎËÚÂ: ƒÂÈ‚Ë‰  ‡ÛÁÓ, —‡-
Ï˛ÂÎ ƒÊÂÍÒ˙Ì, ÕËÍÓÎ‡Ò
 ÂÈ‰Ê, ’ÂÎ˙Ì ’˙ÌÚ

00.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼
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ФУТБОЛ

гледайте

кратки

ì¿î √–”œ¿,
XXVI  –⁄√

 À¿—»–¿Õ≈

резултати

ÀËÚÂÍÒ - ÀÓÍÓ —Ù 2:0 1:0
ÕËÍ‡ÒËÓ (47), 2:0 √. ÃËÎ‡-
ÌÓ‚ (59); —‚ÂÚÍ‡‚Ëˆ‡ - ¬Ë‰ËÏ‡-–‡ÍÓ‚ÒÍË 0:0;
ÀÂ‚ÒÍË - ÷— ¿ 1:0; ¡ÓÚÂ‚ ¬ -  ‡ÎË‡Í‡ 6:2; —Î‡‚Ëˇ
- ¡ÂÓÂ 0:0; ÃÓÌÚ‡Ì‡ - ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ 1:4; ◊ÂÌÓ ÏÓÂ
- ÀÓÍÓ œ‰ 1:2; ÃËÌ¸Ó - ◊ÂÌÓÏÓÂˆ 1:1.

 1. ЦСКА 26 20 3  3 54:15 63
 2. ЛУДОГОРЕЦ 26 18 4  4 64:15 58
 3. ЧЕРНОМОРЕЦ 26 16 7  3 50:16 55
 4 .  Левски 2 6 1 7 2  7 4 4 : 2 4 5 3
 5.  Локо Пд 2 6 1 6 4  6 3 7 : 2 9 5 2
 6 .  Литекс 2 6 1 5 7  4 4 4 : 2 1 5 2
 7 .  Славия 2 6 1 3 5  8 3 7 : 3 2 4 4
 8.  Черно море 2 6 1 3 4  9 3 9 : 2 1 4 3
 9 .  Берое 2 6  8 7 1 1 2 6 : 3 2 3 1
10.  Миньор 2 6  7 9 1 0 2 9 : 3 6 3 0
11.  Монтана 2 6  7 5 1 4 2 3 : 4 4 2 6
12.  Ботев Вр 2 6  6 6 1 4 2 5 : 3 8 2 4
13.  Локо Сф 2 6  4 7 1 5 2 1 : 4 5 1 9
14.  Видима 2 6  3 5 1 8 1 4 : 4 7 1 4
15 .  Калиакра 2 6  2 4 2 0 2 2 : 6 3 1 0
16.  Светкавица 2 6  1 5 2 0 6 : 5 7  8

ПО ДИЕМА
21.45 Челси - Нюкасъл

ПО НОВА СПОРТ
22.00 Болтън - Тотнъм

ПО ТВ +
21.00 Барселона - Малага

23.00 Атлетик Билбао -
Реал Мадрид
ПО ФИЛМ +

19.00 Атлетико Мадрид -
Реал Сосиедад

21.00 Твенте - Хееренвен
23.00 Валенсия - Осасуна

XXVII Í˙„, 05.05 (Ò˙·ÓÚ‡) 15.30 ◊ÂÌÓÏÓÂˆ
- ÀËÚÂÍÒ (“¬7); 18.00 ¬Ë‰ËÏ‡ - —Î‡‚Ëˇ; ¡ÂÓÂ
- ◊ÂÌÓ ÏÓÂ; (ÌÂ‰ÂÎˇ) 16.00 ÀÓÍÓ —Ù - ÀÛ‰Ó-
„ÓÂˆ; 17.45 ÀÓÍÓ œ‰ - ÀÂ‚ÒÍË (¡Õ“1); 20.00
 ‡ÎË‡Í‡ - ÃËÌ¸Ó; (ÔÓÌÂ‰ÂÎÌËÍ) 17.00 —‚ÂÚÍ‡-
‚Ëˆ‡ - ÃÓÌÚ‡Ì‡; 20.00 ÷— ¿ - ¡ÓÚÂ‚ ¬ (“¬7).

С
тилиян Петров беше определен за
играч на сезона на Астън Вила в
допитване до съотборниците му.
Наградата беше обявена на гала

Стенли е играч на сезона в Астън Вила

вечер, която предшества края на сезона
за тима. Капитанът на националния от-
бор на България не успя да присъства на
церемонията, но изпрати специлно по-
слание на съотборниците си.

“Съжалявам, че не мога да бъда с
вас, но ми давате поредната доза сила,
за да продължа борбата си. Надявам се,
че не получавам тази награда само за-
ради моята настояща ситуация. Мисля,
че се представих доста добре през сезо-
на. Всички заслужаваме този приз, за-
щото свършихме доста тежка работа
през шампионата”, заяви Петров. Този

сезон Стенли изигра 29 мача във всички
турнири и отбеляза 4 гола във Висшата
лига, преди да му бъде открита болестта.

Астън Вила пък е близо до договаря-
нето на контрола със Селтик след края на
сезона. Първата част от кариерата на
Петров във Великобритания беше именно
в тима от Глазгоу, където се утвърди като

качествен и стабилен полузащитник. По-
сле неговият треньор и ментор на Остро-
ва Мартин О’Нийл го взе във Вила.

Двама служители на бирмингамския
клуб започват акция на велосипеди в
подкрепа на Петров. Масажистите Алекс
Бътлър и Андрю Смит се надяват да
съберат 250 000 паунда в борбата сре-
щу левкемията, като карат колело от
Глазгоу до стадион “Вила Парк”. Иници-
ативата се нарича “На педали за Пет-
ров” и вече събра вниманието на игра-
чи, фенове и служители на клуба. Тан-
демът, известен като Големият Ал и
Петното, са били близо до Петров от
идването му в клуба от Бирмингам. “Ко-
гато научихме новината, не можахме да
повярваме”, коментира Алекс.

Стилиян
Петров

Стоичков срещу
Боби на конгреса
Легендата на българския
футбол ще маха Михайлов
от президентския пост на БФС

Х
ристо Стоичков ще
бъде срещу Боби
Михайлов на кон-
греса на Българ-
ския футболен

съюз догодина. Носителят
на “Златната топка” за 1994
г. иска бившият вратар да
бъде натирен от сградата
на ул. “Иван Асен” II №26,
защото само тегли футбола
към дъното. Доказателство
е националният отбор, кой-
то е на 96-о място в светов-
ната ранглиста на ФИФА, а
също така е абсолютен аут-
сайдер в предстоящите све-
товни квалификации. Ицо
нападна бившия си съотбор-
ник след победата на Ли-
текс над Локо Сф с 2:0 в по-
следния мач от XXVI кръг на
“А” група. Със спечелените
3 точки “оранжевите” събра-
ха 52 т. и съхраниха шансо-
ве да се борят за евротур-
нирите догодина. Головете

вкараха бразилецът Марсе-
ло Никасио (47) и Георги
Миланов (59).

“Поканил съм го (Михай-
лов) на 4 очи на детектора
на лъжата, там да застанем
и да видим кой е мъжкар.
Повече няма какво да гово-
рим на тази тема, аз съм го
отписал. Каня го най-сери-
озно да знае, че ще има из-
правен боец на конгреса
срещу него. Така че отсега
да мисли сериозно. Проме-
ните в българския футбол са
абсолютно наложителни.
Трябва да се изкоренят тези
мърши от българския фут-
бол. Те си знаят кои са. Не-
доволството е от целия
български футбол. Станахме
за срам, това, което полу-
чихме през 1994 година, го
хвърлихме на боклука. Аз не
желая да бъда в тяхната гру-
па. За мен този човек не
съществува! Доволен съм от

желанието на всички мом-
чета в мача с Локомотив. И
през първото полувреме, и
през второто създадохме
доста положения за гол, но
това, което футболистите
трябва да играят, трябва да
го показват, затова получа-
ват заплати. Трябва да се

трудят 90 минути. Въпреки
проблемите, които имат в
Локомотив, Тони Велков на-
мери сили да изведе бое-
способен отбор и съм дово-
лен, че и 2-та тима се ста-
раха, показаха, че не ги е
страх и че искат да играят
футбол”, заяви Стоичков.

Манчестър Сити спечели с 1:0 градското дерби с
Манчестър Юнайтед и излезе на първо място във Висша-
та лига. Двата тима имат по 83 точки, но “гражданите” са
с по-добри показатели и са само на 2 победи от мечта-
ния шампионски трофей. До края на шампионата Сити
гостува на Нюкасъл и приема КПР, докато “червените
дяволи” посрещат Суонзи и завършват първенството с
визита на Съндърланд. Попадението на “Етихад” наниза
белгиецът Венсан Компани (45+1), който се разписа с
глава след центриране от корнер. Димитър Бербатов от-
ново не игра за Юнайтед, като този път остана резерва.
Митко обаче може и да получи шанс в последнтие 2
мача, защото Дани Уелбек е с контузия и повече няма да
играе. “Вече те са на шофьорската седалка. Сега им
трябват още само 2 победи. Разбира се, битката все още
не е приключила. Докато още има срещи, които да се
изиграят, борбата за титлата не е свършила. През цялото
време той (Роберо Манчини) не остави на мира съдиите”,
заяви мениджърът на Юнайтед сър Алекс Фъргюсън.

“Те нямаха нито едно голово положение. Това бе до-
бро представяне от наша страна. Мачът бе труден, защо-
то Юнайтед е топотбор. Радостни сме, но в неделя ще
имаме още един труден мач. Поради тази причина не
смятам, че нещо се е променило. За момента сме на
върха в класирането, но мисля, че Юнайтед все още има
леко предимство”, обясни Манчини.

Валери Божинов
донесе напрежение
в лагера на Лече,
след като се сби на
тренировка със съот-
борник. Българският
нападател, който е
под наем от Спортинг
Лисабон, влязъл в

Божинов се сби със съотборник
конфликт с Мануел
Джандонато по време
на занимание на тима.
Тренировката била
само за футболистите,
които не играха в не-
делната среща от Се-
рия А с Парма. Тогава
тимът на българина

загуби с 1:2 от “дуко-
вете” и продължава да
трепери за мястото си
в италианския елит.
Божинов и Джандона-
то били в противнико-
ви отбори на трениров-
ката и се скарали
след едно съдийско

решение. Италианецът
нападнал Божинов с
неприятни епитети,
българинът пък не му
останал длъжен и на-
летял на бой. Наложи-
ло се двамата да
бъдат разтървани от
съотборници. Скан-

далът идва преди
важния мач на Лече
с лидера Ювентус
довечера. Лече е на
18-о място във вре-
менното класиране,
на точка от спасени-
ето 3 кръга преди
края на сезона.

Сити свали Юнайтед
от върха в Англия

Снимка БГНЕС

Венсан Компани (вторият от дясно) се разписва във вратата на Манчестър
Юнайтед за победата на Манчестър Сити с 1:0, която отново ги издигна на

върха във Висшата лига на Англия

ИСКАТ БОЙКОТ
НА ЕВРО 2012

Президентът на Испанската
футболна федерация Анхел Мария
Вияр е предложил на УЕФА него-
вата страна да домакинства на
Евро 2012. Това се случва заради
нестабилната политическа ситуа-
ция и скорошните терористични
атентати в една от страните дома-
кини - Украйна. Бомбените атен-
тати в Днепропетровск предизви-
каха сериозни опасения за сигур-
ността по време на едно от най-
големите събития на Стария кон-
тинент. Стартът на Евро 2012 е
след броени дни, но редица други
страни изпитват страх да изпратят
своите спортисти и делегации в
Украйна. Председателят на Евро-
пейската комисия Барозу вече
обяви, че ще бойкотира Евро 2012
след процеса и задържането на
бившия украински премиер Юлия
Тимошенко. УЕФА пък излезе с
позиция, че ако политическата си-
туация в Украйна стане още по-
нестабилна, единствената алтер-
натива за централата ще бъде да
отложи европейското с година.

Светослав Петров от Локо Сф се опитва да догони Георги
Миланов от Литекс в мача от XXVI кръг на “А” група, който

“оранжевите” спечелиха с 2:0

Снимка ЛИТЕКС

Ас на Локо Сф аут
до края на сезона

Марчо Дафчев няма да играе за
Локо Сф до края на сезона, след
като проблемите с адукторите му
са се възобновили. Плеймейкърът
беше на тренировката вчера след
загубата от Литекс (0:2), но не се
включи на пълни обороти. “Не е
тайна, че той има проблеми с адук-
торите и при него този тип трав-
ми бавно отшумяват. Нямаше как
да се надяваме на нещо повече от
почетна загуба в Ловеч, след като
губехме топката толкова лесно. Но
ако трябва да кажа добра дума, то
тя е от началото на пролетта до
тук за младите играчи, които ид-
ват от юношеска възраст, от нис-
ките нива. Те наистина се стараят.
В това отношение някои опитни ни
играчи са длъжници”, каза трень-
орът на Локо Антон Велков.
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Стоичков
срещу
Боби на
конгреса

гледайте

Стр. 23

ПО БНТ 1
ТЕНИС

13.40 купа “Дейвис”
в София

ПО БНТ СВЯТ
ТЕНИС

11.00 купа “Дейвис”

кратки

Левски оглави
класацията по
посещаемост

Левски оглави класацията по
посещаемост през сезона. Това се
случи след вечното дерби с ЦСКА
(1:0), което се проведе на Нацио-
налния стадион “Васил Левски”. Ста-
тистиката сочи, че мачът е наблю-
даван от близо 20 000 души. 26-
кратните шампиони са събрали 72
600 зрители на домакинските си
двубои от началото на сезона,
което прави средно по 5584 на мач.
Втори остава Берое с 58 120, пред
Ботев Вр с 57 980. Борещите за
шампиоска титла ЦСКА и Лудого-
рец запълват Топ 5 на най-посеща-
ваните отбори, като “червените”
успяха да вдигнат броя на фенове-
те по стадионите, след като зна-
чително намалиха цените на биле-
тите. На дъното на класацията са
Видима и Калиакра заедно с най-
стария столичен клуб Славия.

Израелският шампион
иска Тасевски

Новият израелски футболен
шампион Ирони Кирят Шмона се
интересува от полузащитника на
Левски Дарко Тасевски. Македо-
нецът загуби титулярното си
място на “Герена” през този сезон,
като напоследък дори не влиза в
групата за срещите. При подходя-
ща оферта “сините” са готови да
се разделят с играча, който също
не крие желанието си за трансфер
в чужбина. Ирони Кирят Шмона
търси подсилване на полузащита-
та с класен халф с опит с оглед
предстоящото участие на отбо-
ра в Шампионската лига.

Данчев не намери
отбор на Бербатов
извън Турция

Въпреки че постигна принцип-
на договорка с Галатасарай,
агентът на Димитър Бербатов
Емил Данчев продължи да търси
отбор на своя клиент. Импресари-
ото на нападателя, който през
лятото напуска Манчестър Юнай-
тед, е влязъл в контакт с Байерн
Мюнхен, Байер Леверкузен, Бору-
сия Дортмунд, британски и испан-
ски клубове, но нито един от тях
не е успял да достигне предложе-
нието на турския гранд, пише в.
“Фотомач”. Ако облече жълто-чер-
вения екип, българинът ще получа-
ва по 3,5 млн. евро годишно и ре-
дица бонуси. Галатасарай е най-
заинтересуваният клуб от Берба-
тов. Твърди се, че президентът на
турския тим Юнал Айсал е предло-
жил 1 милион евро аванс на Данчев.

Световен шампион
в плуването почина
на 26 години

Световният шампион Алек-
сандър Дале Оен (Нор) е починал на
26-годишна възраст след спиране
на сърдечната дейност. Сърцето
му е спряло по време на тренировъ-
чен лагер във Флагстаф, Аризона.
Федерацията разкрива в изявле-
ние, че световният шампион на
100 метра бруст е бил намерен
припаднал на пода в банята си.
След това бил откаран в местна-
та болница, където само е конста-
тирана смъртта му. Дале Оен спе-
чели златния си медал на първен-
ството на планетата в Шанхай
миналата година, а освен това има
сребро от олимпиадата в Пекин.

в София
ПО ЕВОРСПОРТ

СНУКЪР
12.00, 16.30 и 21.30 СП

в Шефийлд
КОНЕН СПОРТ

19.30 СК в Хертогенбош

ригор Димитров опреде-
ли класирането за Лет-
ните олимпийски игри в
Лоднон като основната

Гришо се цели
в олимпиадата
България играе
с Грузия и
Албания за купа
„Дейвис”

Димитър Кузманов, Тодор Енев, Петър Трендафилов и Григор Димитров
(от ляво на дясно) ще представляват България в мачовете за купа “Дейвис”

мечтата ми е да спечеля тур-
нир от Големия шлем и най-
вече “Уимбълдън”. Имаме
доста добри шансове да спе-
челим промоция в купа “Дей-
вис”. Лично аз се чувствам в
добър игрови ритъм. В по-
следните седмици наблегнах
и върху физическата подго-
товка. Играх в доста турнири
от началото на сезона, но
резултатите ми не са добри.
Естествено умора винаги има
заради постоянните пътува-

ния и мачове, но това е неиз-
бежно в тениса. Всички в
състава са на добро ниво и
във форма. Всеки един от нас
желае много да спечелим
тази промоция, а това е важ-
но, защото турнирът е отбо-
рен. Ще бъда по-щастлив,
ако седмица след седмица се
представям все по-добре и
играя и печеля срещу игра-
чи като Томаш Бердих (Чех)
по-често. Оценявм високо и
победата срещу Марди Фиш

Г
си цел за тази година. Най-
добрият ни тенисист обаче
трябва сериозно да подобри
представянето си, защото визи
за игрите получават първите
56 в света, а 20-годишният ха-
сковлия е 94-и. Гришо трябва
да прибави поне още 236 точ-
ки в актива си, за да вземе
заветното място. Ако не ус-
пее, той ще се надява на
“уайлд кард”, но е малко ве-
роятно да получи една от
осемте, които домакините ще
разададат. Димитров е опти-
мист, че България няма да
има проблем в срещите от
купа “Дейвис”, които започват
днес. Гришо е в София, за да
помогне на националния от-
бор да спечели промоция за
група II на Зона Европа/Аф-
рика. Българите са в една
група с Грузия и Албания.

“Олимпиадата е цел №1
за мен през този сезон. На-
ясно съм, че трябва да подо-
бря резултатите си и да спе-
челя повече точки. Други
сметки не съм си правил. Ако
всичко е наред, в Лондон
може да играем с Цветана
Пиронкова и в турнира на
смесени двойки. Със сигур-
ност желание имаме. Иначе

печелилите олим-
пийски квоти Ан-
тон Ризов и Петя
Луканова са пъту-

Кубрат Пулев-Кобрата беше опреде-
лен за фаворит в битката за европей-
ската титла по бокс за професиона-
листи в тежка категория срещу
Александър Димитренко (Укр). Авст-
рийският букмейкър bet-at-home.com
даде коефициент 1,33 за успех на
българина. Ставката за неговия
съперник е 3,15, а равенството е
оценено на 29. За пръв път в карие-
рата на Кобрата заложните къщи
пускат коефициенти за негов мач.
bet-at-home.com ще даде специален
бонус за всички български играчи
от 10 ваучера по 100 лв., ако Пулев
спечели с нокаут.

Кобрата
фаворит срещу
Димитренко

Наши стрелци на собствени
разноски на турнир в Лондон

лия, защото в момента за-
ради дълги проверки и
процедури няма финанси-
ране от Министерството
на спорта. Шишманов е и
президент на Тракия.

На свои разноски са
били и останалите 3-ма
българи - двукратните
олимпийски шампиони
Мария Гроздева и Таню
Киряков, както и Антоа-
нета Бонева, които също
участваха в турнира.
Състезанието се проведе
на олимпийското стрел-
бище в Лондон и беше
генерална репетиция за

олимпиадата.
“Представяте ли си

докъде я докарахме в
олимпийската година -
точно преди Лондон най-
успешният български
спорт след борбата да
остане в този важен мо-
мент без финансиране.
Това какво е и изобщо за
какво говорим”, каза
Шишманов.

При спирането на па-
рите на федерацията
спортното министерство
обяви, че ще финансира
подготовката на стрелци-
те индивидуално.

(САЩ) на “Хопман Къп”. Тя
дойде в началото на година-
та и въпреки че не влиза в
официалната статистика, ме
радва. В трудни моменти по
време на мачовете се опит-
вам да си спомня как точно
съм играл срещу него, за го
го повторя”, каза Димитров.
След надпреварата за купа
“Дейвис” Димитров ще участ-
ва на “Чалънджър” в Чехия,
на турнир на АТП в Ница, а
след това на “Ролан Гарос”.

СССССС
вали и участвали на свои
разноски на големия
международен турнир по
спортна стрелба в Лон-
дон, заяви намиращият се
в изолация от спортното
министерство президент
на федерацията Камен
Шишманов. Двамата
пловдивчани от клуб Тра-
кия са платили лични
средства, за да заминат
и да участват в I кръг от
Световната купа в Анг-

Рой Ходжсън е новият селекцио-
нер на английския национален от-
бор. Той бе представен вчера от Фут-
болната асоциация и ще води “Трите
лъва” на европейското първенство в
Полша и Украйна през лятото. Дого-
ворът му е за 4 години. Специалистът
прекара 4 часа на “Уембли” в поне-
делник, за да разговаря с четирич-
ленната комисия на ФА в търсене на
дългосрочен вариант за наследник
на напусналия Фабио Капело.

Според английските таблоиди
заплатата на Ходжсън ще бъде 2
млн. паунда, което е с 4 млн. по-мал-
ко от тази на Капело. Вероятната
причина ФА да се откаже от предпо-
читания вариант Хари Реднап е ви-
соката сума за откупуване на дого-
вора му с Тотнъм от 15 млн. лири.

Фернандо Алонсо (Исп) с
Ферари бе най-бърз при
откриването на първите
тестове по време на
сезона във Формула 1 от
3 години. Двукратният
световен шампоин даде
най-добро време на
домашната за отбора
писта “Муджело” - 1:22,444
мин. Втори се нареди Марк
Уебър (Авл) с Ред Бул на
1,204 мин., пред Жан Ерик-
Верн (Фр) с Торо Росо на
1,447 мин. и др. Сесиите
продължават и днес

Рой Ходжсън
пое Англия

Снимки БГНЕС


